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مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان در جمع خبرنگاران:

نیمه نخست سال 94؛ پایانی بر پرونده مسکن 
مهر استان اصفهان

2

روحانی در اجلاس سالانه مجمع عمومی 
بانک مرکزی:

تلاش دولت پایان هر چه سریع تر 
تحریم های ظالمانه است

مغفول ماندن درآمدزاترین صنعت اصفهان

صادرات، گره گشای کلاف 
سردر گم نساجی

 کشور است

معاون برنامه ریزی، پژوهش و فناوری اطلاعات شهرداری اصفهان:

پژوهش، نظام برنامه ریزی شهری 
را تقویت می کند

بالاخره سرمربي سپاهان به حرف آمد

کرانچار:  این حرف ها دروغ هاي بزرگي هستند

گزارش کامل از نمایشگاه الکامپ 93 تهران 

بدو بدو  سیم کارت،  اینترنت و نرم افزار داریم 

با افزایش تعرفه های درمانی؛

شیمی درمانی در 
مطب ممنوع شد

در گفت و گو  با برخی از اعضای شورا تاکید شد:

با روند رو به رشد مسائل 
شهری، تحقق مدیریت واحد 
شهری  اجتناب ناپذیر است

مدیریت شهری وظایف و فعالیت های متنوعی را چه در حوزه 
اجرا و چه در حوزه سیاستگذاری برعهده دارد، بنابراین انجام 
مطالعات چند رشته ای و عمیق در حوزه های مختلف مدیریت 

شهری ضروری به نظر می رسد.
ش��هرداری اصفهان با توجه ب��ه نیاز حوزه ه��ای مختلف 

 شهری، برای اجرای طرح هاي پژوهشي كاربردي 
برنامه ریزی منسجمی كرده است...

نمایشگاه الکامپ تهران تمام شد و آنچه بیش از پیش در این نمایشگاه به 
چشم خورد، اختلافات زیادی بود كه بین صنف ها و مسوولان امر پیش 
آمده بود. با هم مروری بر این نمایشگاه داریم كه بزرگ ترین نمایشگاه 
فناوری اطلاعات ایران است. زمانی كه صحبت از »نمایشگاه بین المللی 

الکترونیک، كامپیوتر و تجارت الکترونیک« در بیس��تمین دوره اش به 
میان بیاید، انتظار دیدن نمایش��گاهی به بلوغ رسیده را داریم كه محلی 
باشد تا شركت های فعال بازار آی تی، جدیدترین محصولات تولید و وارد 

3شده را به نمایش بگذارند. از فناوری های جدید بگویند ...

هم اكنون در شهرها ارگان ها، نهادها، سازمان ها، ادارات 
و دوایر مختلفي به صورت دولت��ي و خصوصي وجود دارد 
كه هر كدام در زمینه هایي همچون آموزش��ي، پژوهشي، 
خدم��ات رس��اني، بازرگان��ي، سیاس��تگذاري، فرهنگي، 
كشاورزي، صنعتي و... مشغول فعالیت هستند و در هریک 

از این واحدها برنامه ریزی ها به صورت مس��تقل 
انجام مي پذیرد. در اغلب موارد... 9

طي حکمي از سوي 
شهردار اصفهان؛

جانشین ستاد هماهنگي 
خدمات سفر شهر اصفهان 
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با یک تماس مشترک شوید

32229512

گسترده ترین شبکه توزیع

ارسال رایگان

پر تیراژ ترین روزنامه استان

پیشنهادات و 
مشکلات خود را 
باما
  در میان 
بگذارید
3000483088

بدینوس��یله از خوانندگان محترم اصفهان زیبا 
به دلیل تاخیر در انتش��ار ویژه نامه گردشگر که 
از س��وی گروه فرهنگی، تبلیغات��ی زلال رخ داد، 
عذرخواهی می کنیم . بیس��ت و هفتمین شماره 
این ویژه نامه امروز به همراه روزنامه تقدیم شما 

می گردد.

از ۲3 تا ۲۷ آذرماه برپاست؛

 مضامین مذهبی در 
نگارخانه کوثر

12



رییس جمهور به مساله تحریم  بانک مرکزی اشاره 

گروه 
ایران

کرد و گفت: باید شرایط را به گونه ای فراهم کنیم که 
دست بانک مرکزی برای استفاده از اعتبارات خود 
در بازارهای داخلی و خارجی بیش از پیش باز شود.

به گ��زارش اصفهان زیب��ا به نق��ل از خبرگزاری  
فارس حسن روحانی رییس جمهور دیروز با بیان 
اینکه سیاست های دولت در حوزه پولی و ارزی، 
انقباضی و انبساطی نبوده اس��ت، گفت: شرایط بازارهای پولی 
و ارزی در سال های گذشته نامناس��ب بود و بی ثباتی و ناامنی 
فعالان اقتصادی کش��ور را نس��بت به آینده ناامید می کرد، اما 
دولت با تأکید بر اتخاذ رویکرد و سیاست انضباطی در این بازارها 

ثبات اقتصادی ایجاد کرد.

رئیس جمهور با اشاره به اینکه طی 16 ماهی که از فعالیت دولت 
یازدهم می گذرد اقدامات خوبی در این حوزه انجام شده، گفت: 
از روز اول نس��بت به افزایش پایه پولی، حجم نقدینگی و نحوه 
استفاده و بهره برداری از منابع پولی، بانک مرکزی حساس بودم 
و امروز نیز بر دس��تاورد دولت در اجرای انضب��اط و ایجاد ثبات 

تأکید می کنم.
وی با قدردانی از هم��کاری و هماهنگی بان��ک مرکزی در این 
عرصه اظهارداشت: نوس��ازی بانک مرکزی و نقش��ه راهی که 
برای ادامه حرکت این بانک تدوین ش��ده اس��ت، می تواند ما را 
در فردایی که می خواهیم با دنیا ارتباط بیشتری داشته باشیم، 

کمک کند.
رییس ش��ورای عالی اقتصاد با بی��ان اینکه نظ��ام بانکی بدون 

ارتباط با دنیا مفهومی ندارد، به مس��أله تحری��م  بانک مرکزی 
اش��اره کرد و گفت: باید ش��رایط را به گونه ای فراهم کنیم که 

دست بانک مرکزی برای اس��تفاده از اعتبارات 
خ��ود در بازاره��ای داخلی و خارج��ی بیش از 

پیش باز شود.
رییس جمهور با ابراز تأس��ف از اینکه در روابط 
بین الملل مناسبات کش��ورها بر مبنای اخلاق 
انس��انی، اص��ول حقوق��ی و عدال��ت و انصاف 
پایه گذاری نشده اس��ت، گفت: در این شرایط 
دولت ت��لاش می کند ک��ه هر چه س��ریع تر به 

موضوع تحریم های ظالمانه پایان دهد. 
دولت می خواهد از حقوق مل��ت ایران در همه 
زمینه ها دف��اع کند و غنی س��ازی تنها یکی از 

صدها و هزاران حق این ملت است.
روحان��ی در بخش دیگ��ری از س��خنان خود 
با اش��اره ب��ه کاهش ن��رخ ت��ورم ب��ه انضباط 
در پرداخ��ت س��ود ب��ه س��پرده گذاران بانکی 
تأکی��د ک��رد و گف��ت: کمتر س��ابقه داش��ته 
 اس��ت که س��ود بانک��ی بر ن��رخ تورم پیش��ی

 بگیرد.
 چنانچه در آغاز دولت یازدهم نرخ تورم بالای 40 درصد و بسیار 
بیشتر از س��ود بانکی بود؛یعنی س��پرده گذاران پول خود را در 
اختیار بانک می گذاشتند و ضرر نیز پرداخت می کردند، اما امروز 

باید شاهد پرداخت سود متعادل به آنها باشیم.
رییس جمهور در ابتدای سخنانش با ابراز خرسندی از تشکیل 
اولین جلس��ه مجمع عمومی بانک مرک��زی در دولت جدید و 
تشکر از گزارش رییس کل بانک مرکزی، اعضای ستاد اقتصادی 
دولت و نماینده ناظر بانک مرکزی گفت: کار در شرایط دشوار و 
خدمت رسانی مردم در شرایط سخت و عبور از پیچ و خم ها نزد 

مردم و خدا محاسبه می شود و بی اجر و ثواب نمی ماند.

ولی الله س��یف رییس کل بان��ک مرکزی نیز با تش��ریح آماری 
دستاوردهای دولت در حوزه پولی و ارزی نظیر انتشار به موقع 
آمار و اطلاعات، کنترل پایه پولی، کاهش رش��د 
نقدینگی، مهار تورم، توقف رشد منفی اقتصادی، 
مهار نوس��انات ن��رخ ارز، مهار انتظ��ارات تورمی، 
هدایت ارز به بخش تولید و بهبود وضعیت تأمین 
مالی تولیدکنندگان، گفت: توقف رکود اقتصادی 
پس از چند فصل متوالی، ثبات در بازارهای مالی 
و اعتماد می��ان فعالان اقتص��ادی از علایم خروج 
از رکود محسوب می ش��ود و بانک مرکزی بر این 

اصول بیش از پیش متمرکز خواهد شد.
س��یف همچنین به بده��ی دولت، مؤسس��ات و 
سازمان ها و ش��رکت های دولتی و نیز بانک ها به 
بانک مرکزی اشاره کرد و خواستار افزایش سرمایه 
بانک مرک��زی، تس��ریع در پرداخ��ت بدهی ها و 
تعدیل سقف تس��هیلات تکلیفی ابلاغی به بانک 

مرکزی شد.
محمد باقر نوبخت، مع��اون برنامه ریزی و نظارت 
راهبردی ریی��س جمهور نیز با اش��اره به گزارش 
ش��فاف و دقیق رییس کل بان��ک مرکزی گفت: 
این گزارش نش��ان می دهد که جهت گی��ری اقتصادی دولت و 
سیاستگذاری های سنجیده موجب ش��ده تا تورم تا حد زیادی 

مهار و قدرت خرید خانوارها حفظ شود.
 وی با تأکید بر اینکه برای دولت یازدهم حفظ موفقیت های ماه های 
گذشته درخصوص کنترل نرخ تورم و ثبات بر بازار ارز از اهمیت 
ویژه ای برخوردار است، گفت: تیم اقتصادی دولت تمام مساعی 
خود را در این زمینه به کار خواهد بس��ت و بانک مرکزی باید از 
تمام ابزارهایش در این خصوص اس��تفاده کند. حسین کثیری 
رییس هیأت نظارت بان��ک مرکزی نیز عملکرد س��ال 92 این 

بانک را ارائه کرد.

تشکر ایران از دولت، ملت و مرجعیت 
عراق برای برگزاری باشکوه مراسم اربعین 
س��خنگوی وزارت امور خارج��ه مراتب تش��کر و قدردانی جمهوری 
اس��لامی ایران از دولت و ملت عراق به وی��ژه از مرجعیت معظم بابت 
تمهیدات و زمینه سازی برگزاری مراسم با شکوه اربعین حسینی در 
کربلای معلی، استقبال و میهمان نوازی صمیمانه از زائران کشورمان 
را اعلام کرد. مرضیه افخم با اش��اره به حضور بی نظیر مردمی از همه 
مذاهب اس��لامی و محبان اهل بیت از س��ایر ادیان الهی در کربلا و با 
آرزوی قبولی عزاداری ها، اربعین امسال را نمادی از معنویت، وحدت 
و انسجام مردمی در سایه بزرگداشت حماسه جاودان عاشورا توصیف 
کرد. س��خنگوی وزارت امور خارجه در خصوص بازگشت زوار ایرانی 
اضافه کرد: با هماهنگی به عمل آمده از س��وی دس��تگاه ها و مراجع 
مرتبط تلاش بی وقفه ای در جریان اس��ت تا همه زوار محترم بتوانند 
طی روزهای آینده با سهولت و با کمترین مشکل به کشور مراجعت کنند. 

بازگشت یک سوم از زائران به کشور

تشکیل ستاد گمشدگان در کربلا 
معاون امنیتی انتظامی وزیر کش��ور گفت: تاکنون هیچ گونه ناامنی 
برای زائران کربلا در کشور ایران و عراق نداشته ایم. حسین ذوالفقاری 
با اشاره به این که تهدیدهای زیادی متوجه زائران بود اما ما توانستیم 
امنیت آنها را حفظ کنیم، خاطرنش��ان کرد: نیروی انتظامی، بسیج و 
س��پاه در این حوزه فعالیت زیادی کردند. وی در ادامه اظهار کرد: در 
ابتدا س��ازمان دهی زائران بر عهده سازمان حج و زیارت بود اما پس از 
آنکه جمعیت زیادی به سمت مرزها روانه شد، وزارت کشور وارد کار 

شد و ستاد هماهنگی در این وزارت  تشکیل شد.
در مجموع حدود 20 سازمان وارد کار شدند اما به دلیل این که زائران 
بدون س��ازماندهی درحال بازگشت به کشور هس��تند اما در خدمت 
 رس��انی دچار مش��کلاتی ش��ده ایم. ذوالفقاری در ادامه با بیان اینکه 
بر اس��اس آخرین گزارش مرز مهران در وضعیت خوبی اس��ت خاطر 
نشان کرد:  در حال حاضر تعدادی از مسوولان مربوط در مرزها مستقر 
هس��تند. ما در مورد تغذیه یا درمان زائران با مشکل مواجه نیستیم. 
دیروز نیز خودروهای ش��هرداری به منطقه آمدند ت��ا به حمل و نقل 
زائران کمک کنن��د. وی در پایان با بیان اینکه زائ��ران در مرزها باید 
آرامش داش��ته و عجله نکنند، اظهار کرد: ما می دانیم زائران خس��ته 
هس��تند اما آنها باید صبر و حوصله داشته باشند. ما ستاد گمشدگان 
در کربلا و در سه مرز خود ایجاد کرده ایم؛ بنابراین کسانی که مفقود 
شده اند نگران نباشند ما قول می دهیم همه امکانات را به کار گیریم تا 

زائران هنگام ورود به کشور مشکل کمتری داشته باشند. 

بسته رونق تولید کشور را در سال 94 
تدوین کنید

رییس مجلس شورای اس��لامی از مرکز پژوهش ها خواست که بسته 
رونق تولید کش��ور را آماده کند تا همزمان با بررسی لایحه بودجه در 
کمیسیون تلفیق این بسته نیز به عنوان راهکار در اختیار نمایندگان 
قرار گیرد. علی لاریجانی رییس مجلس ش��ورای اسلامی در مراسم 
سومین همایش بخش پژوهش در قانون گذاری مشکلات بودجه کشور 

در بخش حمایت از کشاورزی، صنعت، تولید را بررسی کرد.
لاریجانی خواس��تار ارائه راهکارهای مرک��ز پژوهش ها برای حل این 
مشکلات علی رغم کسری بودجه کشور و کاهش درآمدهای نفتی شد. 
رییس مجلس شورای اسلامی از مرکز پژوهش ها خواست بسته رونق 
تولید کشور در راستای تدوین راهکارهایی جهت ارائه به کمیسیون 
برنامه و بودجه و کمیس��یون تلفیق برای بررسی بودجه کشور را ارائه 
کند. وی تاکید کرد: تدوین این بس��ته برای کشور نجات بخش است؛ 
اگر می خواهیم در مذاکرات هسته ای نیز توفیق یابیم باید در تولید و 

بهبود شرایط اقتصادی کشور موفق باشیم.

 تاکید ایران و الجزایر بر توسعه 
روابط اقتصادی و تجاری 

سفیر ایران در الجزایر با دبیرکل وزارت امور خارجه این کشور دیدار 
و در مورد راه های توسعه و تحکیم مناسبات میان دو طرف گفت وگو 
کرد. عبدالحمید سنوسی بریکسی، دبیرکل وزارت امور خارجه الجزایر 
در این دیدار با آرزوی موفقیت برای رضا عامری، سفیر جدید کشورمان 
در الجزایر در انجام ماموریت خطیر محوله، بر آمادگی کشورش برای 
گس��ترش همکاری ها در تمامی زمینه ها با جمهوری اس��لامی ایران 

تاکید کرد.
 او با مناسب دانستن روابط سیاس��ی میان دو کشور خاطرنشان کرد: 
روابط اقتصادی و تج��اری میان دو طرف باید به س��طح مورد انتظار 
رهبران دو کشور برس��د و حضور ش��رکت های ایرانی در برنامه های 
 توس��عه ای الجزایر و نیز صدور خدمات فنی و مهندس��ی گس��ترش 

یابد.
 دبیرکل وزارت امور خارجه الجزایر با تش��ریح تلاش های کش��ورش 
در برقراری صلح و ثبات در منطقه خواس��تار استمرار رایزنی و تبادل 
نظر دو کش��ور در موضوعات منطقه ای و بین المللی شد. رضا عامری، 
سفیر جدید جمهوری اسلامی ایران در الجزایر نیز با تقدیر از مواضع 
کشور الجزایر در برخی از مسائل و بحران های منطقه ای و بین المللی، 
بر عزم و اراده جدی جمهوری اسلامی ایران برای توسعه همه جانبه 
روابط و علاق��ه مندی طرف ه��ای ایرانی برای تبادل نظر بیش��تر در 
مس��ائل بین المللی و منطقه ای ب��ا الجزایر تاکید کرد. او با اش��اره به 
توانمندی شرکت های ایرانی در زمینه های صنعتی، اقتصادی، عمرانی 

و ارتباطات بر ضرورت استفاده از پتانسیل های موجود تاکید کرد. 

معاون��ان وزرای خارجه ای��ران و آمریکا در ژنو ب��ه منظور حل 
اختلافات موجود بر سر راه حصول توافق جامع هسته ای بر سر 

یک میز به گفت وگو نشستند. 
س��ید عباس عراقچی و مجید تخت روانچ��ی معاونان وزیر امور 
خارجه ایران و وندی ش��رمن قائم مقام موقت و معاون سیاسی 
وزیر خارجه آمریکا دیروز در راستای رایزنی ها به منظور حصول 
توافق جامع هس��ته ای در شهر ژنو بر س��ر یک میز به گفت وگو 
نشستند. سیدعباس عراقچی معاون امور حقوقی و بین المللی، 
مجید تخت روانچی مع��اون اروپا و آمریکا، حمی��د بعیدی نژاد 
مدیرکل سیاس��ی و بین المللی وزارت خارجه، داوود محمدنیا 
مش��اور وزیر خارجه، محمد امیری مدی��ر کل امور پادمان های 
س��ازمان انرژی اتمی و پژمان رحیمیان مدیر کل حوزه ریاست 
سازمان انرژی اتمی، اعضای تیم مذاکره کننده هسته ای ایران 
را تش��کیل می دهند.»وندی ش��رمن« قائم مقام موقت وزارت 
خارجه، »رابرت مالی« مدیر ارشد دایره ایران، عراق، کشورهای 
منطقه خلیج )فارس( در ش��ورای امنیت ملی، »جیمز تیمبی« 
مش��اور ارش��د معاون وزارت خارجه در امر کنترل تسلیحاتی و 
امنیت بین الملل، »پائ��ول اروین« مدیر بخش منع اش��اعه در 
شورای امنیت ملی، »نوول های اسمیث« معاون مشاور حقوقی 
وزارت خارج��ه، »کوین ویل« مدی��ر دفتر پادمان ه��ا و امنیت 
هس��ته ای اداره ملی امنیت هس��ته ای وزارت انرژی، »فلیس��یا 
سویندلز« مشاور ارش��د سیاس��ت تحریمی وزارت خزانه داری 

و »جولیا یاکوبی« دس��تیار ویژه قائم مق��ام موقت وزیر خارجه 
اعضای تیم مذاکره کننده آمریکایی در این مذاکرات هس��تند. 
ش��هر ژنو پیش از این نیز دو ب��ار میزبان رایزنی ه��ای دوجانبه 
معاون��ان وزرای خارجه ایران و آمریکا و یک دور مذاکرات س��ه 
جانبه با حضور هلگا اش��میت معاون وقت کاترین اش��تون پس 
از توافقنامه ژن��و بوده اس��ت. عراقچی، روانچی، برنز و ش��رمن 
13 و 14 ش��هریور ماه 1393 در ژنو به مدت 12 س��اعت و نیم 
به گفت وگو نشس��تند. کارشناس��ان دو طرف نیز جمعا هشت 
س��اعت طی این دو روز گفت وگو کردند. معاونان ظریف و کری 
16 مرداد ماه س��ال جاری نیز به مدت چهار ساعت در شهر ژنو 
بر س��ر یک میز به گفت وگو نشس��تند و عراقچی در پایان، این 
مذاکرات را خوب و مفید خواند.19 خرداد ماه و پیش از پنجمین 
دور مذاکرات ایران و گروه 1+5 درباره راه حل جامع هس��ته ای، 
نیز عراقچی، روانچی و ویلیام برنز و وندی شرمن با حضور هلگا 
اشمیت در ش��هر ژنو بر س��ر یک میز به رایزنی پرداختند که دو 
 روز به ط��ول انجامید و دو ط��رف جمعا 12 س��اعت گفت وگو 
کردند. هیأت مذاکره کننده هس��ته ای ایران همچنین با دیگر 
اعضای 1+5 به گفت وگو خواهند نشس��ت و سه ش��نبه 25 آذر 
نیز رایزنی دوجانبه ای با هیأت مذاکره کننده فرانس��وی برگزار 
خواهد شد. قرار است دور جدید مذاکرات ایران و گروه 1+5 در 
مدت زمان تمدید هفت ماه توافقنامه ژنو در سطح معاونان روز 

چهارشنبه 26 آذر ماه در شهر ژنو برگزار شود.

مش��اور عالی مقام معظم رهبری در امور جهان اس��لام، گفت: 
ما باید برای بیداری های اسلامی حرکت ها و برنامه ریزی های 
روشنی داشته باشیم و همواره به آینده امیدوار باشیم. آیت الله 
تسخیری در همایش بررسی تحولات جهان اسلام، چالش ها و 

فرصت های پیش رو که در سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی 
برگزار شد با اشاره به آیات آخر س��وره حشر،  اظهار کرد: آیات 

آخر این سوره، انسان را دعوت به برنامه ریزی 
برای آین��ده می کند. بعضی از مفس��ران این 
آیات را مختص ب��ه قیامت می دانند در حالی 
که آینده فقط برای قیامت نیس��ت. بلکه هر 
لحظه انس��ان آینده ای را پیش رو دارد و باید 
برای آن برنامه ریزی و پیش بینی هایی داشته 
باش��د و موضع خودش را مشخص کند. وی 
ادامه داد: ب��رای برنامه ریزی انس��ان باید در 
چارچوب تق��وای الهی قرار بگی��رد. امام باقر 
)ع( در حدیثی می فرمایند انسان دائماً نسبت 
به آین��ده در حالت خ��وف و رجا ق��رار دارد. 
مشاور عالی مقام معظم رهبری در امور جهان 
اس��لام در ادامه با بیان این ک��ه محور اصلی 
صحبت ما بیداری اسلامی است، عنوان کرد: 
علیرغم تمام شکست هایی که در مصر و لیبی 

می بینیم بنده معتقدم این حرکت ها یک حرکت مبارک و مورد 

تأیید خداوند است. این شکست ها هم طبیعی است. ما باید برای 
بیداری های اسلامی حرکت ها و برنامه ریزی های روشنی داشته 

باشیم و همواره به آینده امیدوار باشیم. 
تسخیری تأکید کرد: بالاترین هنر انقلاب اسلامی 
و حضرت امام)ره( همی��ن ایجاد ایم��ان و امید به 
آینده روشن در دل مردم بود. نکته بعدی که ما را به 
آینده امیدوار می کند مسأله آگاهی علما و گرایش 
آنها به سمت اجرای کامل احکام الهی است. هرچه 
حکومت های ظالم بر مردم بیش��تر ظلم کنند امید 
در دل توده های مسلمان بالاتر می رود تا روزی که 

انسان از شر این حکومت های ظالم خلاص شود.
وی در ادامه با اشاره به شیعه هراس��ی و اسلام هراسی 
 که در منطقه و جهان به وجود آمده، یادآور شد: این ها

نقش��ه های مفتضح دشمنان بود و خوش��بختانه با 
شکست مواجه شدند. پیروزی های عظیم مقاومت 
لبنان و فلسطین برای هیچ کس��ی قابل تصور نبود 
و همین پیروزی ها س��بب ش��د که امی��د در دل ما 

بالاتر برود. 

یکی دیگر از مس��ائل امیدوارکننده منطقه مسأله بازدارندگی 
ایران اس��ت و قدرت جمهوری اس��لامی ایران اکن��ون در بین 

دشمنان بالا رفته و این خود امید را افزایش می دهد. 
مش��اور عالی مقام معظم رهبری در امور جهان اسلام در ادامه 
با اشاره به برنامه هایی که باید برای آینده داشته باشیم، اظهار 
کرد: برای بیداری اسلامی باید س��طح فعالیت های تقریبی در 
محافل اس��لامی گس��ترش پیدا کند. بعضی می گویند ما باید 
درمقابل تکفیری ها بایستیم در حالی که این یک خطر و اشتباه 

بزرگ است.
 علما باید مقاومت داش��ته باش��ند و در راس��تای این مقاومت 
برپایی اجلاس های بیداری اس��لامی در مکان های مختلف با 

محتوای بالا می تواند امید به آینده را افزایش بدهد. 
تسخیری تأکید کرد: عرضه چهره های انسانی انقلاب به جهان 
یکی دیگر از مس��ائل امیدوارکننده اس��ت. ما بای��د منویات را 
گسترش بدهیم و مفاهیم شیعی و نداهای حسینی و ایده های 
مهدوی و ظلم س��تیزی را در جهان پرورش و گسترش بدهیم. 
همچنین باید با کش��ورهای اس��لامی ارتباط خوب و محکمی 

داشته باشیم. 

رییس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت نظام 
با تکذیب هر گونه تعهد ایران برای مذاکره در موضوع موش��کی 
گفت که موضوع موش��کی ایران خارج از هر نوع مذاکره اس��ت. 
علی اکبر ولایتی در حاشیه سومین همایش ملی نقش پژوهش 
در فرآیند قانون گذاری در جمع خبرنگاران در پاسخ به پرسشی 
مبنی بر اینکه برخی نمایندگان گفته ان��د که ظریف و عراقچی 
تعهد داده اند که در دور بعدی مذاکرات موضوع موشکی مطرح 
شود گفت که این موضوع به هیچ وجه درست نیست. وی افزود: 
طرف های مقابل صحبت از موشک می کنند ولی این رویای کاذبه 
از سوی غربی هاست که هیچ گاه تعبیر نخواهد شد. ولایتی تصریح 
کرد: ایران برای مقاصد دفاعی خود هر کاری که لازم باشد، انجام 
دهد، انجام می دهد. مهم ترین خاصیت موش��ک ها بازدارندگی 
است و ایران برای اینکه بتواند دفاع خود را تنظیم و تقویت کند 
احتیاج به اجازه از کس��ی ندارد، بنابراین موضوع موشکی ایران 
خارج از هر نوع مذاکره است. وی در پاسخ به پرسش دیگری مبنی 
بر اینکه آسوشیتدپرس مدعی شده ایران امتیازاتی برای تمدید 
مذاکرات داده اس��ت، گفت: ادعای این خبرگزاری صحت ندارد. 
وی توضیح داد: مذاکره کنندگان در چارچوب نقشه تصویب شده 
رهبری حرکت کرده اند؛ در واقع آمریکایی ها درخواست تمدید 
مذاکرات را مطرح کردند و حتی این تصمیم برای متحدانشان نیز 
غیرمنتظره بود، چون آنها خبر نداش��تن که چرا آمریکایی ها در 
آخرین لحظه از مذاکراتی که می رفت گام های رو به جلو بردارد 

را متوقف کردند و سپس درخواست تمدید طولانی مدت را ارائه 
دادند، این نش��ان دهنده وقوع برخی مصالح در پش��ت صحنه 
سیاست های آمریکاس��ت. وی تأکید کرد: به نظر می رسد رییس 
جمهور آمریکا اقتدار لازم برای تصمیم گی��ری ثابت ندارد، این 
ضعف اقتدار حاکمیت آمریکا موجب می شود که اقداماتی انجام 
دهد که حتی برای دوستان و متحدانش هم غیر قابل پیش بینی 
اس��ت و ربطی به ایران ندارد. رییس مرکز تحقیقات استراتژیک 
مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: مواضع جمهوری اسلامی 
ایران این است که حق استفاده صلح آمیز از انرژی هسته ای برای 
مصارف صنعتی داشته باشد که بر اس��اس قرارداد ان. پی. تی به 
آن پیوسته است و این حق هر کشوری اس��ت که به ان.  پی. تی 
ملحق شده است، ما از مواضع اصولی خودمان در حفظ تکنولوژی 
بهره می گیریم. ولایت��ی افزود: موادی که تولی��د کرده ایم برای 
کاربردهای صلح آمیز به ویژه مصرف در رآکتورهایی است که برق 
تولید می کنند و یا برای آب شیرین کننده هایی که ما در جنوب 
به آن احتیاج داریم، در سراسر خطه جنوب دچار کم آبی هستیم 
که چاره آن تأسیس آب شیرین کن هاست. وی افزود: بهترین و 
ارزان ترین و پاک ترین انرژی که می توان��د در این راه کار گرفته 
ش��ود و جنوب ایران را آباد کند استفاده از انرژی هسته ای است. 
وی در پایان تأکید کرد: مواضع ما همچنان مثل گذشته محکم و 
در مسیری است که رهبری ترسیم کرده اند و هیچ نوع ضعفی را 

مذاکره کنندگان در مذاکرات از خود نشان نداده اند. 

ولایتی در جمع خبرنگاران: به منظور حصول توافق جامع هسته ای؛

مشاور مقام معظم رهبری در امور جهان اسلام:

موضوع موشکی ایران خارج از هر مذاکره ای است  آغاز رایزنی عراقچی، روانچی و شرمن در ژنو

بالاترین هنر انقلاب و امام)ره( ایجاد امید در دل مردم بود 
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

محمدجواد لاریجانی خطاب به دشمنان:

اجازه نمی دهیم که به هر شکل ممکن با ایران رفتار کنید 
دبیر ستاد حقوق بش��ر قوه قضاییه با اشاره به دس��تیابی ایران به 
فناوری صلح آمیز هس��ته ای و اصرار آمریکا و برخی کشورها برای 
جلوگیری از این پیشرفت، گفت: آنها به ما می گویند که باید قدتان 
کوتاه تر باش��د و پایتان را ببرید و پیام تحریم ها به ما همین است. 
آنها برای ما مرز و حدود برای پیشرفت تعریف می کنند و می گویند 
نباید کشوری مثل شما از حدی از پیشرفت جلوتر رود و این نقض 
حقوق بش��ر اس��ت. به گزارش اصفهان زیبا به نقل از خبرگزاری 
دانشجویان ایران، محمدجواد لاریجانی طی سخنانی در سمینار 

بین المللی اثرات منفی تحریم های اقتصادی و مالی بر بهره مندی 
مردم از حقوق بشر با بیان اینکه کشورهای عضو سازمان همکاری 
اسلامی باید در مقابل افکار و نسل جدید که می خواهند بر اسناد 
حقوق بش��ر تاثیر بگذارند مقاومت کند، افزود: نباید به آنها اجازه 
مانور دهیم و باید با افکار آنها مقابله کنیم؛ چرا که حقوق بشر یک 
مس��اله غربی یا خیریه ای نیست بلکه حق مس��لم انسان هاست و 
در قرآن کریم هم آمده است که ما به ش��ما کرامت انسان دادیم؛ 
بنابراین نباید چیزی را که حق مس��لم ماست از دیگری بخواهید. 

دبیر ستاد حقوق بشر قوه قضاییه با بیان اینکه سه حقوق ذاتی بشر 
امروز با تهدید مواجه است، این حقوق را حق داشتن سبک زندگی، 
حق حیات و حق توسعه دانست و گفت: متاسفانه تفکراتی زیر چتر 
اسلام سعی دارند بیان دیگری از اس��لام راستین را ارائه کنند، اما 
نباید اجازه دهیم این افکار به اهداف خود برس��ند. دین اسلام بر 
رویه های دموکراتیک حاکم است و مخالف زندگی سکولار و لائیک 
است. لاریجانی گفت: الان 35 سال اس��ت که جمهوری اسلامی 
ش��کل گرفته و ما تجربیات مختلفی در س��بک زندگی اس��لامی 

داشتیم و سعی کردیم زیرساخت های اجتماعی، فرهنگی، سیاسی 
و اقتصادی بر اساس فلسفه اسلام داشته باشیم. رییس ستاد حقوق 
بش��ر قوه قضاییه تاکید کرد: باید به س��مت یک جهان متمدن تر 
حرکت کنیم و نباید در این مسیر مجبور شویم که حق انتخاب مان 
را از دس��ت بدهیم. وی همچنین بر دسترسی به امنیت و تضمین 
نقش و کرامت افراد در توسعه اجتماعی، تاکید کرد و گفت: هر چیز 
که انسان را از سه لایه حقوق اصلی اش که در بالا به آن اشاره کردم 

محروم کند با حق حیات و زندگی بشر مغایرت دارد. 

روحانی در اجلاس سالانه مجمع عمومی بانک مرکزی:

تلاش دولت ، پایان هر چه سریع تر تحریم های ظالمانه است

نوسازی بانک 
مرکزی و نقشه 
راهی که برای 

ادامه حرکت این 
بانک تدوین شده 
است، می تواند ما 

را در فردایی که 
می خواهیم با دنیا 

ارتباط بیشتری 
داشته باشیم، کمک 

کند

یکی دیگر از مسائل 
امیدوارکننده 

منطقه بازدارندگی 
ایران است و قدرت 

جمهوری اسلامی 
ایران اکنون در بین 

دشمنان بالا رفته 
و این خود امید را 
افزایش می دهد 



عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

دولت چندان توجهی  به حمل و نقل عمومی 
کلانشهرها  ندارد

عضو کمیس��یون اقتصاد و امور گردش��گری ش��ورای اسلامی شهر 
اصفهان گفت: ناوگان اتوبوس��رانی اصفهان روز به روز فرسوده تر می 
شود و این درحالی اس��ت که دولت خود را از پرداخت سهمیه خرید 
اتوبوس های تازه معاف کرده و باعث ش��ده تا آلودگ��ی هوا در این 

شهرها ماندگار شود. 
س��ردار کریم نصر اصفهانی توجه به حمل و نقل عمومی را ضروری 
بیان ک��رده و یادآورش��د: در این بخ��ش دولت چن��دان توجهی به 
کلانشهرها ندارد که جای تعجب و گلایه است. این عضو شورا ادامه 
داد: اصفهان همیشه در بودجه سالیانه جزو شهرهای آخر قرار دارد 
و این تبعیض عادلانه نیست. سردار نصر خاطر نشان کرد: همچنین 
اس��تفاده از فیلترینگ برای صنایع آلاینده چ��ون ذوب آهن، فولاد 
مبارکه و نی��روگاه که هزینه زی��ادی در بر دارد باید در دس��تور کار 

قرار گیرد.

عضو کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورا:

مردم در احیای بافت فرسوده محله خود 
پیشرو  باشند

عضو کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر اصفهان با تاکید 
بر اینکه احیای بافت فرس��وده از لحاظ فیزیکی، معنوی و فرهنگی برای 
مسوولان شهر از اهمیت زیادی برخوردار است گفت: اگر بافت فرسوده 
نوسازی نشود آسیب های جبران ناپذیری از لحاظ اجتماعی، اقتصادی، 

فرهنگی و عمرانی را به همراه خواهد داشت.
محمدرضا فلاح با اش��اره به اینکه ش��هرداری جدای از مصوبات دولت 
اقدامات ارزنده ای در خصوص احیای بافت فرس��وده انجام داده اس��ت، 
افزود: شهرداری با راه اندازی سازمان نوسازی و بهسازی اقدامات زیادی 
در جهت احیای بافت فرسوده انجام داده است. وی تصریح کرد: مردم باید 
خودشان در احیای بافت فرسوده محله خود پیشرو باشند و شهرداری و 
شورای اسلامی شهر نیز با ارائه تسهیلات و تخفیف ها ویژه به آنها کمک 

خواهد کرد.

عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان:

شوراها در توسعه شهر و ارتقاي مسائل 
فرهنگي نقش بسیار مهمي دارند

عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان با اشاره به اینکه با وجود گذشت ۱۴ 
سال از عمر شوراها بسیاري از وظایف به شوراها واگذار نشده است گفت: 
طي دوره هاي گذشته اقدامات بسیار خوبي توسط شوراها انجام شده و 
اینکه مردم یک شهر براي خودشان تصمیم بگیرند و قانون بگذارند کار 
بسیار خوبي اس��ت. مهدی باقر بیگی تصریح کرد: بسیاري از مردم تمام 
خواسته هاي خود را از شوراي اس��لامی شهر طلب مي کنند در صورتي 
که هنوز این اختیارات به شوراها واگذار نشده است ولي اگر قانون به طور 
 کامل رعایت ش��ود به طور حتم بسیاري از مش��کلات در این زمینه رفع

 خواهد شد. 
وي با تاکید بر نقش شوراها در توسعه و ارتقاي بسیاري از مسائل شهري 
اظهار داشت: شوراها در توسعه شهر و ارتقاي مسائل فرهنگي نقش بسیار 
مهمي دارند به طوري که شوراها همانند مجلس و شهردار همانند رییس 
جمهور و ماکت کوچک شده اي از دولت هستند و هر اتفاقي در شهر  رخ 

دهد در حیطه وظایف شهرداري و شوراي اسلامی شهر است.

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

 بی توجهی به اصفهان 
خسارات جبران ناپذیری در پی دارد

عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان با تاکید بر نقش مردم در اداره شهر 
گفت: ش��هروندان باید بدانند که توفیقات شورای اس��لامی شهر بدون 
همراهی و مشارکت آنها به دست نمی آید از این رو مردم دیده بان شهر 
هستند و می توانند با ارائه ی پیشنهادات و مسائل یار و مددکار مدیریت 

شهری باشند.  
علیرضا نصر اصفهانی  با اش��اره به اینکه هم اکنون در فصل بودجه ریزی 
دولت برای سال آینده قرار داریم، خطاب به دولتمردان و نمایندگان مجلس 
اظهارداشت: از دولتمردان و نمایندگان مجلس می خواهم نگاه خود را به 
اصفهان تغییر دهند؛ چرا که اصفهان را نصف جهان می خوانند و شهری 
جهانی و بین المللی اس��ت. این عضو شورا خاطر نش��ان کرد: پیشرفت 
اصفهان با عنایت به پیشینه تاریخی و فرهنگی آن موجب سربلندی ایران 
می شود و در مقابل بی توجهی به این شهر باعث خسارات جبران ناپذیری 
می شود؛ لذا از دولتمردان می خواهیم در تخصیص اعتبارات لازم به این 

استان از هیچ کوششی دریغ نکنند.

3

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به اینکه نگاه مسوولان 
به ورزش تنها به جنبه های تفریحی و س��رگرمی آن است، گفت: 
مس��وولان به هیچ عنوان به بعد قهرمانی ورزش توجه نمی کنند 
و امیدوارم این موضوع مورد توجه دولت فعلی قرار بگیرد. رس��ول 
جزینی با تاکید بر اینکه دولت باید افراد متخصص و متعهد نسبت 
به ورزش را پیدا کرده و آنها را بر راس مس��وولیت بگذارند، افزود: 
امیدواریم مسوولان متولی این وظیفه معمول خودش را در راستای 
بهبود و رشد ورزش در کشور انجام دهد. وی تصریح کرد: شهری 

که تیم های بزرگی مانند سپاهان و ذوب آهن دارد باید حرف های 
بسیار بیشتری برای گفتن در ورزش داشته باشد. این عضو شورا 
ادامه داد: اگر فردی به واقع متخصص باش��د، بای��د افرادی را دور 
خودش جمع کند که اگر حداقل بزرگ تر از خودش نباشند در حد 
و اندازه های خودش باشند تا بتوانند سکان ورزش را به عنوان یکی 
از پدیده های عصر حاضر در دست بگیرند؛ چرا که ورزش حوزه ای 

به واقع تخصصی است. 
جزینی گفت: ما بس��یاری از اوقات مصالح عالی ورزش را در نظر 

نمی گیریم و حب و بغض هایمان ملاک تصمیم گیری هایمان قرار 
گرفته است. وی با تاکید بر اینکه باید شایسته سالاری در ورزش 
حاکم شود، خاطر نشان کرد: ما افراد متخصص دانشگاهی ورزشی 
زیادی در کشور و استان داریم که از آنها استفاده نمی کنیم و این 
موضوعات جزو ضعف های ورزش کشور و به خصوص اصفهان است. 
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان اظهار داشت: اگر لازم باشد تمام 
وجودم را برای ورزش می گذارم ک��ه ورزش را به جایگاه اصلی اش 
چه به صورت تئوریک و چه فیزیکی برس��انم و امی��دوارم افرادی 

مس��وولیت ورزش را بر عهده بگیرند که لایقش بوده و قلبش��ان 
برای ورزش بتپد.

هم اکن��ون در ش��هرها ارگان ه��ا، نهادها، 
سازمان ها، ادارات و دوایر مختلفي به صورت 
دولتي و خصوصي وجود دارد که هر کدام در 
زمینه هایي همچون آموزش��ي، پژوهش��ي، 
خدمات رس��اني، بازرگاني، سیاستگذاري، 
فرهنگي، کش��اورزي، صنعتي و... مش��غول 
فعالیت هس��تند و در هری��ک از این واحدها برنام��ه ریزی ها 
به صورت مس��تقل انجام مي پذیرد. در اغل��ب موارد به وضوح 
مشاهده مي شود که دو یا چند مجموعه در برخي اهداف داراي 
مواضع مشترک هستند که براي برآورده شدن آن به تنهایي و 

بدون هماهنگي با یکدیگر برنامه ریزي مي کنند. 
با فرض اس��تفاده از عینک خ��وش بیني، ه��ر مجموعه براي 
رسیدن به هدف خود به نحو احسن برنامه ریزي کرده و پس از 
صرف هزینه به طور کامل در تحقق آن گام بردارد باز در انتهاي 
مسیر، هنگام بررسي نتیجه پروژه مشاهده مي شود که با وجود 
صرف زمان و هزینه )گاهي بیشتر از رنج گنجانده شده در برنامه ریزي( 
باز هم کار به نحو احسن انجام نپذیرفته و هدف عالیه برآورده 
نشده است، که این به نوبه خود اتلاف زمان و سرمایه، اسراف، 
ایجاد بدبیني نس��بت به سیس��تم اجرایي و مدیریتي، از بین 
 رفتن انگیزه ها خصوصاً در بین نیروه��ا و... را به دنبال خواهد 

داشت. 

   ضرورت تحقق مدیریت واحد شهری
بدیهي اس��ت که با وجود یک مدیریت واحد ش��هری در رأس 
تمامي امور، دیگر ناهماهنگي در انجام امور، دوباره کاري، عقب 
افتادن پروژه ها، اتلاف بودجه هاي تخصیص یافته، سرگرداني 
سرمایه ها و یا بلوکه ش��دن آنها، موازي کاري ها و از این قبیل 

مشکلات از بین خواهد رفت.
لذا با یک برنامه ریزي مدون، از سرمایه و درآمد، نیروي کاري 
موجود و جلب مشارکت های مردم و بخش خصوصي )پس از 
فرهنگ س��ازي در بخش مربوطه( نیز مي توان علاوه بر انجام 
تمامي پروژه ها و امور مربوطه، در جهت توس��عه س��ازمان ها 
و مجموعه ها، توسعه ش��هر، ترویج فرهنگ ش��هري، توسعه 
خدمات ش��هري، انجام پروژه هاي جدیدتر در جهت بالا بردن 
رفاه مردم و کاه��ش بیکاري و بالا ب��ردن درآمدها گام مؤثري 

برداشت. 
مدیریت واحد شهري به معناي قرار گرفتن شهرداري در رأس 
همه امور اجرایي ش��هر، از خدمات رس��اني تا توسعه و عمران 
نیست، بلکه نوعي از مدیریت یکپارچه و توانمند در همه نهادها 
و ارگان هایي است که در بهبود مسائل و رفع مشکلات شهري 
به صورت موضوعي و موضعي مي توانند نقشي مستقل یا مکمل 
داشته باش��ند؛ منظور مدیریتي است که بتواند با ایجاد وفاق و 

وحدت رویه در برنامه و اجرا، ضمن کاس��تن از موازي کاري ها 
و جلوگیري از تحمیل بودج��ه و هزینه هاي اضافي بر ش��هر، 
گام هاي علمي و عملي براي به س��امان رس��اندن فعالیت هاي 

حیاتي شهر بردارد.

   همکاری دیگ�ر ارگان ها، مقدم�ه ای برای تحقق 
مدیریت واحد شهری

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان ضمن اشاره به اینکه یکی 
از رویکردهای اصلی شورای چهارم برقراری ارتباط مناسب با 
دیگر ارگان هاست گفت: این همکاری و همدلی در چارچوب 
سیاس��ت های کلان کش��ور صورت می گیرد و ب��ه طور حتم 
اصفهان یک��ی از موفق ترین کلانش��هرها در ایج��اد همکاری 

متقابل بین ارگان های مختلف و مدیریت شهری است. 
مهندس رض��ا امینی با تاکی��د بر اینکه تمام ت��لاش مدیریت 
شهری، استفاده از پتانسیل های موجود در بخش های مختلف 
با هدف رفع سریع تر مشکلات است و سعی بر این است تا همه 
داشته ها و امکانات در خدمت ش��هروندان قرار گیرد، تصریح 
کرد: هم��کاری دیگر ارگان ها با مدیریت ش��هری و ش��ورای 
 اس��لامی ش��هر مقدمه ای برای تحقق مدیریت واحد شهری 

است.

   اصفهان، گزینه ای مناس�ب برای اجرای مدیریت 
واحد شهری

وی ضمن یادآوری این مهم که پیش��برد کارها در کلانشهری 
مانند اصفهان با جمعیت بیش از دو میلی��ون نفر قطعا نیاز به 
هماهنگی دارد، افزود: تنها با این روش می توان بخش عمده ای از 
مشکلات را کنار زد و خدمت رسانی به ش��هروندان را سرعت 
داد.امینی خاطر نشان کرد: رسیدن به مدیرت واحد شهری از 
گذشته تاکنون جزو دغدغه های شورا بوده و در سه دوره قبل 
نیز تلاش هایی در این راستا صورت گرفته است، اما تاکنون به 
نتیجه دلخواه دست پیدا نکرده ایم و امیدواریم در دوره چهارم 

شورا این مساله با نگاه ویژه دولت به مرحله اجرا برسد. 
رییس شورای اسلامی ش��هر اصفهان با تشریح این مطلب که 
شوراها به خاطر پتانس��یل هایی که دارند می توانند به عنوان 
بازوی قوی دولت در ش��هرهای مختلف شناخته شوند، اظهار 
داشت: لازم اس��ت دولت از این توانمندی ها بهترین استفاده 

را داشته باشد.
امینی کلانشهر اصفهان را گزینه مناسبی برای اجرای مدیریت 
واحد شهری به صورت پایلوت معرفی و بیان کرد: تحقق مدیریت 
واحد ش��هری یکی از مهم تری��ن نیازهای امروز شهرهاس��ت و 
امیدواریم تحقق مدیریت واحد شهری یکی از کلیدهای دولت 

یازدهم باشد.

   مدیری�ت واح�د ش�هری، مص�داق دخال�ت مردم 
درتعیین سرنوشت خود

عضو دیگر ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفهان با 
متذکر ش��دن این نکته که ب��ه مدیریت واحد 
شهری نیاز داریم، گفت: امروزه شهرهای ما نیاز 
به مدیریت واحد شهری دارند؛ چرا که اگر این 
مدیریت پیاده شود مصداق دخالت مردم در امر 
 حکومت ب��ه معنای واقعی کلمه اجرایی ش��ده

 است.
 عبدالرس��ول جان نث��اری افزود: اگر ش��ورا به 
معنای واقعی کلمه، بحث مدیریت واحد شهری 
را بر عهده داش��ت، امروز می توانس��ت با ابعاد 
گس��ترده تر و با افق دید بهتری فعالیت داشته 
باش��د، ولی متاس��فانه با توجه به محدود بودن 
اختیارات ش��ورای اس��لامی ش��هر عملا حوزه 
 کاری آن در قالب مباحث شهرداری ها پیگیری 

می شود.
وی ادامه داد: تجربه نشان داده است که هر جایی نظام به مردم 
اعتماد کرده و مردم را در امور دخالت داده، موفق بوده اس��ت. 
جان نثاری با بیان اینکه اگر در اداره ش��هر از مردم اس��تفاده 
کنیم، کش��وری آباد و موف��ق خواهیم داش��ت؛ واگذاری 23 
وظیفه مشخص ش��ده در قانون به مدیریت شهری را یادآوری 
و خاطرنشان کرد: از شرح وظایفی که برای شوراها پیش بینی 
شده هنوز همه آنها به ش��وراها تفویض اختیار نشده است در 
حالی که برای تحقق مدیریت واحد شهر واگذاری این وظایف 

ضروری است. 

   نارضایتی م�ردم با تحقق مدیریت واحد ش�هری 
رفع می شود

وی تاکید کرد: امروزه ما نیاز به مدیریت واحد ش��هری داریم؛ 
چرا که اگر این مدیریت پیاده شود مصداق دخالت مردم در امر 
حکومت به معنای واقعی کلمه اجرایی ش��ده است. این عضو 
شورا اظهار داشت: امیدواریم دولت جدید با عزم ملی بر ایجاد 
مدیریت واحد شهری تلاش کند تا شاهد نتایج خوب این اعتماد 

و واگذاری کار به مردم باشیم. 
جان نثاری با خاطر نش��ان کردن نتایج نب��ود مدیریت واحد 
شهری تصریح کرد: متاسفانه ناهماهنگی هایی بین قسمت های 
مختلف اجرایی وجود دارد که اگر مدیریت واحد شهری محقق 
شود این ناهماهنگی ها رفع می شود به طوري که اکنون اکثر 
نارضایتی شهروندان مربوط به ناهماهنگی بین ارگان هاست. 

   مجل�س و دول�ت از مدیریت واحد ش�هری غافل 
نشوند

عضو ش��ورای اسلامی ش��هر اصفهان با اش��اره به اینکه از ۱۴ 
سال گذش��ته تاکنون در ش��ورای ش��هر فعالیت می کنم و در 
طول این س��ال ها واگ��ذاری  23 وظیف��ه به ش��هرداری ها از 
مطالبات شورا ها و شهر داری ها بوده است گفت: طی این مدت، 
پیگیری های بسیاری در راس��تای این موضوع انجام شده، اما 
این پیگیری ها نتیجه ای نداشته اس��ت و عدم تحقق و اجرایی 
 نشدن طرح مدیریت واحد ش��هری ظلم بزرگی در حق مردم

 است. 
عباس حاج رس��ولیها تصریح ک��رد: ظرفیت ه��ای بالایی در 
مجموعه شورا ها وجود دارد و امیدواریم با پیگیری های صورت 
گرفته در زمینه استفاده از ظرفیت های شورا ها، واگذاری 23 

وظیفه به شورا ها به ۴0 وظیفه افزایش پیدا کند.
 وی خاطر نش��ان کرد: مجلس ش��ورای اس��لامی و ش��ورا ها 
مرجع تصمیم گیری هستند و مس��وولان نباید از جایگاه این 

مجموعه ها غافل باشند. 
حاج رسولیها با اشاره به ضرورت تحقق مدیریت واحد شهری 
در سطح کشور تاکید کرد: تحقق مدیریت واحد شهری منافع 
بس��یاری برای دولت دارد و با اجرایی ش��دن ای��ن موضوع و 
واگذاری مسوولیت های خدماتی به شهر داری ها بار بزرگی از 

دوش دولت برداشته می شود. 

   تحت پوشش مدیریت واحد قرار دادن 
امور و فعالیت های داخل شهرها 

این عضو شورا خاطر نشان کرد: لازم است دولت 
محترم با یک عزم ملی برای تحقق مدیریت واحد 
شهری با هماهنگی شورای عالی استان ها ستاد 
ویژه ای تشکیل دهد؛ چرا این مهم کم اهمیت تر 

از قانون هدفمند کردن یارانه ها نیست. 
حاج رسولیها با اش��اره به اهداف تحقق مدیریت 
واحد شهری تصریح کرد: مدیریت کارآمد شهری 
در حاکمیت محلی، هماهنگی بین مدیران تصمیم 
گیرنده با مجریان اداره شهر، کاهش تصدی های 
دولت، س��پردن امور مردم به خودشان و حذف 
تعدد مراکز تصمی��م گیری را از اه��داف تحقق 

مدیریت واحد شهری است. 
وی تاکید کرد: منظور از تحق��ق مدیریت واحد 
شهری واگذاری وظایفی از دولت به شهرداری ها صرفا در جهت 
کوچک کردن دولت و یا کاهش هزینه های اداره کشور نیست، 
بلکه تحت پوشش مدیریت واحد قرار دادن امور و فعالیت های 

داخل شهر هاست. 
حاج رس��ولیها خاطر نش��ان کرد: روند رو به رشد شهرنشینی 
در س��ال های اخیر بسیاری از مس��ائل گوناگون اهم از زیست 
محیطی، حمل و نقل و ترافیک، امور فرهنگی و س��ایر مسائل 
اجتماعی را تحت الشعاع قرار داده و ضرورت ایجاد تشکیل نظام 

مدیریت واحد شهری را اجتناب ناپذیر می کند. 

   تحقق مدیریت واحد شهری عزم ملی می خواهد
دیگر عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با تاکید بر اینکه برای 
رس��یدن به مدیریت واحد ش��هری، نیازمند هم��ت و حرکت 
ملی خواهیم بود گفت: ایجاد مدیریت واحد در دس��ت شورای 
اسلامی ش��هر اصفهان نیست و مسوولان کش��وری باید برای 
رسیدن به این امر مطلوب و پسندیده در نظام مدیریتی شهر، 

چاره ای بیندیشند. 
وحید فولادگر اضافه کرد: به دلیل مش��کلات قانونی که بر سر 
راه تحقق این مهم وجود دارد، رسیدن به مدیریت واحد شهری 

در دور دست قرار دارد. 
دیگر عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان  در خصوص جایگاه 
شورا در قانون و اهمیت آن و نقش ش��ورا در تجمیع مشارکت 
مردم و دستگاه ها اظهار داش��ت: جایگاه شورای اسلامی شهر 
در مقام رفیعی قرار دارد؛ زی��را اهتمام به این امر در قرآن آمده 
و حضرت امام خمینی)ره( بارها بر تشکیل آن در کشور تاکید 
داشتند، چرا که ش��وراها نهادی هس��تند که بالا بردن میزان 

مشارکت مردم را در اداره کشور فراهم می کند.

   هر جا مدیریت واحد وجود داشته، کارها به سرعت 
پیش رفته است

فولادگر با تاکید با بیان این مطلب که جلب مش��ارکت بخش 
خصوصی، در درجه اول به اعتقاد و اهداف مدیریت شهری و در 
درجه بعدی تسهیل در قوانین و مقررات شهری بستگی دارد، 
تصریح کرد: در جهت نیل به این مطلوب نیاز به س��اده سازی 
قوانین بالادستی، فرهنگ سازی جهت تقویت اراده مشارکت های 
مردمی، توانمند س��ازی بخش خصوصی و در اصل نیاز به یک 

مدیریت واحد شهری است.
 وی خاطر نشان کرد: در۱0 سال گذشته پروژه های متعددی 
در ش��هر اصفهان از جمله پ��روژه های فرهنگ��ی، تفریحی و 
ورزشی با مش��ارکت بخش های دیگر به بهره برداری رسیده و 
در هر کجا اعتقاد مدیران و متولی��ان امر در این زمینه قوی تر 
بوده این مشارکت بسیار بهتر انجام شده است و نتایج خوبی در 
 پی داشته که نشان دهنده اهمیت وجود مدیریت واحد شهری 

است.

در گفت و گو  با برخی از اعضای شورا تاکید شد:

با روند رو به رشد مسائل شهری، تحقق مدیریت واحد شهری  اجتناب ناپذیر است
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عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

باید افراد متخصص و متعهد مسوولیت ورزش را بر عهده داشته باشند

عضو ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفه��ان گف��ت: مولفه های 
فرهنگی شهر اصفهان از سوی شورای اسلامی شهر اصفهان 

اولویت بندی می شود.
 اصغ��ر آذربایجانی در جلس��ه کارگروه فرهنگ��ی اجتماعی 
شهرستان اصفهان، با اش��اره به اینکه برای کاهش معضلات 
اجتماعی باید تفریح و نشاط اجتماعی را افزایش دهیم، اظهار 
کرد: در خصوص نشاط اجتماعی در بین قشر جوان باید کار 

ویژه ای توسط دستگاه های اجرایی انجام شود. 
وی با تاکی��د بر اینکه باید اب��زار صحیح��ی در مقابل جامعه 
برای ایجاد نش��اط اجتماعی قرار گیرد، اف��زود: در برخورد با 
ش��بکه های اجتماعی ما نیاز به ارتقا در حوزه س��خت افزاری 

داریم.

عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان آموزش سواد رسانه ای را 
یکی از مهم ترین موارد س��خت افزاری دانست و تصریح کرد: 
در بحث کالبدی و آسیب اجتماعی افراد متولی دستگاه های 

اجرایی باید الگویی قابل ارائه داشته باشند.
 وی یکی از کانون های مورد توجه را خانواده کارمندان دولت 
دانس��ت و افزود: ما باید برای تاثیرگذاری بیش��تر در کاهش 
آس��یب های اجتماعی ابتدا از سیس��تم دولتی و مدیریتی و 

سپس از خانواده ها آغاز کنیم. 
آذربایجانی گفت: در حال حاضر از س��وی ش��ورای اس��لامی 
شهر اصفهان اولویت و دس��ته بندی مولفه های فرهنگی شهر 
اصفهان انجام شده که این اولویت بندی با کمک نخبگان انجام 

شده است.

عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان گفت: رس��یدگی به بحران 
آلودگ��ی ه��وای اصفهان مش��روط به هم��کاری م��ردم و همه 
دستگاه های اجرایی اس��ت و ش��هرداری در این زمینه نیز اقدام 
عمده ای را نمی تواند انجام دهد. فتح الله معین با اش��اره به اینکه 
در سال گذشته مس��وولیت ستاد بحران ش��هر اصفهان از سوی 
استانداری به شهرداری اصفهان واگذار شد، اظهار کرد: واگذاری 
این ستاد به منظور رسیدگی به تمام شرایط بحرانی شهر اصفهان 
اعم از آلودگ��ی هوا، زلزله، س��یل، حریق و ح��وادث غیر مترقبه 
صورت گرفته اس��ت. وی اضافه کرد: مقاوم س��ازی ساختمان ها 
برای جلوگیری از بروز خس��ارت در زمان وق��وع زلزله یا حوادث 
یا موارد دیگر از جمله اقداماتی بوده که ش��هرداری در این راستا 
انجام می دهد. عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان با بیان اینکه 

ارائه آموزش های لازم به مردم در راس��تای آماده سازی آنها برای 
زمان بحران ها ضروری است، تصریح کرد: شهرداری اصفهان ارائه 
آموزش های مورد نیاز برای آمادگی م��ردم در زمان وقوع زلزله و 
برای شرایط بحرانی، آموزش آتش نشانی و چگونگی مقابله با آنها 
را آغاز کرده و کار های خوبی در این زمینه صورت گرفته است. وی 
با تاکید بر اینکه بحران آلودگی هوا جزو حوادث غیر مترقبه نیست 
و این بحران به صورت ناگهانی اتفاق نمی افتد، ادامه داد: شهرداری 
در این زمینه نیز اقدام عمده ای را نمی تواند انجام بدهد و اداره کل 
محیط زیست و دستگاه های اجرایی مربوطه متولی رسیدگی به 
این بحران هستند. معین تاکید کرد: رسیدگی به بحران آلودگی 
هوای اصفهان مش��روط به همکاری مردم و دستگاه های اجرایی 

است. 

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

 برای کاهش معضلات اجتماعی 
باید تفریح و نشاط اجتماعی را افزایش دهیم

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

 ارائه آموزش  به مردم در راستای آماده سازی آنها
 برای زمان بحران ها ضروری است

تحقق مدیریت 
واحد شهری یکی از 

مهم ترین نیازهای 
امروز شهرهاست 

و امیدواریم تحقق 
مدیریت واحد 
شهری یکی از 

کلیدهای دولت 
یازدهم باشد



به مناسبت فرا رس��یدن هفته حمل و نقل )26 
آذر( و روز راه��دار )اول دی(، نشس��ت خبری 
دکتر محم��ود زاده، مدیر کل راه و شهرس��ازی 
اس��تان اصفهان با حض��ور خبرن��گاران برگزار 
ش��د. وی درخصوص پیش بینی خ��ود از تاریخ 
پایان بهره برداری از مس��کن مهر استان افزود: 
طبق برنامه ریزی های صورت گرفت��ه پیش بینی می کنیم پروژه 
مسکن مهر استان در نیمه نخست سال آینده خاتمه یافته و تحویل 

متقاضیان شود.

   76 درصد؛ متوسط پیشرفت مسکن مهر استان 
به مناسبت فرا رسیدن هفته حمل و نقل )26 آذر( و روز راهدار )اول 
دی(، نشست خبری دکتر محمود زاده، مدیر کل راه و شهرسازی 

استان اصفهان با حضور خبرنگاران برگزار شد. 
در ابتدای نشس��ت مدی��ر کل راه و شهرس��ازی اس��تان اصفهان 
ضمن اشاره به آخرین وضعیت مس��کن مهر اصفهان گفت: پروژه 
مسکن مهر در شهرهایی با جمعیت بالای 25 هزار نفر 93 درصد، 
ش��هرهای زیر 25 هزار نفر 81 درصد، شهرهای جدید 49 درصد، 
بافت فرسوده 70 درصد و مسکن روستایی 86 درصد تحقق برنامه 
داشته است و در مجموع متوسط پیشرفت مسکن مهر استان 76 

درصد بوده است. 
محمود زاده درخصوص پیش بینی خود از تاریخ پایان بهره برداری 

از مسکن مهر اس��تان افزود: طبق برنامه ریزی های صورت گرفته 
پیش بینی می کنیم پروژه مسکن مهر استان در نیمه نخست سال 
آینده خاتمه یافته و تحویل متقاضیان ش��ود. وی در ادامه با ارائه 
آمار درخصوص مس��کن مهر اس��تان تصریح کرد: ساخت بیش از 
 211 هزار مسکن مهر در استان اصفهان آغاز شده است و از این میان 
42 هزار واحد آن مس��کن روس��تایی و مابقی ش��هری بوده است. 
مدیرکل راه و شهرسازی اس��تان اصفهان، سهمیه شهرهای بالای 
25 هزار نفر جمعی��ت را 74 هزار واحد، ش��هرهای زیر 25 هزار نفر 
جمعیت را 27 هزار و 700 واحد، شهرهای جدید را 48 هزار واحد، 
بافت فرسوده را 10 هزار و 600  واحد و بنگاه های زودبازده را  هشت 
هزار و 600 واحد عنوان کرده و اظهار داشت: تعداد واحدهای مسکن  
مهر باقیمانده به غیر از مسکن مهر روستایی 45 هزار واحد است که 
شش هزار و 213 واحد نیز مربوط به مسکن مهر روستایی می شود.

  مس�کن مهر بهارس�تان اوایل س�ال آین�ده تحویل 
متقاضیان خواهد شد

محمود زاده با اش��اره به اینکه در ش��هرهای ب��الای 25 هزار نفر 
جمعیت شش هزار واحد، در ش��هرهای زیر 25 هزار نفر پنج هزار 
و 150 واحد، در ش��هرهای جدید 24 هزار و 600 واحد، در بافت 
فرسوده س��ه هزار و 260 واحد و در روس��تاها 213 واحد مسکن 
مهر هنوز به مالکان تحویل داده نشده است در تصریح علت تاخیر 
در بهره برداری از مس��کن مهر ش��هرهای جدید مثل فولادشهر و 

بهارس��تان خاطر نشان کرد: مسکن مهر ش��هر بهارستان از لحاظ 
زیربنایی مش��کل خاصی ندارد، اما دیرتر از س��ایر پروژه ها شروع 
شد و مس��کن مهر فولادش��هر نیز در تامین زیرس��اخت ها دچار 
مشکل است. وی ادامه داد: مسکن مهر بهارستان اوایل سال آینده 
تحویل متقاضیان خواهد ش��د و درصورت همکاری دستگاه های 
خدمات رسان بیش از هشت هزار واحد مسکن مهر فولادشهر نیز 
تحویل متقاضیان خواهد ش��د. مدیر کل راه و شهرس��ازی استان 
اصفهان با اشاره به اینکه این اداره کل وظیفه تهیه طرح های جامع 
تفصیلی برای شهرها و قطعات اس��تان را بر عهده دارد گفت: طی 
شش سال گذشته تعداد طرح های جامع از 18 شهر به بیش از 98 
شهر رسیده اس��ت که برخی از آنها ابلاغ ش��ده و برخی در مراحل 

نهایی برای ابلاغ قرار دارد.

  اصفهان بعد از سال ها دارای یک طرح تفصیلی جامع 
خواهد بود 

 محمودزاده ضم��ن تاکید بر اهمیت بازنگری طرح تفصیلی ش��هر 
اصفهان اظهار داشت: این طرح در جلسات متعدد مورد بررسی قرار 
گرفته و یکش��نبه هفته گذشته در حضور اس��تاندار به جمع بندی 
نهایی رسید و شهر اصفهان بعد از سال ها دارای یک طرح تفصیلی 

جامع خواهد بود. 
وی افزود: در حال حاضر از 15 منطقه شهر اصفهان، طرح بازنگری 
طرح تفصیلی تمام مناطق ش��هرداری اصفهان به جز مناطق یک، 
سه -که پروژه های ویژه ای دارند و نیاز به یک جلسه تفصیلی دیگر 
دارد- و منطقه 15 -که طرح آن آماده بود و بعد از الحاق بناس��ت 
مجددا مورد برس��ی قرار بگیرد- آماده ابلاغ است و حداکثر تا دی 

ماه اجرایی می شود.

  اخذ سند بیش از 100 هزار هکتار زمین دولتی
مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان در بخش دیگری از صحبت 
خود، با اشاره به ساخت 512 تخت بیمارستانی در چند سال اخیر 
گفت: این بیمارستان ها یا افتتاح ش��ده است و یا در مرحله نهایی 
کار قرار دارد که به طور مثال می توان از بیمارستان های دهاقان، 

درچه، قهدریجان، دولت آباد، کلیشاد و نجف آباد اشاره کرد. 
محمود زاده به اقدامات این اداره کل در حوزه املاک اشاره و تصریح 
کرد: بعد از انقلاب تا سال 89  در مجموع سند حدود 34 هزار هکتار 
زمین اخذ شده بود درحالی که از س��ال 89 تا کنون سند بیش از 
100 هزار هکتار زمین دولتی اخذ شده است که می تواند یک عامل 

موثر برای حفظ اراضی دولتی و جلوگیری از زمین خواری باشد. 

  هدف گ�ذاری ب�رای ترمی�م بی�ش از 1000 کیلومتر از 

راه های استان
وی همچنین به فعالیت های انجام شده در حوزه راه اشاره و با تاکید بر 
اینکه در این زمینه دو حوزه احداث و نگهداری راه از ماموریت های اداره 
کل است، اظهار داشت: طی سال های 91 و 92 بالغ بر 383 کیلومتر 
راه به بهره برداری رسید که به طور متوسط سه برابر سنوات پیش 
از آن بوده اس��ت و درحال حاضر نیز علی رغم محدودیت هایی که 
به لحاظ تامین اعتبار با آن مواجه هستیم، بیش از 500 کیلومتر راه در 
حال احداث داریم و عزم اداره کل بر توسعه کمی و کیفی راه های استان 
اس��ت. محمود زاده به اقدامات صورت گرفت��ه در حوزه نگهداری 
اشاره و ادامه داد: کار ترمیم روکش آسفالت بالغ بر 400 کیلومتر 
از راه های استان اصفهان آغاز ش��ده است که در نوع خود بی نظیر 
اس��ت و برای 200 کیلومتر دیگر نیز قرارداد آن منعقد شده و افق 
مورد نظر اداره کل 700 کیلومتر است تا در مجموع بیش از 1000 

کیلومتر از راه های استان را ترمیم کرده باشیم.

  تدوین سند ایمنی راه های استان
مدیر کل راه و شهرسازی استان اصفهان علمی کردن فعالیت های 
این اداره کل را از جمله رویکردهای راه و شهرسازی استان برشمرده 
 و تصریح کرد: برای اولین بار در ایران س��ند ایمنی راه های استان  
درحال تهیه است که درحال حاضر  برای 16 شهرستان آماده شده 
و برای بقیه شهرستان ها نیز در حال تهیه است. محمود زاده ادامه 
داد: مسائل و مشکلات تمام راه های شریانی، فرعی و روستایی در 
این سند شناسایی شده است و به عنوان ملاک ایمنی استان قرار 
خواهد گرفت. وی اضافه کرد: این س��ند با نقشه تصادفات انطباق 
داده ش��ده و براس��اس اولویت بندی راهکارهای لازم در ش��ورای 

مدیریت بحران برای کاهش تلفات تعریف شده است.

  اصفهان در رتبه 24 تلفات جاده ای
محمودزاده همچنین از تصویب سند جامع کاهش تلفات جاده ای 
استان اصفهان خبر داده و اظهار داشت: این طرح با هدف کاهش آمار 
تلفات جاده ای و با همکاری نهادهایی مانند پلیس راهور، اداره کل 

حمل و نقل و پایانه ها، اورژانس و هلال احمر تهیه شده است.
  وی به رتبه اصفه��ان در تلفات جاده ای اش��اره و تصریح کرد: اگر 
به صورت مطلق محاسبه شود اصفهان  رتبه چهار یا پنج را در تلفات 
جاده ای دارد، اما اگر در مقیاس وس��عت و با در نظر گرفتن میزان 
طول جاده های استان اصفهان، در نظر بگیریم، رتبه استان اصفهان 
در تصادفات جاده در میان استان های کشور 24 است که وضعیت 
قابل قبولی اس��ت، اما تا زمانی که حتی یکی نف��ر تلفات جاده ای 
 داشته باشیم باید تلاش همه جانبه ای برای کاهش آن را پیگیری 

کنیم.

مدیر کل راه و شهرسازی استان اصفهان با اشاره به اینکه به ابتکار 
اصفهان و در جهت بهبود وضعیت امنیت جاده ها، خدمات جاده ای 
را در 20 نقطه حادثه خیز از جاده های این اس��تان تجمیع کردیم 
گفت: هدف از ایجاد این سایت ها که تحت عنوان سایت های امداد 
و نجات بود، کوتاه کردن فاصله امدادرس��انی به آس��یب دیدگان 

تصادفات جاده ای بوده است  تا میزان تلفات کاهش پیدا کند.

  طرح جامع مسکن استان اصفهان برای تامین مسکن 
متقاضیان نیازمند

محمود زاده از تهیه طرح جامع مسکن اس��تان اصفهان بر اساس 
دهک های درآمدی خبر داده و تصریح کرد: در این طرح به تفکیک 
هر ش��هر و با اولویت اقشار مشخص ش��ده، این طرح آماده شده و 
چنانچه به تصویب برسد اقدام موثری در تامین مسکن متقاضیان 
نیازمن��د صورت خواه��د گرفت. وی ب��ا تاکید بر اینکه براس��اس 
سیاس��ت های دولت جدید، برای مسکن اقش��ار مختلف جامعه، 
بسته های مختلفی پیشنهاد شده اس��ت، اضافه کرد: طرح مسکن 
اجتماعی دولت برای اقش��ار کم درآمد است و به زودی سهمیه هر 

استان دراین باره اعلام می شود.

  اجرای قطار سریع السیر اصفهان از اولویت های دولت 
یازدهم

مدیرکل راه و شهرسازی اس��تان اصفهان، با اش��اره به اینکه سیاست 
اصل��ی توس��عه حم��ل و نق��ل در دول��ت یازده��م در بخ��ش ریلی 
 ق��رار گرفته اس��ت، گفت: اح��داث قطار سریع الس��یر اصفه��ان جزو 
پروژه های مهم و با اولویت های دولت یازدهم اس��ت و بحث فاینانس 
آن ب��ه جمع بندی رس��یده و مصوب ش��ده اس��ت و در مراحل نهایی 
انعقاد ق��رارداد ق��رار دارد. محمودزاده خاطر نش��ان ک��رد: این پروژه 
نیاز به س��رمایه گذاری س��نگین شش تا هش��ت هزار میلیارد تومانی 
 دارد و به نظر می رس��د تنه��ا راه تامین این اعتب��ار از طریق فاینانس 

باشد. 
وی به آخرین وضعیت عملیات��ی این پروژه اش��اره و افزود: عملیات 
قطار سریع الس��یر اصفهان تهران، در سه اس��تان مهم اصفهان، قم و 
تهران اجرا می شود و در حوزه زیرس��اخت های استان های اصفهان 
 و قم پیش��رفت های قابل ملاحظه ای حاصل ش��ده اس��ت که آماده 
 ریل گذاری اس��ت. محمودزاده با تاکید بر اینکه در ش��رایط فعلی 
چاره ای جز اتکا به مدیریت الکترونیکی راه ها نداریم، خاطر نشان 
کرد: بیش از 11 هزار کیلومتر راه در استان داریم که همه این راه ها 
توسط پلیس قابل کنترل نیست از این رو طرح جامعی تحت عنوان 
ITS مصوب کرده ایم که حداکثر تا اوایل سال آینده آماده می شود 

و آن را تحویل می گیریم.

مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان در جمع خبرنگاران:

نیمه نخست سال 94؛ پایانی بر پرونده مسکن مهر استان اصفهان

طي حکمي از سوي شهردار اصفهان؛

جانشین ستاد هماهنگي خدمات سفر شهر اصفهان منصوب شد
طي حکمي از س��وي ش��هردار اصفهان محس��ن رنجبر به عنوان 
جانش��ین س��تاد هماهنگي خدمات س��فر ش��هر اصفهان)ستاد 
گردشگري ش��هرداري اصفهان( منصوب شد. دکتر سید مرتضی 
س��قائیان نژاد، ش��هردار اصفهان با صدور حکمی محسن رنجبر 
معاون خدمات شهري شهرداري اصفهان را به عنوان جانشین ستاد 

هماهنگي خدمات سفر شهر اصفهان منصوب کرد.
متن حکم انتصاب وي بدین شرح است: »جناب آقاي محسن رنجبر، 
معاون خدمات شهري؛ بي شک واژه مقدس مسوولیت در پیشگاه 

 خداوند متعال اداي دین و انجام تکلیف در قالب امانتي سنگین و 
پرتعهد اس��ت و زماني جلال خویش را مي یابد که مس��وولیت و 
فعالیت خالصانه، رضایت ح��ق را طلب کند و تجلي باش��کوه آن 
در کس��ب رضاي حق خواهد بود. با عنایت به س��وابق درخشان، 
شایستگي، توانمندي، تجارب ارزش��مند و مدیریت موفق شما به 
موجب این حکم، جنابعالي را به سمت جانشین ستاد هماهنگي 
خدمات سفر شهر اصفهان)ستاد گردشگري شهرداري اصفهان( 

منصوب مي نمایم.

 امید اس��ت با نصب العین ق��راردادن تقوا، فرامین اله��ي و جهاد 
في س��بیل الله که بالاترین معیار ارزش الهي اس��ت و پیروي از 
فرامین مطاع مقام معظم رهب��ري برنامه ریزي هدفمند و اصولي 
و حسن وظیفه شناس��ي که در شما س��راغ دارم، تلاش صادقانه 
جنابعالي در س��ایه دانش با تکیه بر ارزش هاي اسلامي و انساني 
موجبات تحقق اهداف ستاد که همانا جلب رضایت خداوند متعال  
ایجاد رضایتمندي شهروندان و خدمت به گردشگرها و میهمانان 

اصفهان را که شهرزیباي خداست، فراهم آورد.
توفیقي مزید سعادت در انجام وظایف محوله ظل توجهات حضرت 

ولي عصر)عج( براي شما از درگاه ایزد منان آرزو مندم.« 
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خبــــــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

مدیریت ش��هری وظایف و فعالیت ه��ای متنوعی 
 را چه در ح��وزه اجرا و چه در حوزه سیاس��تگذاری 
برعهده دارد، بنابراین انجام مطالعات چند رشته ای و 
عمیق در حوزه های مختلف مدیریت شهری ضروری 

به نظر می رسد.
ش��هرداری اصفهان ب��ا توجه به نیاز ح��وزه های 
 مختل��ف ش��هری،برای اجرای ط��رح ه��اي پژوهش��ي کاربردي 
برنامه ریزی منسجمی کرده است تا با استفاده از پژوهش و همکاری 

با جامعه علمی، نظام برنامه ریزی شهری را تقویت کند.
معاون برنامه ریزی، پژوهش و فناوری اطلاعات شهرداری اصفهان 
اندیشیدن،پژوهش ونوآوری را اساسی ترین نیاز برای دستیابی به 
پیشرفت، توسعه و رفاه هر جامعه دانس��ت و عنوان کرد:  تاکید بر 
پژوهش و تشویق پژوهشگران و محققان به فعالیت های پژوهشی 
مورد نیاز کشور، یکی از مهم ترین راه های تحقق رشد درون زاست.

 مهندس گلستان نژاد گفت: روز 25 آذر به عنوان »روز پژوهش« 
نام گذاری شده اس��ت تا ضمن تجلیل از پژوهش و پژوهشگران بر 
یکي از بزرگ ترین دستاوردهای انقلاب اس��لامی که همان غلبه 
برعقب ماندگی های علمی و عبور از مرزهای دانش و دس��تیابی به 
پیشرفته ترین فناوری ها و خودکفایی بومی برای کشور است، بیش 

از پیش تاکیدشود.

  طرح های پژوهشي  متعددی در زمینه هاي اقتصادی، 
فرهنگی، عمرانی، ترافیکی، خدماتی و شهرسازی اجراشد

به گفته وی مدیریت شهری و شهرداری یک مفهوم وسیع، پیچیده 
و چند وجهی است و وظایف و فعالیت های متنوعی را چه در حوزه 

اجرا و چه در حوزه سیاستگذاری بر عهده دارد.
بنابرای��ن انجام مطالع��ات و پژوهش های چند رش��ته ای، عمیق 
و دقیق در حوزه های مختلف مدیریت ش��هری ض��روری به نظر 

می رسد.
معاون برنامه ریزی، پژوهش و فناوری اطلاعات شهرداری اصفهان 
با تاکید بر اینکه در سال های گذش��ته شهرداری اصفهان افزایش 
ارتباط با دانشگاه ها و مراکز علمی و گسترش فعالیت های پژوهشی 
رامورد توجه قرار داده است،عنوان کرد : اکنون طرح ها و پروژه های 
پژوهش��ي  متعددی در زمینه هاي اقتص��ادی، فرهنگی، عمرانی، 
ترافیکی، خدماتی و شهرس��ازی در شهر با مش��اوره و بهره گیری 
از توان علمی اس��اتید و پژوهشگران دانش��گاه ها ومراکز علمی- 
پژوهشی اجراش��ده اس��ت و تعامل موثری بادانش��گاه ها و مراکز 

مختلف پژوهشی برقرار شده است.

  برنامه ریزی منسجم برای اجرای طرح هاي پژوهشي 
کاربردي

گلس��تان نژاد گفت: ش��هرداري اصفهان با توجه به اعتقادی که در به 
کارگیری پژوهش و آینده پژوهی در شهر دارد، با توجه به نیاز حوزه های 
مختلف شهری،برای اجرای طرح هاي پژوهشي کاربردي برنامه ریزی 

منسجمی کرده است.
به گفته وی شناس��ایی و تعریف دقیق مس��ائل ومشکلات موجود 
همراه با نگاه عمیق به انتخاب طرح های پژوهش��ی دارای اولویت 
و مبتنی بر نیاز، از جمله مهم ترین برنامه های ارتقاي اثربخشی و 

بهره وری در این زمینه بوده است.
 برنامه ریزی صحی��ح برای رفع مش��کلات مدیریت ش��هری با اجرای 
طرح ه��ای تحقیقات��ی، کاربردی، راهب��ردی و بهره گی��ری از کمیته 
هاي نظ��ارت و راهب��ري مرکب از کارشناس��ان مطالع��ات و پژوهش، 
کارشناس��ان حوزه های مختلف تخصصی ش��هرداري و متخصصان و 
اعضاي هیات علمي دانشگاه ها،از دیگر اقدامات انجام شده در این حوزه 
اس��ت که معاون برنامه ریزی، پژوهش و فناوری اطلاعات ش��هرداری 
اصفهان به آنها اشاره کرد. گلس��تان نژاد گفت: معاونت برنامه ریزی 
، پژوهش وفناوری اطلاعات شهرداری اصفهان در حوزه مطالعات و 
پژوهش،باسیاستگذاری و برنامه ریزی منسجم برای برقراری ارتباط 
دوسویه با دانشگاه ها و مراکز علمی تلاش کرده است و با اعتقاد به 
ترویج روحیه پژوهشگری در همه ارکان شهرداری، پژوهش مورد 
توجه قرار گرفته ودر زمینه اجرای طرح ه��ای علمی و تحقیقاتی 

گام های موثری برداشته شده است. 

  اج�رای65 ط�رح پژوهش�ی و نظرس�نجی درحوزه 
مدیریت شهری با همکاری دانشگاه ها

به گفت��ه وی ح��دود 65 طرح پژوهش��ی و نظرس��نجی درحوزه 
مدیریت شهری با همکاری دانش��گاه ها ومراکز علمی معتبربرای 
ارائه خدمات وفعالیت های مناسب تر وآگاهی ازنظرات شهروندان 

اجرا شده است.
 معاون برنامه ریزی، پژوهش و فناوری اطلاعات شهرداری اصفهان  
به حمایت م��ادي ومعنوي بی��ش از100 پایان نامه دانش��جویي 
درمقطع کارشناسي ارشد و دکتری برای تش��ویق دانشجویان به 
انجام تحقیقات وپروژه هاي کاربردي موردنیازشهرداری اشاره کرد.

به گفته وی چاپ کت��ب مرتبط در حوزه ه��ای مختلف مدیریت 

ش��هری،حمایت مال��ی و معنوی وارائه تس��هیلات ب��رای حدود 
30همایش مل��ی وبین المللی علمی از دیگر اقدامات انجام ش��ده 

است.

 تش�کیل اتاق های فک�ر موضوعی ب�ا همکاری اس�اتید و 
صاحب نظران مدیریت شهری

تشکیل اتاق های فکر موضوعی با همکاری اساتید و صاحب نظران 
مدیریت ش��هری برای بحث وتبادل نظر در موضوعات و مشکلات 
ش��هری و برنامه ریزی برای رس��یدن به افق های آین��ده یکی از 
اقدامات دیگر ش��هرداری است که گلس��تان نژاد به آن اشاره کرد 
و افزود: ات��اق های فکر ف��اوا ) فناوری اطلاع��ات و ارتباطات(، آفا 
)آموزش، فرهنگ س��ازی و اطلاع رس��انی(، برق و انرژی، فضای 
س��بز، مدیریت مالی از اتاق های فکر موضوعی اس��ت که تشکیل 

شده است.

  تاس�یس مرکزرش�دتخصصی مدیری�ت ش�هری ب�ا 
همکاری شهرک علمی وتحقیقاتی اصفهان

معاون برنامه ریزی، پژوهش و فناوری اطلاعات شهرداری اصفهان 
گفت ش��هرداری اصفهان در راستای تحقق ش��هردانش محور در 
زمینه تشویق و توسعه شرکت هاي دانش بنیان حرکت کرده است 
و در مرحله تعامل و مذاکره باش��هرک علمی وتحقیقاتی اصفهان 

برای تاسیس مرکزرشدتخصصی مدیریت شهری است.
به گفته وی  پس از طی مراحل قانونی و احداث مرکز رشد تخصصی 
مدیریت شهری، این مرکز یکی ازپشتوانه های موثردرتحقق توسعه 
پایدارشهری واس��تقرارمدیریت ش��هری مبتنی بردانش و ایجاد 

فرصت هاي شغلي خواهد بود.
وی ادامه داد: با تاس��یس آن گام��ی موثر برای تحق��ق آینده ای 

مطللوب  برداشته  می شود.
گلس��تان نژاد یکی دیگر از اقدام��ات مهم ش��هرداری اصفهان  را 
اس��تفاده از پژوهش و همکاری با جامعه علمی برای تقویت نظام 
برنامه ریزی شهرداری با بهره گیری از توان نخبگان و متخصصان 
 شهری  دانست و به تدوین برنامه اس��تراتژیک شهرداری اصفهان 

با عنوان اصفهان 95و برنامه1400 اشاره کرد.
معاون برنامه ریزی، پژوهش و فناوری اطلاعات شهرداری اصفهان 
به  آگاهی ازنظرات ش��هروندان به صورت کاملا علمی و مستمر در 
قالب طرح های نیاز س��نجی برای آگاهی از نق��اط مثبت ومنفی 
فعالیت ها و اقدامات  اشاره کرد و افزود : طرح های نیاز سنجی برای 

رفع مشکلات احتمالي وتقویت نقاط مثبت اجرا مي شود.

  نظرسنجي پروژه هاي مهم شهرداري قبل از اجرا، در 
حال اجرا و پس از بهره برداري

به گفته وی نظرسنجي در زمینه  پروژه هاي مهم شهرداري قبل از 
اجرا، در حال اجرا و پس از بهره برداري انجام می شود .

 معاون برنامه ریزی، پژوهش و فناوری اطلاعات شهرداری اصفهان 
بیان داشت: رضایت سنجی زیرگذرشهیدآقاخانی، بزرگراه دوطبقه 
امام خمینی، تقاطع های غیر همسطح شهید عرب، شهداي غزه، 
عسگریه و نظرسنجی ونیازسنجی میدان امام علی)ع( در دومرحله 
در زمان اجرا و پ��س از بهره برداري،مطالع��ات تاثیرات اجتماعی 
 )BRT( و فرهنگی اتوبوس های سریع السیرش��هرداری اصفهان
ومطالعات تاثی��رات فرهنگی اجتماعی پروژه  چهارباغ عباس��ی از 

طرح های اجرا شده است.

  نیازس�نجی عموم�ی ازش�هروندان درس�ه س�طح 
شهر،منطقه ومحله

گلس��تان نژاد گفت: درس��ال هاي گذش��ته نیازس��نجی عمومی 
ازشهروندان درسه سطح ش��هر،منطقه و محله انجام شده است و 
نتایج آن در برنامه ریزي و بودجه اس��تفاده ش��ده است که نتایج 
مثبتي در شناسایي نیازهاي شهروندان و برنامه ریزي مناسب برای 

رفع آنها به همراه داشته است.
به گفته وی امس��ال نیز نیازس��نجي در یک زمان کوتاه و با استفاده 
از نرم افزار تخصصي انجام شد که س��بب شناسایي دقیق ترنیازها و 
 تخصیص بودجه مناسب برای رفع نیازهاو ارائه خدمات وفعالیت های 

مطلوب تربه مناطق و محلات شهری می شود.

   بر گزاری  سومین جشنواره آثارپژوهشی شهری
برگزاری جش��نواره های پژوهشی برای ش��ناخت و به کارگیری 
بیشتر آثار و برگزیدگان، آشنا کردن مراکز علمی با مسائل شهری 
و تشویق محققان برای ورود به عرصه های پژوهش شهری از دیگر 
اقدامات پژوهشی هستند که معاون برنامه ریزی، پژوهش و فناوری 

اطلاعات شهرداری اصفهان به آنها اشاره کرد.
گلس��تان نژاد گف��ت: معاونت برنام��ه ریزی، پژوه��ش و فناوری 
اطلاعات شهرداری اصفهان تاکنون اقدام به برگزاری سه جشنواره 
پژوهشگران برتر ش��هرداری اصفهان در س��ال های 86، 87 و89 

کرده است.

او افزود: دو جش��نواره آثار پژوهش��ی ش��هری )با موضوع شهر و 
ش��هرداری اصفهان(در س��ال های 88 و 90 بر گزار ش��ده است و 
امسال س��ومین جش��نواره آثارپژوهشی ش��هری در حوزه شهر و 

شهرداری اصفهان  برگزار می شود .
 به گفته وی س��ومین جش��نواره آثارپژوهش��ی ش��هری با هدف 
نهادینه سازی پژوهش و مطالعات به عنوان زیرساخت برنامه ریزی، 
تصمیم گیری و حل مسائل، تقویت ظرفیت جذب و به کار گیری 
دانش، به کارگیری عملی و کاربست نتایج و دستاوردهای پژوهش 

وتجلیل و تکریم پژوهشگران برتر شهری برگزار می شود. 
شهرس��ازی، معماری و هن��ر اس��لامی – ایرانی، آین��ده پژوهی، 
برنامه ریزی، حکمرانی و آمایش شهری، فرهنگ، رسانه، ارتباطات، 
گردشگری و دیپلماسی ش��هری، توس��عه پایدار، محیط زیست، 
سلامت و بهداشت ش��هری، زیرس��اخت ها، عمران، حمل و نقل و 
ترافیک و خدمات شهری، شهر هوشمند، شهرداری الکترونیک و 
فناوری های نوین ش��هری، اقتصاد مقاومتی و اقتصاد دانش بنیان 
و اقتصاد ش��هری، پدافن��د غیرعام��ل و مدیریت بحران ش��هری 
 و س��بک زندگی، ش��هروند و مش��ارکت ش��هری به گفته معاون 
برنامه ری��زی، پژوهش و فن��اوری اطلاعات ش��هرداری اصفهان 
محورهای پیشنهادی این جشنواره  هس��تند که پژوهشگران می 

توانند در آن شرکت کنند.
گلستان نژاد گفت: ارسال آثاراین جشنواره از 25 آذر تا 25 بهمن 
س��ال جاری ادامه دارد. وی در ادامه س��خنان خود افزود:  مراسم 
اختتامیه و اهدای جوایزآن در اوایل س��ال 1394برگزار می شود 
و امید است با مشارکت فعال پژوهش��گران، نویسندگان، اساتید و 
دانشجویان، امسال نیز مانند سال های گذشته شاهد ارتباط بیشتر 

مدیریت شهری با محققان باشیم. 

معاون برنامه ریزی، پژوهش و فناوری اطلاعات شهرداری اصفهان:

پژوهش ، نظام برنامه ریزی شهری را تقویت می کند



چطور تو

یه کاربر حرفه ای بشیم؟ 
موتورهای جست وجو ستون فقرات استفاده از اینترنت هستن، اما آیا راه ها و کلک های مخفی 

اونا برای قوی کردن قدرت جست وجو چیزی می دونید؟
اینجا براتون چند تا نکته دارم که کمکتون می کنه 

تا بتونید از گوگل استفاده کنید.

اینم یه سری نکات که بهتون یاد میده چطور بتونید قدرت جست وجوتون رو ببرید بالا.

)در بعضی موارد در جست وجوهای فارسی دقت کمتری وجود داره(
دقیقا همین عبارت رو بگرد

این نه، اون یکی )رد کردن کلمه(

داخل این سایت بگرد 

کلمات داخل متن رو بگرد 

کلمات داخل آدرس رو بگرد 

یادم  نیست !

با این یا او بگرد 

یه رنج بین اعداد خاص رو بگرد 

یه نوع فایل خاص رو بگرد 

کلمات داخل عنوان صفحه رو بگرد 

اخبار مختص به یه مکان خاص رو بگرد 

یچی شبیه اینو بگرد

 اگر دقیقا دنبال یه عبارت خاص هستید، از گیومه 
)کوتیشن( استفاده کنید. 

یه خط تیره قبل کلمه ای که نمی خواهید رو جست وجوتون 
تاثیر بذاره بذارید. برا مواقعی که یه جست وجو دو معنی میده.

فقط نتایج داخل سایت مشخص شده نمایش داده میشه.

صفح�ه ای رو پیدا میکن�ه که همه کلم�ات داخل متن 
داخلش باشه.

صفحه ای رو پیدا میکنه که متن مشخص شده داخل متنش باشه و 
بقیه متن جست وجو شده تو جاهای دیگه ) مثل آدرس، عنوان و ...(

سایت هایی که محتواشون شبیه سایتی هست که 
شما می شناسید رو نشون میده. 

صفحه ای که تمام کلمات مش�خص شده داخل 
عنوان اون باشه رو پیدا میکنه.

صفحه ای رو پیدا میکنه که کلمه مش�خص شده تو عنوان 
صفحه باشه و بقیه کلمات جاهای دیگه )مثل متن و آدرس(

صفحه ای رو پیدا میکنه که کلمات مشخص شده تو آدرس 
صفحه باشه. 

تو قسمت اخبار گوگل )news ( کلمات مشخص شده رو 
در رابطه با اخبار محلی مشخص شده می گرده.

گ�وگل صفحه های�ی رو میگ�رده که با پس�وند 
مشخص شده تموم میشه. 

دو عدد مختلف رو تو سایت ها میگرده و هرچی بین اونا 
باشه رو نشون میده.

ستاره نقش کلمات رو بازی می کنه. می تونید اون رو جای کلماتی که یادتون 
نیست یا نمی دونید بزنید تا گوگل جایگزین مناسب براش پیدا کنه.

اگر دنبال صفحه ای هس�تید که می خواید یکی از چند کله موجود رو 
نشون بده از  or استفاده کنید، بدون او همه کلمات ممکن رو نشون میده.

وقتی جستجوهای 
درصدی دارید

وقتی دنبال کلماتی با 
ارتباط قوی بینشون 

هستید 

خود گوگل یه صفحه ایی رو آماده کرده که با رفتن به اونجا می تونید 
اون کلک ها و ترفندها رو پیدا کنید و ازشون استفاده ببرید. 

با کمک موبایلتون وب رو بگردید کافیه برنامه Googgles رو تو گوشیتون 
نصب کنید بعد کافیه با گوشیتون از چیزی که دنبالشید یه عکس 

بندازید تا برنامه شروع به جستجو اون تو گوگل بکنه.

با رفتن به قسمت گوگل با کمی جستجو با میلیون ها ناشر تو 
سرتاسرزمین آشنا بشید. 

با رفتن به صفحه تصاویر گوگل به راحتی می تونید تصاویر مرتبط به 
یک کلمه یا عبارت خاص رو پیدا کنید. همچنین می تونید آدرس یه 

عکس )لینک( رو به گوگل بدید تا دنبال او تصویر بگرد.

کمی درباره روش جستجو عناوین تو گوگل بگردید تا ببینید 
مردم دیگه چی و چطور تو گوگل سرچ کردن و می کنن.

تو قسمت محقق scholar گوگل به راحتی دنبال مقالانتون 
باشید 

وقتی دنبال مبحث 
هایی که توشن از 
هشتگ استفاده 

شده هستید

وقتی برای قیمت 
جستجو می کنید 

وقتی دنبال جملاتی که 
ارتباط قوی ایی با هم 

دارند هستید.

وقتی دنبال تگ های 
جامعه های مجازی 

هستید 

وقتی دنبال چیزایی 
مثل گروه خونی 

هستید 

مثال های بالا رو کنار بزاریم گوگل معمولا گرامر رو متوجه نمیشه. 
اما علامت ها رو خوب متوجه میشه شما می تونید از علامت های زیر 

تو جستجوهاتون استفاده کنید:

ساعت محلی

طلوع و غروب خورشید 

ترجمه

وضعیت پرواز ردگیری بسته 

سینماها 

فرهنگ لغت 

تبدیل کردن 

آدرس آیپی

قیمت سهام 

ماشین حساب 
نتایج فوتبال 

آب و هوا 

در آخر علاوه بر این امکاناتی که گفته شد.گوگل خودش یه صفحاتی رو برای 
کمک به جستجو شما آماده کرده که می تونید ازشون استفاده ببرید.

کلک ها جستجو در گوگل

گوگلس گوگل 

کتابای گوگل

جستجو تصاویر گوگل

روند کار گوگل

محقق گوگل

و اما برای اونایی که فقط می خوان یکم خوش بگذرونن 
کافیه عبارت زیر رو تو گوگل سرچ کنن: 
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دانـــــش

روزنامــه خــری، فرهنگــی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

 طرح اولیه  سامسونگ مبنی بر ساخت تلفن هوشمندی مجهز به نمایشگر خمیده به نام YUM حدود یک سال و نیم پیش ارائه شد.آخرین خبرها |

 VLC برای سیستم عامل 
اندروید

 پشتیبانی ویندوز 8.1 از 
MKV پسوند

مارک زاکربرگ عقیده دارد که وجود دکمه Dislike در فیس بوک برای دنیا و ابراز احساسات نسبت به یک مساله به اشتراک 
گذاشته شده مناسب نیست، اما از طراحی دکمه هایی برای تاکید بر یک احساس خاص خبر می دهد. اگر تا امروز امید داشتید 
که احساس تنفر خود را از یک پس�ت، عکس و یا ویدئو در فیس بوک اعلام کنید، بدانید که باید این احساس را در بزرگ 
ترین شبکه اجتماعی دنیا سرکوب کنید!مؤسس و رییس کمپانی فیس بوک، مارک زاکربرگ اخیرا در جلسه پرسش و پاسخ 
آنلاینی به سؤالات مختلف کاربران پاسخ گفته است. یکی از سؤالات مهمی که در همان ابتدای این جلسه مطرح شد، تمایل 
یا عدم تمایل این شرکت به اضافه کردن یک دکمه Dislike یا مخالف لایک بود که با پاسخ و توضیح جالب زاکربرگ مواجه 
شد.زاکربرگ با منتفی دانستن طراحی چنین دکمه ای در فیس بوک می گوید: »دکمه لایک کنونی بسیار باارزش تلقی 

می شود؛ چون راهی است تا از این طریق احساس مثبت خود در مورد دیگران و یا اطلاعات اشتراکی آنها را در سریع ترین 
حالت ممکن ابراز کنیم. تعدادی از مخاطبین ما خواستار دکمه دیس لایک بوده اند؛ چون می خواهند مثلا بگویند که »من 
این چیز را خوب نمی دانم.« ما فکر نمی کنیم که چنین ابراز احساسی برای روابط موجود میان مردم دنیا خوب باشد. به 
همین دلیل این دکمه را در فیس بوک نخواهیم داشت.«  با این حال، زاکربرگ از وجود شرایطی در فیس بوک که دکمه 
لایک کارایی ندارد آگاه است؛ به عنوان مثال زمانی که یک کاربر لحظه تلخی از زندگی خود را به اشتراک می گذارد. 
وی در همین باره گفت:»یکی از مواردی که ما در فیس بوک در مورد آن بحث کرده ایم، این است که چه راهی را پیش پای 

کاربران بگذاریم تا انواع احساسات خود را به شکل گسترده تر و موثرتری ابراز کنند.«

چرا فیس بوک دکمه مخالف لایک ندارد؟

Google Translate قابلیت های جدید باتری لپ تاپ های قدیمی را دور نریزید هارد 8 ترابایتی فقط 850 هزار تومان!

نرم افزار مترجم گوگل برای کسانی که در مناطق مختلف سفر می کنند و به گویش محل مورد نظر آشنایی 
ندارند، بسیار کاربردی است. این نرم افزار در تمامی پلتفرم ها وجود دارد و شما می توانید با اتصال به اینترنت، 
به جست وجوی معادل کلمه ها و جملات به زبان های مختلف بپردازید. در اوایل سال جاری، شرکت گوگل 
نرم افزاری به نام Word Lens را خریداری کرد که گویا این نرم افزار در نسخه آینده مترجم گوگل تأثیرگذار 
خواهد بود. برای مثال می توان به ترجمه همزمان از طریق دوربین اش��اره کرد. Word Lens در سال های 
 Google Glass و اندروید و بعداً در سال 2013 برای iOS 2010 و 2012 به ترتیب برای سیستم عامل های
عرضه شد. به نظر می رس��د که گوگل قصد دارد این نرم افزار را وارد مترجم خود کند، به  طوری  که می توانید 
با فیلم گرفتن از یک متن به زبان های فرانسوی، آلمانی، ایتالیایی، پرتقالی، روسی و اسپانیایی، آن را به طور 

همزمان به زبان انگلیسی ترجمه کنید. در حال حاضر این قابلیت فقط برای زبان انگلیسی امکان پذیر است. 

درباره دور انداختن باتری لپ تاپ های قدیمی خود زود تصمیم نگیرید. شاید بتوان در آینده ای نه چندان دور 
با استفاده از این باتری های از کار افتاده، به تعداد قابل توجهی از مناطق فقیر و کشورهای در حال توسعه انرژی، 
الکتریکی و روشنایی بخشید. در همین راستا، محققین شرکت IBM آمریکا خبر از یک اختراع جدید به نام 
UrJar دادند که به کمک این ابزار می تواند از بازیافت باتری های لیتیوم یونی، یک منبع انرژی با قابلیت شارژ 
مجدد برای لوازم برقی کم مصرف مانند لامپ های LED، تلفن های هوشمند، پنکه و غیره به وجود آورد.طبق 
گزارشات IBM، بیش از 70درصد از باتری های فرسوده می توانند لامپ های LED را در طول کل 365 روز 
سال، روزانه حدود چهار ساعت روشن نگاه دارند. این میزان می تواند نیاز خیلی از خانه ها و مغازه های کوچک 
را در شهرهای در حال توسعه تامین کند. هنوز زمان زیادی تا نهایی شدن UrJar باقی مانده و IBM بر این 

مساله تاکید دارد که این یک محصول تجاری نخواهد بود.

کمپانی سازنده هارد – سی گیت – هارد 8 ترابایتی را به قیمت 260 دلار راهی بازار کرد و این در حالی است 
که برای خرید محصول 6 ترابایتی باید هزار دلار پرداخت کرد. سال گذشته وسترن دیجیتال هارد 6 ترابایتی 
 هلیومی را به قیمت 1000 دلار عرضه کرد که بسیار گران بود و اینک کمپانی رقیب، هارد مشابهی را در حجم 
8 ترابایت و س��ایز 3.5 اینچی به قیمت فقط 260 دلار)850 هزار تومان( عرضه کرده است. قیمت شکنی در 
بازار به دلیل افزایش تولید امری طبیعی است و اگر یادتان باشد هارد یک ترابایتی اس اس دی وقتی برای اولین 
بار به بازار آمد )حدود پنج س��ال قبل( قیمتی معادل 2200 دلار داشت. بخش آرشیو در سی گیت از چند ماه 
پیش شروع به تولید این محصول کرده که از فناوری موسوم به SMR برای فیت کردن دیتا روی یک دیسک 
 در مقایسه با فناوری سابق اس��تفاده کرده اس��ت. این کمپانی هارد 6 و 5 ترابایتی مشابه نیز با همین فناوری

/ Shingled Magnetic Recording ساخته است.

 IT اطلاع رسانی

در اوایل سال جاری، کمپانی بزرگ مایکروسافت از پشتیبانی فایل های تصویری 
MKV در کنسول بازی جدید خود یعنی Xbox One خبر داد.

 حال در ویندوز 8.1 که نسخه بهبود یافته 8.0 محسوب می شود، شاهد پشتیبانی 
از فایل های MKV بدون نیاز به نرم افزار مجزا خواهیم بود.

 حال که پشتیبانی از فرمت MKV در سیستم عامل ویندوز 8.1 امکان پذیر شده، 
به نظر می رسد دیگر نیازی به نرم افزارهایی مانند VLC Media Player برای 

اجاری این نوع فایل های تصویری وجود نداشته باشد.
 MKV همچنین پیش از این خبر، پش��تیبانی ویندوز10 از فایل های تصویری 

علاوه بر فرمت صوتی FLAC منتشر شده بود.

VLC Media Player یکی از بهترین و محبوب ترین نرم افزارهای پخش ویدئو 
در دنیا محسوب می ش��ود که حدود دو سال است که با نس��خه اولیه یا بتا بر روی 
سیس��تم عامل اندروید عرضه شده است. سازنده VLC رس��ما اعلام کرد که این 
نرم افزار از نسخه امتحانی خارج و نس��خه  اصلی آن یعنی 1.0 برای سیستم های 
اندروید عرضه شده است. در این به روزرسانی تمامی امکاناتی که در گذشته توسط 
سازندگان این نرم افزار معرفی شده بود در دسترس قرار می گیرد. همچنین نسخه 
 Lollipop با آخرین به روزرسانی سیس��تم عامل اندروید VLC جدید نرم افزار
5.0 سازگارتر بوده و بسیاری از مشکلات کوچک آن در محیط نرم افزاری برطرف 

شده است.

چرا ایمیل ها زیاد اسپم می شود؟

با چهره ها 

گوگل برای پیشگری از اشتباهات رایج در ایمیل های تبلیغاتی 
بیان کرده است که: 

    بهتر است ایمیل ها دارای اسم کوچک باشند.
    بهتر است از اصطلاحات تخصصی کسب و کارتان استفاده نکنید.

    بهتر اس��ت برای بار اول به مش��تری خود خوش آمد بگویید و از او 
تشکر کنید.

    بهتر است ایمیل ها را به نام اشخاص گیرنده شخصی سازی کنید.
    بهتر است در هر بار ارسال موضوعی جدیدی داشته باشید.

    بهتر است متن ایمیل را چک و غلط های املایی را برطرف کنید.
    بهتر است از آیکون ها و شکلک ها استفاده نکنید.

اما تمام این ها پیشنهادات مش��ترک برای تمام بازاریابان ایمیل است. 
اگر ش��ما به صورت حرفه ای به این ن��وع از تبلیغ��ات روی آورده اید، 
اشتباهات نه چندان واضحی هس��تند که می توانند روی باز شدن و یا 

نشدن ایمیل های شما تاثیر بگذارد.
 

یک :  خط موضوع خود را اشتباه و بی اهمیت انتخاب کرده اید :
این یک راز نیست همه شما مطلع هستید که خط موضوع در باز شدن 
ایمیل های شما بسیار تاثیرگذار است. زمانی که می خواهید موضوعی 
 برای ایمیل خود بنویس��ید، به اه��داف خود از ارس��ال آن ایمیل فکر 

کنید.
 اهداف ش��ما از ارس��ال هر ایمیل باید منجر به در یافت پاس��خی و یا 
فیدبکی از مش��تری ش��ود. نباید متمرکز بر روی فروش یک محصول 

خاص باشد.

دو :  آدرس فرس�تنده ش�ما )sender email( ی�ک آدرس 
عمومی است:

بهتر است نام ش��ما درون ایمیلی که برای مش��تری ارسال می کنید 
باشد. از ایمیل های شخصی برای ارسال ایمیل تبلیغاتی شرکت خود 

استفاده نکنید.
 تا جایی ک��ه امکان دارد از ایمی��ل هایی با س��رویس ایمیل مربوط به 
شرکت خود استفاده کنید)info@mailerlite.ir( و کمتر به سراغ 
gmail و یا yahoo بروید. وجود نام شما در ایمیل ارسال کننده تاثیر 

زیادی بر روی باز شدن ایمیل های شما می گذارد.
)hamid from karzar( 

طبق تحلیل های س��ایت سام آل در 
س��ال 2013 اینس��تاگرام موثرترین 
ابزار بازاریابی بین رس��انه های ش��بکه 
های اجتماعی برای جذب مش��تری 
بوده اس��ت.  این ابزار ع��لاوه بر ایجاد 
یک ارتباط غیر رس��می بین ش��ما و 
مشتریان )بالفعل و بالقوه( به شما در 
حوزه مارکتینگ نیز می تواند کمک 
کند، کار با اینس��تاگرام خیلی ساده 
است و شما در کمتر از یک دقیقه می 
توانید اکانت اینستاگرام کسب و کار 
خود را ایجاد کنید؛ فقط کافی اس��ت 
که این نرم اف��زار را روی تلفن همراه 
 خود نصب کرده و از آن استفاده کنید. 
مه��م تری��ن چی��ز در موف��ق کردن 
اینستاگرام کس��ب و کار شما ایده ای 

است که شما برای انتشار محتوا در صفحه خود طراحی می کنید. اگر این استراتژی محتوای شما درست 
چیده نشود، این ابزار برای شما کار نخواهد کرد. این استراتژی بستگی مستقیمی با نوع کسب و کار شما 
دارد؛ مثلا اگر ش��ما یک آژانس مس��افرتی هس��تید محتواهایی از قبیل تصاویر هتل ها، تصاویر جاهای 
 دیدنی، آموزش های کوتاه در مورد سفر و ... می تواند جذاب باشد. برای مشخص شدن بحث مثالی برایتان 
می زنم، سایت بانکی)banki.ir(  یک سایت موفق است. این سایت در حوزه اخبار بانکی، اقتصاد، تکنولوژی 
و استخدام کار می کند، در ضمن بیش از 300هزار نفر در این سایت رزومه خود را برای کاریابی ثبت کرده اند. ما 
10 روز پیش تصمیم گرفتیم صفحه اینستاگرام این سایت را راه اندازی کنیم. بحث های زیادی مطرح شد 
که چه الگویی برای محتوای این صفحات در نظر بگیریم که هم برای کاربران جذاب باشد ) به گونه ای که 
صفحه ما را به دوستان خود توصیه کنند( و هم از طرف دیگر برای کسب و کار ما مفید باشد؛ یعنی یک رابطه 
برنده- برنده بین بانکی و مخاطبان. نتیجه خیلی ساده بود؛ ما آخرین آگهی های استخدام بانکی را در این 
صفحه به صورت دست نویس ) برای دادن یک حس غیر رسمی( منتشر کنیم. نتیجه این شد: صفحه 10 
روز پیش راه اندازی شد و با چند تبلیغ کوچک در صفحات پربازدید اکنون بیش از 10هزار دنبال کننده دارد. 

دلیل موفقیت این صفحه خیلی ساده است؛ انتخاب استراتژی مناسب برای محتوا !

شروع کنید 

اینستاگرام 

درآمدزاست

یک مدل برای کسب و کار شما 
اپلیکیشن جالب Forestرا دانلود کنید

چند سایت و اپلیکیشن کاربردی 

اینترنت موجود بر روی گجت ه�ای ما، با وب س�ایت ها و برنامه های کاربردی 
اس�ت که معنا پیدا می کند و همین ابزار ها هستند که استفاده ما از دنیای وب 
را شیرین و لذت بخش می کنند. سایت زومیت جدیدترین ابزار های کارآمد و 

وب سایت های جالب را به کاربرانش معرفی کرده است که با هم می خوانیم : 

strut    

این روز ها اگر شما بخواهید مقاله ای را 
ارائه دهید، تنها راه، ساخت پاور پوینت 
نیست. اکنون راه های مختلفی وجود 
دارد که یکی از آنها اپلیکیش��ن تحت 
وب Strut اس��ت. ای��ن س��رویس 
ویرایش��گر HTML5 را در اختی��ار 
شما می گذارد تا همراه با ویژگی های 

زیاد آن یک ارائه عالی تهیه کنید.

Fresca Radio    

یکی از بهترین ویژگی های اینترنت توانایی 
استریم کردن ایستگاه های رادیویی مختلف 
است. مهم نیست که کجای این کره خاکی 
هستید، می توانید از آن س��ر دنیا به رادیو 
کشور دیگری در آن سر دنیا گوش دهید. 
Fresca Radio یکی از س��رویس هایی 
است که می تواند صدای رادیو های مختلف 

را به گوش شما برساند.

زندگی پر از صحنه های شاد، عجیب، جالب، لذت بخش و البته غمگین 
اس��ت.s اپلیکیش��ن Seahorse به ش��ما کمک می کند صحنه های 
مختلف زندگی خود را در کنار هم گردآوری کنید و دوستان و خانواده 

خود را در آن سهیم کنید. 
از بزگ ترین ماجراجویی ها و س��فر هایی که در زندگی انجام می دهید 
تا جشن ها و تفریح های مختلف می تواند در قالب ویدئو و تصاویری به 
وسیله این برنامه گردآوری شوند و یک دفترچه خاطرات چند رسانه ای 

را به وجود آورند.

forestapp    

یکی از بهترین راه های درمان اعتیاد به گوش��ی هوش��مند، اپلیکیش��ن جالب 
Forest است. آیا پیش آمده به گوشی هوشمند خود معتاد شوید و نتوانید برای 
دقیقه ای آن را کنار بگذارید؟ Forest راه حلی جال��ب را برای از بین بردن این 
نوع اعتیاد سراغ دارد. ش��ما یک دانه را در جنگل می کارید. پس از30 دقیقه که 
قصد تمرکز بر روی کار خود دارید، این دانه به یک درخت تبدیل می ش��ود. اگر 
این درخت زیبا را رها کنید و نتوانید در برابر وسوس��ه بازی کردن و چک کردن 
ش��بکه های اجتماعی مختلف مقاومت کنید، با خارج شدن ش��ما از اپلیکیشن 
درخت پژمرده می ش��ود. اما اگر بتوانید مقاومت کنی��د و در برنامه باقی بمانید 
و همچنان بر کاری دیگ��ر متمرکز باش��ید، به مرور زمان صاح��ب یک جنگل 

خواهید شد!

Expenso-Gram    

این اپلیکیشن وظیفه مدیریت خرج های شما را 
برعهده می گیرد. 

می توانید تمام خرج های روزان��ه خود را در این 
 اپ گردآوری کنید و به راحت��ی آنها را مدیریت 

کنید.
 اپلیکیش��ن ExpensoGram گزینه ه��ای 
پیش فرضی ب��رای ان��واع خرج ه��ا دارد و زمان 

یادداشت خرید ها را کاهش می دهد. 
می توانی��د ه��ر گاه ک��ه لازم داش��تید از تمام 
خرج های خود خروجی PDF یا CSV بگیرید.

seahorse    
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دان�����ش

آخرین خبرها |
HTC و  اولین گجت 

پوشیدنی اش 
یکی از سخنگویان شرکت اچ تی سی به وبسایت VentureBeat گفته که این کمپانی 
در نمایشگاه CES 2015 یک »گجت پوشیدنی بر روی دس��ت« معرفی می کند. این 
وبسایت افزوده که اچ تی سی هم اکنون با کمپانی های توسعه دهنده نرم افزارهای تناسب 
بدن همکاری می کند، اما محصول اچ تی سی در نهایت متفاوت با محصولات پوشیدنی 
کنونی بازار خواهد بود.  فعلا هیچ گونه جزییات دیگری از این گجت پوشیدنی در دست 
نیست و باید تا ماه ژانویه و نمایشگاه CES در انتظار باشیم. رقبای اچ تی سی مدتی است 
که در بازار گجت های پوش��یدنی حضور دارند و تاخیر اچ تی سی در این بازار انتظارها را 
اندکی بالا برده است. نمایشگاه CES نزدیک است. منتظر می مانیم ببینیم این محصول 

پوشیدنی توجهات را برمی انگیزد یا خیر.

اپل طراحان برجس��ته دنیای مد را به خدمت می گیرد تا با توان بیش��تری به بازاریابی 
ساعت های هوشمند خود بپردازد.قرار است این ساعت در اوایل سال 2015 عرضه شود. 
اپل پیش از این علاقه اش برای هم��کاری با بزرگان دنیای مد و طراحی را با اس��تخدام 
Angela Ahrendts، مدیر عامل س��ابق ش��رکت Burberry به اثبات رسانده بود.

جونی ایو از مدیران ارشد اپل در حوزه طراحی در مورد ضرورت این کار گفته است: همه 
انسان ها برای پوشیدن لباس از حق انتخاب برخوردارند. تنها در زندان است که همه افراد 
یک چیز می پوشند.ساعت های هوشمند اپل در دو مدل 38 و 42 میلیمتری عرضه خواهد 
شد و برخی از آنها فلزی، برخی دیگر نقره ای و تعدادی هم آلومینیومی و حتی اسپورت 

خواهند بود. قرار است تعداد محدودی از این ساعت ها با طلای 18 عیار طراحی شوند. 

شرکت »آی بی ام« بسیاری از موفقیت های خود را مدیون زحمات پروفسور بیژن داوری، مدیر ارشد ایرانی آن است.

استخدام طراح برای 
بازاریابی ساعت اپل

تولید نکسوس 5 متوقف شد!  LGاز سوی G Pen احتمال طراحی 64 بیتی ایسر در راه است

نکسوس 5 نخستین اسمارت فونی بود که اندروید کیت کت برای کاربران ارائه کرد. تلفیقی از عملکرد بالا، قیمت 
بسیار خوب، ویژگی های یک پرچمدار و اینترفیس روان باعث شد تا نکسوس 5 علی رغم ظرفیت پایین باتری 
بتواند محبوبیت بسیار بالایی در بین مشتریان سال 2014 بازار پیدا کند.  اما خبرهای رسیده نشان می دهد  
 Tech Radar پروژه تولید این اسمارت فون به انتها رسیده است. یکی از سخنگویان گوگل در مصاحبه ای با
خبر داده که تولید نکسوس 5 متوقف شده و با آمدن نکسوس 6، مدل قبل کنار خواهد رفت. با وجود اطلاعیه 
گوگل، بیشتر فروشگاه ها خبر از ناموجود شدن مدل های سفید و قرمز نکسوس 5 در انبار می دهند و تنها مدل 
مشکی آن را به فروش می رسانند. خود فروشگاه گوگل نیز مدتی است  رنگ های سفید و قرمز را لیست نمی کند. 
به نظر می رسد در این شرایط تنها یک گزینه برای طرفداران برند نکسوس باقی می ماند و آن نکسوس 6 است.

شرکت های سامس��ونگ و ال جی که دو رقیب جدی و بزرگ در صنعت گوشی های هوشمند برای یکدیگر به 
حساب می آیند، از محصولات انحصاری خود مثل س��ری Galaxy S و Galaxy Note برای سامسونگ و 
 G Pen برای ال جی بهره می برند. به نظر می رسد ال جی قصد طراحی قلمی به نام G Pro و فبلت های G سری
را دارد که آن را با فبلت های جدید خود در آینده به بازار عرضه کند. در حال حاضر این کمپانی تعدادی گوشی 
هوشمند با پشتیبانی از قلم معرفی کرده که یکی از آنها Stylus LG G3 می باشد که با توجه به متوسط بودن 
رده محصول، قطعا تفاوت زیادی میان Stylus G3 معرفی شده با دیگر محصولات مشابه شرکت سامسونگ 
مثل Galaxy Note وجود خواهد داشت.همچنین ال جی یک پروژه دیگر را با نام تجاری G Scrawl به ثبت 

رسانده که احتمال می رود G Scrawl یک نرم افزار کاربردی در کنار قلم G Pen باشد.  

کمپانی Acer این هفته از گوش��ی جدید خود به نام Liquid Jade S پرده برداری کرد. این محصول اولین 
گوشی هوش��مند 64 بیتی این کمپانی به حس��اب می آید که از پردازنده ی MediaTek MT6752M با 
فرکانس 1.5 گیگاهرتزی بهره می برد. همچنین در ماه May س��ال جاری مدل 32 بیتی این محصول یعنی 
Liquid Jade معرفی شده بود که از نظر طراحی تفاوت خاصی بین دو مدل 32 و 62 بیتی این محصول وجود 
ندارد.Liquid Jade S قرار است در تاریخ 18 دسامبر با قیمت حدودی 225 دلار به بازار تایوان عرضه شود. 
از مشخصات فنی این گوشی هوشمند می توان به صفحه نمایش 5.0 اینچی 720p IPS، پشتیبانی از اینترنت 
پرسرعت LTE، پشتیبانی از دو سیم کارت و فن آوری صدای DTS اشاره کرد.Jade S دو دوربین عکاسی 13 

و پنج مگاپیکسلی دارد و دو گیگابایت رم و 16 گیگابایت حافظه داخلی دارد .

تازه های دنیای موبایل  

دانستنی ها

 Clash of Clans اگ��ر از حمله های ناغاف��ل غارتگ��ران در
متنفرید و می خواهید 24 ساعت شبانه روز در این بازی آنلاین 
باقی بمانید، 6thfinger را به شما معرفی می کنیم. » انگشت 
ششم« یک دیسک بس��یار کوچک اس��ت که بر روی صفحه 
نمایش تبلت و یا اسمارت فون شما قرار می گیرد و در مواقعی که 

از بازی ها دور هستید، آن را در حالت بیدار نگه می دارد.
سازندگان این گجت 

کوچک نی��ز در توضی��ح دلیل س��اخت آن به علاق��ه خود به 
بازی های موبایل اش��اره کرده اند: » ما به خاط��ر علاقه مان به 
بازی های موبایل 6thfinger را طراح��ی کردیم. ما به دنبال 
چیزی بودیم که بتواند به هنگام دوری از بازی، صفحه نمایش 
دس��تگاه را بیدار نگه دارد.« این انگشت ششم دارای وزنی 35 
گرمی است و ضخامت و اندازه ای مش��ابه با یک ساعت مچی 
کوچک دارد. برای استفاده از آن کافی است که 6thfinger را 
به جک 3.5 میلی متری وصل کرده و بر روی صفحه نمایش 
قرار دهید و به کارهای دیگر خود مش��غول 
شوید. در این حالت موبایل بیدار نگه داشته 
می شود و مطمئن خواهید بود که در روند 
بازی شما مشکلی ایجاد نمی شود. همچنین 
از آنجا که این گجت انگشت دس��ت انسان را شبیه سازی 
 می کند، می تواند برای اس��تفاده در تاچ پده��ا و کامپیوترهای 

تاچ اسکرین نیز مورد استفاده قرار گیرد.
برای اس��تفاده از 6thfinger به باتری و یا اپلیکیشن دیگری 
نیاز نخواهد داشت. اپلیکیشن هایی نیز برای انجام چنین عملی 
طراحی شده که در صورت شناسایی شما از بازی بن خواهید شد، 
اما وجود یک عامل سخت افزاری احتمال بن شدن شما را به صفر 
خواهد رساند. تولیدکنندگان این گجت گفته اند در حال ثبت 
پتنت این گجت نیز هستند. قیمت نهایی 6thfinger بیست 
و پنج دلار تعیین شده و قرار است از ماه ژانویه 2015 به بازار راه 
پیدا کند. البته باید به خاطر داشت که استفاده از این روش نیز 
به نوعی تقلب محسوب می ش��ود و قبل از استفاده باید جوانب 
 اخلاقی قضیه را بررس��ی کنید! اگر به ه��ر دلیلی خرید چنین 
گجت هایی را ب��رای خود غیرممکن می دانی��د، میوه هایی نیز 

هستند که این کار را برای شما به انجام می رسانند!
Digital Trendsمنبع

Clash of Clans انگشت ششم، متقلب شما در بازی

چینی ها بازهم رکورد دنیا را شکستند

باریک ترین اسمارت فون

چینی ها که رقابت عجیبی را برای ارائه باریک ترین های بازار 
موبایل به راه انداخته اند، محصول��ی 4.75 میلی متری را به 
بازار معرفی کرده ان��د. Max X5 جدیدترین فبلت کمپانی 
ویوو چین اس��ت که در در بیش��ترین نقطه خود به ضخامت 
4.75 میلی متر می رسد!ش��رکت چینی ویوو از جدیدترین 
محصول فوق باریک خود با ن��ام Max Vivo X5 رونمایی 
 به عمل آورده ک��ه در باریک تری��ن نقط��ه ضخامتی 3.98 
 میلی مت��ری و در ضخیم ترین نقط��ه نیز ان��دازه ای 4.75 
میلی متر را به ثبت رس��انده است. بدون هیچ شکی محصول 
جدید ویوو را می توان باریک ترین گوشی هوشمند بازار نامید 
 R5 ش��رکت جیونی و Elife که رکورد اس��مارت فون های

شرکت Oppo را می شکند.
ویوو ب��رای تولید این اس��مارت فون دس��ت ب��ه تغییرات و 
تراش کاری های بس��یاری در س��اختار معمول یک گوش��ی 
هوش��مند زده اس��ت. مادربورد اصلی این گوش��ی تنها 1.7 
میل��ی مت��ر ضخام��ت دارد و همی��ن روال در اس��تفاده از 
باریک ترین صفحه نمایش موجود با ان��دازه ای 1.36 میلی 
متر و باریک ترین اسپیکر باکس موجود دنیا با اندازه ای 2.45 
میلی متری نیز تکرار شده است.این شرایط وقتی اعجاب آورتر 
می شود که بدانیم ویوو به نحوی قابلیت دو سیم کارته بودن 
و همچنین جک 3.5 میلی متری را نیز در این محصول فوق 
باریک حفظ کرده است.اما مهم تر از همه قابلیت هایی است 
که Max X5 در اختیار کاربر خود قرار می دهد. این فبلت از 
صفحه نمایشی 5.5 اینچی از نوع Super AMOLED و 
رزولوشن 1080p بهره می برد که چیپستی 1.7 گیگاهرتزی 
با هشت هسته و از نوع اس��نپ دراگون 615 قدرت بخش آن 
اس��ت.  در کنار این م��وارد دو گیگابای��ت رم، 16 گیگابایت 
حافظه داخلی قابل افزایش، دوربین های جلو و عقب 5 و 13 
مگاپیکسلی، چیپ صوتی یاماها 205X-YSS و باتری 2000 

میلی آمپر س��اعت را نیز اضافه کنید. سیستم عامل 
قرارگرفته بر روی آن نیز اندروید کیت کت 

4.4.4 با رابط اختصاصی انتخاب 
شده است.

Z3 برای خرید گوشی اکسپریا Forbes دلایل پنج گانه

بخرید و لذت برید 

1

2
3

4

5

امکان Remote Play، از ویژگی های خاص دستگاه های 
PS4 است. با اس��تفاده از این ویژگی فقط کافی است که 
گوشی Xperia Z3 ش��ما به شبکه بی سیم منزل متصل 
باشد و سپس می توانید از صفحه گوشی هوشمند به عنوان 
نمایش��گر بازی اس��تفاده کنید. این ویژگی در زمانی که 
تلویزیون خانه در دس��ترس نیست، بسیار کاربردی است. 
با تست چند روزه ای که انجام دادیم، انتقال تصاویر روی 
گوشی هوشمند خیلی راحت و روان انجام می شود و تجربه 

جدیدی از بازی در اختیار شما قرار می دهد.

طراحی تمام فلزی و گوش��ه های گرد دس��تگاه، به آن حس 
و ظاهری لوکس می ده��د. قابلیت های بیش��تر نظیر دکمه 
اختصاصی عکاس��ی و یا اس��پیکرهای قوی و خوش کیفیت 
باعث می شود که حس کیفیت حتی بیشتر هم شود. ضد آب 
و ضد گرد و غبار بودن ویژگی دیگری اس��ت که انتظار شما 
را از یک گوش��ی پریمیوم برآورده می کند. گوشی هوشمند 
Xperia Z3 تا عمق دو متری آب می تواند 60 دقیقه بدون 
مشکل به کار خود ادامه دهد. گوشی در مقابل گرد و غبار  نیز 

بسیار مقاوم است.

گوش��ی هوش��مند Xperia Z3 یک��ی از ش��فاف ترین 
صفحه های نمایش در بازار را دارد که در زیر نور روز، تصویر 
خیلی واضحی را در اختیار شما قرار می دهد. سونی در این 
گوش��ی از تکنولوژی Live Color LED استفاده کرده 
که قبلا بر روی بعضی از تلویزیون های پیش��رفته س��ونی 

موجود بود.

برنامه های زیادی هس��تند که ادعا می کنند وقایع روزمره 
شما را ثبت می کنند، اما هیچ ش��رکتی به خوبی سونی از 
عهده این کار بر نیامده است. با استفاده از برنامه اختصاصی 
سونی، ش��ما می توانید تمامی فعالیت های روزمره را که با 
گوشی خود انجام داده اید  به صورت یکجا در اختیار داشته 
باش��ید. همچنین می توانید با اندازه گی��ری فعالیت های 

فیزیکی، سلامت بدن خود را نیز مانیتور کنید.

مدل گوش��ی های هوش��مند Xperia Z به طول عمر زیاد 
باتری معروف هستند و Xperia Z3 از این قاعده مستثنی 
نیست. باتری 3100 میلی آمپر ساعتی این گوشی، دو روز کار 
سنگین را جواب می دهد. علاوه بر عمر طولانی باتری، ویژگی 
شارژ سریع کمک می کند در مواقعی که عجله دارید، خیلی 
سریع گوشی را شارژ کنید. با استفاده از این ویژگی در کمتر از 
30 دقیقه، باتری به شارژ 60 درصد می رسد که می تواند یک 
روز کامل شما را همراهی کند. در صورت فعال کردن دو گزینه 
ذخی��ره بات��ری Battery Saver و Stamina می توانید 

بیشتر از دو روز از گوشی خود بدون شارژ  استفاده کنید.

PS4 با دستگاه Remote play قابلیت

  ساخت بسیار با کیفیت گوشی

  صفحه نمایش

  عمر زیاد باتری

  اپلیکیشن ویژه 
ثبت زندگی

وبس�ایت فوربز ب�ه مناس�بت فصل تعطی�ات و آغ�از خریدهای عی�د مجموعه 
بررسی هایی از دستگاه های مشهور بازار را برای خوانندگانش منتشر کرده است. 
جی مک گریگور، نویسنده این مقالات در جدیدترین بررسی خود به سراغ پرچمدار 
مشهور سونی، اکسپریا Z3 رفته است. مجله فوربز به مناسبت خرید سنتی قبل 
از س�ال جدید میادی، مجموعه ای از راهنمایی ها را  برای خوانندگانش منتش�ر 
کرده  که در این مجموعه  محصولاتی که به نظرش�ان ارزشمندتر هستند بررسی 
 و معرفی می کند.  در دسته گوشی های هوشمند این بار نویسنده گوشی هوشمند
 Sony Xperia Z3 را انتخاب کرده است. دلایل پنج گانه ای که این گوشی هوشمند 

خرید خوبی است:
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روزنامــه خــری، فرهنگــی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

در حال حاضر اندروید به عنوان گسترده ترین سیستم عامل گجت های موبایل در سراسر جهان مورد استفاده قرار می گیرد.آخرین خبرها |

فیلترینگ هوشمند 
و مسوولان 

20 هزار تومان آبونمان 
تلویزیون   اینترنتی

مراسم رونمایی از روبات زیردریایی ارتش جمهوری اسلامی، هفته گذشته در دانشکده مدیریت و علوم انسانی واحد تهران شمال برگزار شد.

اپلیکیشن ایرانی »پیروز مناقصه« هم آمد سیستم عامل فارسی توجیه منطقی ندارند الکامپ با جیتکس قابل مقایسه نیست

اپلیکیشن تخصصی با عنوان »پیروز مناقصه« بر روی سیستم عامل اندروید در راستای کمک به فرآیند 
تعیین برنده مناقصه در جلسات بازگشایی پاکات مالی طراحی و عرضه شد.

اپلیکیشن تخصصی »پیروز مناقصه« بر روی سیستم عامل اندروید، قابلیت تحلیل مناقصات و ارسال 
پیامک را نیز داراست.این برنامه با گرفتن مش��خصات مناقصه از جمله قیمت ارز، حداقل امتیاز فنی 
قابل قبول، ضریب تاثیر امتیاز فنی، برآورد کارفرما، ضریب مناقصه و مش��خصات مناقصه گران شامل 
قیمت ارزی، قیمت ریالی و امتیاز فنی طریق تعیین قیمت تراز و محاسبات مربوط به میانگین و انحراف 
میعار و حذف قیمت های نامناسب برنده مناقصه را تعیین می کند. این نرم افزار می تواند به کارفرماها، 
پیمانکار ها و مشاوران طرح های صنعتی در جلسه گشایش پاکات مالی از طریق انجام محاسبات مورد 
 نیاز، کمک کند. این برنامه در فروش��گاه های اپلیکیش��ن اندرویدی از جمله بازار به صورت رایگان در 

دسترس است.

یک برنامه نویس سیستم های لینوکس گفت: پروژه هایی که تاکنون برای فارسی سازی لینوکس تعریف شده 
بی نتیجه مانده  و کاربردی نشدند.

 به گزارش فارس، محمدرضا کمالی فرد با اشاره به نرم افزارهای متن باز و پروژه لینوکس فارسی اظهار داشت: 
کدهای نرم افزارهای متن باز در اختیار همگان قرار دارد و از این رو این نرم افزارها توسط توسعه دهندگان آزاد 
قابل توسعه و شخصی سازی هستند. اما همچنان که این ویژگی مسیر توسعه را باز می کند، امکان سوءاستفاده 
را نیز فراهم کرده است. این برنامه نویس نرم افزارهای لینوکس تاکید کرد: معتقدم که ساخت سیستم عامل 
فارسی توجیه منطقی ندارند و پروژه هایی که تاکنون در دانشگاه های ایران برای این منظور تعریف شده اند 
جمع شده اند و تنها در داخل همان دانشگاه ها کاربرد داشتند. وی درباره موضوع امنیت سیستم عامل لینوکس 
که یکی از دلایل تاکید بر فارسی سازی این محصول بود، افزود: یک بحث افسانه ای می گوید » لینوکس امنیت 

بالایی دارد، اما معتقدم امنیت مطلق نیست و بستگی به ابزار و روش استفاده دارد.

نماینده برگزارکننده جیتکس گفت: در جیتکس ۴۰ کش��ور غرفه دارند و خب��ری از فروش کارت اینترنت و 
نرم افزار نیست، اما در الکامپ تولیدکننده و واردکنندگان داخلی حضور دارند و خدمات به مصرف کننده ارائه 
می شود. در یک نشست خبری در نمایشگاه الکامپ در مقایسه الکامپ تهران و جیتکس دبی اظهار داشت: این 
دو نمایشگاه قابل مقایسه با یکدیگر نیستند؛ زیرا جیتکس یک نمایشگاه بین المللی است و الکامپ یک نمایشگاه 
داخلی. نماینده مرکز تجاری دوبی که برگزار کننده جیتکس است، افزود: در نمایشگاه جیتکس اغلب خدمات 
"B TO B است و ارائه کارت اینترنت و فروش نرم افراز در آن نمی بینیم. وی ادامه داد:  اما الکامپ نمایشگاهی

 B TO C است که مخاطبان اصلی آن کاربران هستند. الرعی اظهار داشت: در نمایشگاه جیتکس ۴۰ کشور 
غرفه دارند، اما در نمایشگاه الکامپ تولیدکنندگان و واردکنندگان محصولات حضور دارند. وی همچنین از برنامه 
حمایت از نرم افزارنویسان ایرانی سخن گفت و ادامه داد: کشورهایی مثل هند از پتانسیل زیادی در حوزه نرم افزار 

برخوردار هستند و شاهدیم که شرکت های بزرگ IT مانند مایکروسافت از توان این افراد استفاده می کنند. 

اخبار ایران   

مدیرعامل »به سیما« با تاکید براینکه تابع سیاست های سازمان صدا و سیما در زمینه 
آی پی مدیا هستیم، افزود: مجوز خدمات آی پی مدیا از سوی سازمان صدا و سیما صادر 
شده است و هم اکنون این خدمات در مراکز مخابراتی هفت استان تجهیز شده و پخش 
آزمایشی آن نیز انجام شده است. لهراسبی نژاد با اشاره به مبلغ 2۰ هزار تومان آبونمان 
ماهیانه برای دریافت این خدمات، در مورد تفاوت این سرویس با سرویس های مشابه که 
از شبکه های پهنای باند موبایل ارائه می شوند، گفت: تلویزیون اینترنتی روی شبکه های 
موبایل تنها امکان پخش زنده را دارد، اما سرویس تلویزیون تعاملی دارای آرشیو برنامه ها، 
ماشین زمان و ویدیو درخواستی است و امکان انجام عملیاتی همچون تی وی بانکینگ، 

آموزش تلویزیونی، خرید تلویزیونی، تی وی شاپ و بازی، تی وی گیم را دارد. 

معاون وزیر ارتباطات احراز هویت کاربران در فضای اینترنت را نیز از جمله بخش های 
فیلترینگ هوشمند عنوان کرد و گفت: همچنین درصدد تهیه نرم افزارهایی با همکاری 
شرکت های دانش بنیان هستیم که کنترل فضای اینترنتی را برای والدین فراهم کند. 
در همین حال ممکن است براساس این طرح بخواهیم فیلترینگ را در لایه دسترسی 
به شرکت های اینترنتی، شرکت های مخابراتی و اپراتورها بسپاریم. خسروی تاکید کرد: 
»هنوز طرح نهایی این پروژه ملی مشخص نشده است و تمامی این موارد پس از آزمایش 
در فاز اجرا قرار می گیرد.« نظر شما در این باره چیست؟ آیا اجرای چنین طرحی با حفظ 
حریم خصوصی کاربر اینترنت منافات ندارد؟ آیا این طرح بی نقص است؟ آیا فایده  این 

طرح با هزینه ای که برای آن در نظر گرفته شده همخوانی دارد؟

نمایش��گاه الکامپ ته��ران تمام ش��د و آنچه بیش از پی��ش در این 
نمایشگاه به چش��م خورد ، اختلافات زیادی بود که بین صنف ها و 
مسوولان امر پیش آمده بود. با هم مروری بر این نمایشگاه داریم که 
بزرگ ترین نمایشگاه فناوری اطلاعات ایران است. زمانی که صحبت 
از »نمایشگاه بین المللی الکترونیک، کامپیوتر و تجارت الکترونیک« 
در بیس��تمین دوره اش به میان بیاید، انتظار دیدن نمایشگاهی به 
بلوغ رسیده را داریم که محلی باشد تا شرکت های فعال بازار آی تی، 
جدیدترین محصولات تولید و وارد ش��ده را به نمای��ش بگذارند. از 
فناوری های جدید بگویند و در دریای علاقه قشر جوان، موج ایجاد 
کنند. این تعریفی است که می توان از یک نمایشگاه موفق ارائه کرد 
و درصورت تحقق موارد یاد شده، می توان ادعا کرد این نمایشگاه به 

اهداف خود دست پیدا کرده است.
حال اما بیایید حصاری دور خود بکش��یم و بالارفتن س��طح آگاهی 
و انتظار مخاط��ب از چنین مجموعه ای را نادی��ده بگیریم و بگوییم 
الکامپ رویدادی محلی یا حداکثر منطقه ای اس��ت و ظاهر و باطن، 
همین است که هست. اما متاس��فانه نمی توان چنین تصوری کرد؛ 
زیرا الکامپ، پیشوند بین المللی را نیز یدک می کشد. مطمئنا کسی 
که پای خواندن این مطلب نشسته، اهل مطالعه و جست وجو است و 
به یقین، نمایشگاه های مطرح و بین المللی نظیر CES آمریکایی، 

Computex تایوان و حتی Gitex دبی را می شناسد.
س��ایت دیجی کالا در یک بازدید تخصصی می نویسد: الکامپ ما به 

عنوان نمایش��گاه عرضه محصولات و فناوری های دیجیتال روز، در 
عمل از هدف اصلی اش، تاکی��د می کنم که» نمایش« محصولات و 
فناوری ها دور شده و به بازار سالانه ای تبدیل شده که در آن کمتر 
به معرفی و بیشتر به فروش پرداخته می ش��ود. در عمل، نمایشگاه 

الکامپ رنگ و بوی فروشگاه الکامپ را به خود گرفته است.
 

     اینجا همه چیز می فروشند 

با گشتی ساده در سالن های برگزاری الکامپ و محوطه آن، با خیل 
عظیمی از فروشندگانی مواجه می شوید که محصولی برای »فروش« 
دارند و با هر ترفن��دی، جیب مخاطبی را نش��انه گرفته اند که برای 
بازدید به »نمایشگاه الکامپ« آمده، نه خرید. الکامپ امسال شامل 
بسته های نرم افزاری با صدها عنوان از نس��خه های دانلود و کرک 
شده جدیدی است که داغ داغ از بازارهای رسمی، به بازار غیر رسمی 
راه پیدا می کنند و هیچ گونه نش��انی از رعایت حقوق مولف در آنها 
به چشم نمی خورد. فروشنده ای به چشم می خورد که تمامی آثار 
وبسایت Graphic River را روی چند دیسک DVD کپی کرده 

و با تبلیغات آنچنانی می فروشد.
 فردی از طرف یکی از ش��رکت های خدمات تجارت الکترونیک در 
محوطه نمایشگاه ایس��تاده و کوپن های ش��ارژ رایگان سیم کارت 
اعتباری به بازدیدکنندگان می دهد و اصرار می کند تا در همان محل 

و جلوی چشمش، خط خود را شارژ کنید. شرکت های ارائه دهنده 
 خدمات اینترنتی و ISP های حاضر در نمایشگاه برای سرویس هایشان

تخفیف های چند ده درصدی در نظر گرفته اند. 
یکی از همین شرکت ها در مقابل غرفه ای که در محوطه باز نمایشگاه 
دارد، استیجی )صحنه نمایش( مهیا کرده با استفاده از قدرت بیان 
یکی از مجریان صدا و سیما، جمعیت زیادی را به غرفه خود کشانده 
و به شرکت کنندگان در مسابقه ای که نمی فهمیم چیست جایزه می دهد. 
همینطور در مقابل غرفه بسیاری از شرکت ها و سازمان های حاضر 
 در نمایشگاه، صندوق های شیشه ای برای شرکت در قرعه کشی های 
آنچنانی با جوایز آنچنانی تر در نظر گرفته شده و استقبال خوبی هم 

از آنها می شود.

      باتری خودرو هم در این نمایشگاه هست

جالب تر از همه، حضور شرکت هایی است که تولید کننده هستند 
و اتفاقا تولیدات خوبی هم دارند، اما محصول تولیدی شان تناسبی 
با حیطه کاری نمایش��گاه الکامپ ندارد. ش��رکتی باتری خودرو به 
 نمایشگاه آورده و دیگری آخرین کتاب های چاپ شده انتشارات اش

را در فض��ای رقابتی الکامپ عرضه می کند. ب��ا دیدن این صحنه ها 
ناخودآگاه این س��وال در ذهن بازدید کننده نق��ش می بندد که آیا 
نظارتی بر ثبت نام و اختصاص غرفه ها به ش��رکت کنندگان صورت 

گرفته یا خیر. آیا اگر ش��رکت »چرم مش��هد« هم قص��د حضور در 
الکامپ را داشت ممانعتی به عمل نمی آمد؟

فضای یکی از س��الن ها به طرز مشکوک و س��وال برانگیزی به یکی 
از اپراتورهای تلفن همراه اختص��اص یافته و تعداد زیادی از اعضای 
خانم این شرکت با گردن آویز و شال هایی با رنگی خاص، در پشت 
پیشخوان های بی شمار غرفه های خالی از بازدید کننده ایستاده اند. 
عملا هیچ اطلاعات خاصی رد و بدل نمی ش��ود و هیچ اتفاق خاصی 
در این س��الن نمی افتد به جز حضور به هم رس��اندن فیزیکی همه 
 جانبه در بزرگ ترین نمایش��گاه آی تی ایران. اما در این میان هس��تند 
تولید کنندگانی که حداقل مطابق استاندارد های سابق داخلی رفتار 
کرده و در غرفه هایشان به معرفی بهترین و جدیدترین محصولات 
شرکت ش��ان می پردازند. غرفه هایی از قبیل مادیران، شرکت پانا و 

تسکو و چند شرکت دیگر را می توان در این دسته جای داد.

      جیتکس هم دکان است 

اما در اخبار مربوط به نمایش��گاه آمده بود که امسال نمایندگانی از 
طرف نمایشگاه Gitex دبی و Cebit آلمان نیز در نمایشگاه حاضر 
می ش��وند. با کمی تحقیق در این باره به غرفه ش��رکت » همایش 
گستران ایماژ« رس��یدیم که بعدا متوجه ش��دیم مجری برگزاری 
الکامپ امسال نیز همین شرکت است. شرکت همایش گستران ایماژ 

 Gitex در غرفه خود که به رنگ نارنجی تزیین ش��ده بود و لوگوی
هم در جای جای آن به چش��م می خورد، برای شرکت در نمایشگاه 
امسال جیتکس پیش ثبت نام می کرد )البته خانم مسوول غرفه به 
طرز عجیبی سعی داشت اسم این نمایشگاه را جایتکس تلفظ کند(.

 در محوطه باز که قدم می زدیم، گهگاه با صف های طولانی روبه رو 
شدیم که هر کدام دلیل خاصی داشتند. یکی نوشیدنی گرم رایگان 
بود و آن یکی غرفه رایتل که با ارائه کوپن تخفیف 5۰ درصدی خرید 
 سیم کارت هایش، عده زیادی را جذب کرده بود. در کنار همه این ها،

 بازار شرکت های ارائه کننده خدمات مبتنی بر USSD )ارسال پیام 
از طریق کد دس��توری( داغ بود و هر کدام از این شرکت ها درصدد 
بودند با ارائه جایزه های وسوسه برانگیز، مشتری را به سوی کد خاص 
 خود جذب کنند. اما شعارهای به کار رفته در تبلیغات این شرکت ها
  اندکی امید و طراوت به جان الکامپ تزریق می کرد. یکی می گفت

»آپ کن« )آسان پرداخت کن( و دیگری شعار» بزن شارژ شی« را 
برای خود انتخاب کرده بود.

 فضای الکامپ امسال در مجموع با س��ال پیش و سال های قبل تر 
 از آن تفاوت داش��ت و برای این نمایش��گاه، نوعی برگشت به عقب

 به حساب می آمد. نمایشگاهی که سال های قبل لااقل آنقدر موضوع 
برای دنبال کردن داش��ت که برای بازدید کاملش می بایست دو یا 
سه روز زمان صرف می کرد، اکنون به جایی رسیده که می توان سر 
تا تهش را در عرض دو الی س��ه ساعت گش��ت و در نهایت با حسی 
نوستالژیک از سال های نه چندان دور گذش��ته، مسیر بازگشت را 

در پیش گرفت.
  بیایی��د با خود بنش��ینیم و ب��رای یکدفعه تصمیم ج��دی بگیریم، 
می خواهیم چنین نمایشگاهی داشته باشیم یا خیر؟ اگر پاسخ به این 
سوال مثبت است پس می باید برای اجرای درست آن و برگرداندن 
شادابی و طراوت س��ابق به فضای الکامپ تدبیری اساسی اندیشید، 
موسسه ای را مسوول برگزاری نمایشگاه کرد و به دنبال آشتی دادن 

شرکت های ایرانی با این رویداد بود.
مکانی که می تواند به نوبه خود س��هم قابل توجهی در بازار آی تی 
ایران و گردش سالم سرمایه ایفا کند. اما اگر پاسخ مسوولان به این 
پرسش منفی است، ابتدا می بایست چرایی این پاسخ را جویا شد و در 
 ادامه یادآوری کرد در وضع کنونی کشور، نه صرف چنین هزینه ای

 توجیه اقتصادی دارد و نه ترافیک ایجاد شده و زمان بیهوده صرف 
ش��ده و امیدهای ناامی��د ش��ده بازدیدکنندگان دس��تاورد مهمی 

محسوب می شود.

گزارش کامل از نمایشگاه الکامپ 93 
تهران 

بدو بدو  
سیم کارت ،  اینترنت 

و نرم افزار داریم 

 سایت دیجی کالا در یک بازدید تخصصی می 
نویس�د: الکامپ ما به عنوان نمایشگاه عرضه 
محصولات و فناوری های دیجیتال روز، در عمل 
از هدف اصلی اش، تاکید می کنم که» نمایش« 
محصولات و فناوری ها دور شده و به بازار سالانه 
ای تبدیل شده که در آن کمتر به معرفی و بیشتر 

به فروش پرداخته می شود.
 در عمل، نمایشگاه الکامپ رنگ و بوی فروشگاه 

الکامپ را به خود گرفته است.

ری
صوی

ش ت
زار

گ
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

سه شنبه   25 آذر 1393 

شماره 2260 | 12  صفحه

طبقامضایتفاهمنامهباسازماناستانداردصورتمیگیرد؛

افزایشنظارتبرکالاهایتولیدیووارداتیدرمناطقآزاد
مدیرعاملشرکتبازرگانیدولتیایرانخبرداد؛

آزادپزشدن20درصدنانواییهاییارانهای
سازمان ملی اس��تاندارد و مناطق آزاد قشم و کیش تفاهم نامه ای 
در زمینه استانداردسازی، تاثیر تجارت و بهبود صادرات و واردات 
امضا کردند که بر اساس آن، برای صدور کیفیت کالاهای تولیدی 
در مناطق آزاد و کالاهای وارداتی که مشمول مقررات استاندارد 
هستند، تعامل و نظارت صورت گیرد. رییس سازمان ملی استاندارد 
اظهار کرد: یکی از اهداف اصلی سازمان ملی استاندارد همکاری با 
سایر سازمان ها و دستگاه های مرتبطی است که می توانیم با آنها 
فعالیت های مشترکی داشته باش��یم. این فعالیت های مشترک 

در جهت این نیست که ساختار س��ازمان افزایش پیدا کند، بلکه 
به دنبال این هس��تیم که نظارت خودمان را به عنوان س��ازمانی 
فرابخشی بر فعالیت های جامعه داشته باش��یم. نیره پیروزبخت 
افزود:  مناطق آزاد اصلی کشور از ابتدا در زمینه موضوع تفاهم نامه ها 
خیلی صریح با ما برای تعامل بیشتر وارد مذاکره شدند. خوشبختانه 
از دو سال پیش هم با منطقه آزاد قشم و کیش تفاهم نامه هایی را 
امضا کردیم و تصمیم گرفتیم بازنگری هایی را در این تفاهم نامه ها 

برای بهره وری بیشتر از این ظرفیت انجام دهیم. 

 مدیر عام��ل ش��رکت بازرگان��ی دولتی ای��ران گف��ت: یکی از 
 مولفه های مه��م و مورد نظر دول��ت از اج��رای مصوبه افزایش 
30 درصدی قیمت نان، کیفیت بخش��یدن به نان های تولیدی 
کش��ور اس��ت که از طریق آزادپز ش��دن20 درصد نانوایی های 
یارانه ای موجود عملیاتی شده است. علی قنبری اظهار کرد: بحث 
آزاد پزی 20 درصد نانوایان از موارد مهم در اجرای مصوبه اخیر 
دولت بود که از دید رسانه های خبری و تحلیلگران حوزه آرد و نان 
مغفول ماند و کمتر به آن پرداخته شد، در صورتی که این بخش از 

مصوبه، پایش کیفی تولید نان را هدف قرار داده است. وی افزود: 
با توجه به اینکه قیمت نان هایی که توسط نانوایان آزادپز تولید 
می شود به دلیل عدم برخورداری از یارانه دولتی بیشتر و بالاتر 
از قیمت سایر نان های تولیدی است، بنابراین آزادپزان ناگریز به 
رعایت س��ایر مولفه های رقابت که مهم ترین آنها کیفیت بالای 
محصول است، هستند. قنبری گفت: نانوایان آزادپز برای ماندن 
در بازار مجبور به رقابت هس��تند و این موضوع خود به خود بین 

نانوایان سنتی نیز انگیزه افزایش کیفیت به وجود خواهد آورد.

آیا پوشیدن لباسی که تبلیغ و تشویق ش��راب روی آن وجود دارد، 
جایز است؟ 

حضرتآیتاللهخامنهای:جایزنیست.

اقتصاد و 
صن�عت

احـکام اقتصادی

سبک زنـدگی

اخبــار

ویژگیهایمترفین
درزیانبهاقتصاداسلامی

س�یدمهدیس�لطانی:مترفین با رفاه زدگی و مصرف گرایی مفرط 
خورش، دارای ویژگی هایی هستند که موجب زیان های جدی به اقتصاد 
اسلامی و از بین بردم اقتصاد مقاومتی و نیز گسترش زوال پایه های آن در 

جامعه می شوند. مهم ترین آنها چنین است: 
1- حق انکاری و مقابله با مصلحان اجتماعی )نک: حکیمی،  محمدرضا 
و دیگران، الحیاه، ج3، ص 312؛ مدرس��ی،  محمد تقی، تفسیر من هدی 

القرآن، ج 14، ص 418(
2-اسراف بسیار و غضب و تضییع حقوق )نک: شعراء/ آیات 147 و 152(

3- گسترش مصرف نمادین، به همراه خودنمایی و خودفروشی 
4- بی توجهی به محرومان و تضییع حقوق و حریم اقتصادی آنان 

5- خودداری از مش��ارکت در کارهای خیر )نک: س��وره قل��م/ آیه 12؛ 
ایروانی،  جواد،  اسلام چه مصارفی را نادرست می داند،  ص 54(

صنعت نساجی اصفهان که روزگاری نه چندان 
دور یکی از درآمدزاترین و پرطرفدارترین صنایع 
استان به ش��مار می رفت، امروزه با مشکلات 
بسیار متعددی مواجه ش��ده است؛مشکلاتی 
ریز و درش��ت که آنچنان در ه��م آمیخته و به 
یکدیگر پیچیده ش��ده اند که به کلافی بدون 

سر تبدیل شده اند.
در سال های اخیر بسیاری از کارخانه های معروف و معتبر استان 
اصفهان با ورشکستگی و سرانجام تعطیلی کارخانه و بیکار شدن 
عده زیادی از کارگرانشان روبه رو شدند و کارخانجاتی هم که در 
حال حاضر مش��غول به کارهس��تند، با همت بیش از حد تحمل 

صاحبانشان و باچنگ و دندان نگه داشته شده اند.
دلسوز نبودن مسوولان در برخی دوره ها و نیز تحریم اعمال شده 
بر پیکر نحیف و ضربه خورده اقتصاد کش��ورمان طی س��ال های 
متمادی باعث شد تا صنعت نساجی کش��ور مان همچون برخی 

صنایع دیگر،گرفتار معضلات عدیده ای شود.

بالاترینمیزاناشتغالاس�تانپسازفولادمتعلق
بهصنعتنساجیاست

رییس اتحادیه کارگاه های نساجی اصفهان در این خصوص، گفت: 
در حال حاضرصنعت نساجی استان اصفهان بعد از صنعت فولاد، 
بالاترین میزان اشتغال را به خود اختصاص داده که رقمی حدود 

40 درصد از اشتغال استان است.
مرتضی منصوری اذعان داشت: وجود تحریم در سال های اخیر، 
عدم همکاری مسوولان و بانک ها با فعالان این حوزه، تغییر نرخ ارز 
و افزایش قیمت یکباره حامل های انرژی عواملی هستند که باعث 

از پا درآمدن  صنعت نساجی شده اند .
وی ادام��ه داد: واردات محص��ولات تولی��دی نس��اجی به ضرر 
تولیدکنن��دگان داخلی این عرصه تمام می ش��ود و متاس��فانه 

مسوولان امر به این نکته توجه و عنایت کافی را ندارند .
رییس اتحادیه کارگاه های نساجی اصفهان تاکید کرد: متاسفانه 
تولیدکنندگان صنعت نس��اجی به تولید محصولات بی کیفیت 

روی آورده اند؛ چرا که قدرت خرید مواد اولیه مرغوب را ندارند .
منصوری تصریح کرد: اگر روند تولی��د محصولات بدون کیفیت 
ادامه پیدا کند، ضربه بزرگی به تولید محصولات با برند ایرانی وارد 

می شود که بعدها قابل جبران نیست.

مواداولیهتولیداتنس�اجیسالبهس�الگرانتر
میشود

وی با بیان اینکه مواد اولیه سال به سال بسیار گران تر می شوند 
اظهارداشت: بسیاری از واحدهای تولیدی معتبربه علت عدم توان 
مالی ور شکست ش��ده اند و مجبور به معرفی کارگران خود برای 

دریافت بیمه بیکاری به اداره کار شده اند.
منصوری عنوان کرد: اداره کار آنچنان که شایس��ته است به حق 
تولیدکننده توجه نمی کند و تنها طرفدار کارگراست، در حالی که 
در سال های تحریم و بحران تولیدکنندگان با تمام توان خود به 
خدمت رسانی مشغول بوده اند. رییس اتحادیه کارگاه های نساجی 
اصفهان خاطرنشان کرد: در حال حاضر واحدهای تولیدی فعال در 
حوزه صنعت نساجی استان اصفهان تنها با یک سوم ظرفیت خود 
در حال فعالیت هستند. منصوری افزود: با توجه به عدم صادرات و 
افزایش واردات، به نظر نمی رسد تا پایان سال جاری بتوان اوضاع 
درهم ریخته نساجی استان را سر و سامانی داد؛ چراکه تنها راه حل 

و درمان وضعیت ناگوارصنعت نساجی صادرات است.
وی در پایان صحبت های خود ابراز امیدواری کرد که دولت یازدهم 
بتواند تحریم ها وعدم همکاری بانک ها برای اعطای تسهیلات به 
تولیدکنندگان صنعت نساجی را از میان بردارد و این صنعت را به 

شکوه پیشین خود بازگرداند.

مغفولماندندرآمدزاترینصنعتاصفهان

صادرات، گره گشای کلاف سردر گم نساجی کشور است

مهناز
احمدی

ممنوعیتوارداتبادامهندی
رییس اتحادیه آجیل و خشکبار گفت: با آنکه مشابه داخلی این کالا وجود 
دارد، اما وزارت جهاد کش��اورزی همچنان با واردات بادام هندی مخالفت 
می کند. مصطفی احمدی به وضعیت تامین آجیل و خشکبار در بازار داخل، 
اشاره کرد و گفت: تقریبا اغلب اقلام آجیل و خشکبار در بازار داخل تولید 
و تامین می شود، اما به دلیل ش��رایط آب و هوایی برخی اقلام مانند بادام 
هندی، تماما وارداتی اس��ت و به دلیل مصرف بیش از تولید مغز بادام، مغز 
گردو و تخمه کدو نیز وارد می شود. وی افزود: جالب اینجاست که با وجود 
آنکه تخمه آفتاب گردان در داخل کشور پاس��خگوی نیاز بازار است، اما به 
هر دلیلی متاسفانه مشابه خارجی نیز وارد می شود. احمدی به ممنوعیت 
واردات بادام هندی اش��اره کرد و گفت: این نوع آجیل به دلیل حساسیت 
ویژه باید از مبادی رسمی و قانونی وارد کشور شود، تا نظارت وزارت بهداشت 

را داشته باشد.

تعینتعرفهتا100درصدبرایجریمه
مشترکانصنعتیمتخلف

باتصویب دولت، جریمه مشترکان برق، گاز و فرآورده های نفتی واحدهای 
صنعتی متخلف از 10 تا صددرصد تعرفه تعیین شد. هیات دولت آیین نامه 
اجرایی بخشی از قانون اصلاح الگوی مصرف انرژی را در جلسه یکشنبه خود 
اصلاح کرد. براساس این آیین نامه، واحدهای صنعتی موضوع این آیین نامه 
اعم از موجود و جدیدالاحداث ملزم به رعایت معیارها و مشخصات فنی و 
 اس��تاندارد انرژی بوده و تمامی واحدهای فعال در همه حوزه های صنعت

 ) نف��ت، نیرو، معدن، کش��اورزی، وس��ایر صنایع( مش��مول اح��کام این 
آیین نامه هستند. همچنین وزارتخانه های نفت و نیرو موظفند براساس 
گزارش سالیانه سازمان ملی استاندارد بهای برق، گاز و فرآورده های نفتی 
مصرفی را برای واحدهای صنعتی متخلف از رعایت معیارها، مشخصات فنی 

و استاندارد اجباری افزایش داده و به عنوان جریمه اخذ کنند.

کمبودگوسفند
وافزایشقیمتگوشت

مدیر عامل اتحادیه مرکزی دامداران از کمبود مقطعی 
دام س��بک در ای��ام اربعین ب��ه دلیل نب��ود مدیریت و 
س��اماندهی صحیح در بازار خب��ر داد و گفت:  نقص در 
زنجیره تولید تا مصرف باعث ش��ده قیمت گوشت قرمز 
در ایام خاصی مانند اربعین به صورت ناگهانی تغییر کند 
و اکنون قیمت این محصول به بیش از کیلویی30 هزار 

تومان رسیده است.
سعید سلطانی اظهار کرد: در این میان دلالان سودجو 
به صورت ناگهان��ی از چند روز قبل تا چن��د روز پس از 
مراس��م هایی مانند اربعی��ن، قیمت قربان��ی را هر طور 

خواستند تغییر دادند.
 وی اف��زود: علی رغ��م وجود قان��ون و مصوب��ه دولتی 
 برای واگذاری بازار گوش��ت قرمز ب��ه بخش خصوصی، 
خصوصی س��ازی معطل مانده و اجرای ای��ن قانون به 
سلیقه های ش��خصی برخی مدیران محدود شده است. 
سلطانی گفت: وزارت جهاد کش��اورزی به جای صرف 
هزینه ه��ای هنگفت ب��رای تنظی��م ب��ازار محصولات 
 کش��اورزی مانند گوش��ت قرمز آن هم در ایام خاصی، 
می تواند بخش��ی از امکانات خود را با قیمت مناسب در 

اختیار تشکل های بخش خصوصی توانمند قرار دهد.

خبــر اول

انبوه سازان بسته  پیش��نهادی جدیدی به نهاد ریاست جمهوری 
ارائه کردند که در آن راه اندازی لیزینگ مسکن و ارائه تسهیلات 
تا س��قف80 درصد با نرخ س��ود توافقی بین خریدار و فروشنده 
پیش��نهاد ش��ده اس��ت. به گزارش اصفهان زیبا به نقل از مهر، 
انبوه سازان در روزهای اخیر طرح پیش��نهادی را به نهاد ریاست 
جمهوری ارسال کرد ه اند که در این بسته پیشنهادی، تسهیلاتی 
برای خرید و فروش مسکن در نظر گرفته شده است تا قشر متوسط 
صاحبخانه شوند. در این بسته پیشنهادی، انبوه سازان بر لیزینگ 

مسکن تاکید کرده اند تا بدین وسیله انبوه سازان درصدی از مبلغ 
کالا را به متقاضیان وام بدهند تا خریداران بتوانند با استفاده از وام 

انبوه سازان، مسکن موردنظر را خریداری کنند.
در این طرح سازندگان، مدیریت خرید و فروش و ارائه تسهیلات 
را انجام می دهن��د و بانک فقط به عنوان ضمانت در این پروس��ه 
حضور دارد. در بسته پیشنهادی انبوه سازان، متقاضیان می توانند 
تا 80 درصد قیمت مسکن را تسهیلات بگیرند و سود بانکی هم 

به صورت توافقی و تفاهمی بین خریدار و فروشنده تعیین شود.

رییس س��ازمان ش��یلات ایران با تاکید بر اینکه نگرانی رییس 
سازمان حفاظت از محیط زیست در مورد پرورش ماهی تیلاپیا 
قابل قبول اس��ت، گفت: راه هایی برای پرورش این ماهی بدون 
آسیب های زیس��ت محیطی وجود دارد. حسن صالحی در مورد 
اظهارات رییس سازمان حفاظت محیط زیست مبنی بر اینکه هیچ 
گونه مجوزی برای پرورش ماهی تیلاپیا صادر نمی ش��ود، گفت: 
نظرات و نگرانی های خانم ابتکار رییس س��ازمان محیط زیست 
کش��ور و معاونان وی درباره پرورش ماهی تیلاپیا در کشور قابل 

قبول است. وی با بیان اینکه ما هم در سازمان شیلات معتقدیم 
که این ماهی نباید به رودخانه ها و منابع طبیعی راه یابد، گفت: 
قطعا برای پرورش ماهی تیلاپیا در کش��ور بدون اینکه صدماتی 
به محیط زیس��ت وارد ش��ود، راه حل وجود دارد و این کار بدون 
مشکلات زیست محیطی قابل انجام است. صالحی با بیان اینکه 
سال گذشته حدود 12 هزارتن ماهی تیلاپیا به کشور وارد شد، 
گفت: هنوز تولید این گونه ماهی پرورشی در کشور آغاز نشده و در 
حال حاضر مشغول انجام کارهای تحقیقاتی برای تولید هستیم.

واردات20هزارتنماهیتیلاپیاتاپایانسال

نرخسودبانکیتوافقیمیشود

وزیر راه و شهرس��ازی با بیان اینکه در 12سال آینده 12میلیون 
واحد مسکونی احداث می شود، گفت: بانک مرکزی در صدد است 
با تصویب ش��ورای پول و اعتبار اجازه تاسیس صندوق پس انداز 
مسکن را در تمام بانک ها صادر کند. عباس آخوندی درخصوص 
راه اندازی صندوق پس انداز مس��کن و س��اختمان گفت: بانک 
مرکزی در حال گسترش دادن ایجاد صندوق پس انداز مسکن و 
ساختمان در تمام بانک هاست. وی افزود: اما تاسیس و راه اندازی 
صندوق پس انداز مسکن و ساختمان باید به تصویب شورای پول 

و اعتبار برسد. آخوندی در پاسخ به این سوال که مدیرعامل بانک 
مسکن عنوان کرده که پرداخت تسهیلات خرید مسکن باید تنها 
توسط این بانک صورت گیرد، گفت: تصور نمی کنم که اظهارات 
مدیرعامل این بانک به این نحو بوده باشد، بلکه بانک مسکن در 

حال بست و توسعه صندوق پس انداز مسکن و ساختمان است.
وی درخصوص مس��کن مهر گفت: 9 هزار مس��کن مهر در حال 
فروش اقساطی شدن اس��ت. به هر حال هرگونه افزایش قیمت 

مسکن مهر مربوط به دستورالعمل های قبلی بوده است.

احداث12میلیونواحدمسکونیدر12سالآینده

معاون نظارت و اعمال مقررات رگولاتوری اعلام کرد: مش��ترکان 
دارنده سیم کارت همراه اول که در مورد صورتحساب قبوض خود 
ش��کایت دارند، می توانند از طریق تماس با س��امانه اطلاع رسانی 
همراه اول به شماره 9990، موارد شکایت خود را از اپراتور پیگیری 
کنند. به گزارش اصفهان زیبا به نقل از فارس، غلامرضا داداش زاده 
گفت: برخی از مشترکین از طریق سامانه 195 نسبت به افزایش 
قبوض خود شکایت داشتند که بررسی های انجام شده نشان دهنده 
عدم تغییر در تعرفه های اعمالی بوده و برخی از این موارد به دلیل 

استفاده مشترکین از سرویس های ارزش افزوده و همچنین اختلال 
در سامانه ثبت پرداخت میان دوره ای در شبکه همراه اول است. وی 
گفت: مشترکین می توانند این موارد را با مراجعه به امور مشترکین 
اپراتورها و دریافت ریزمکالمات از اپراتور پیگیری کنند. داداش زاده 
تصریح کرد: رگولاتوری با توجه به دسترسی های بر خط ایجاد شده 
به شبکه اپراتورها بر تعرفه های اعمال شده نظارت می کند و در حال 
حاضر تعرفه های اعمال شده در شبکه تلفن ثابت و سیار براساس 

مصوبه 184 کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات است.

شاکیانقبضهمراهاولبهسامانهاطلاعرسانیاپراتورمراجعهکنند
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آیا پوشیدن لباس های تنگی که برجستگی های بدن نشان داده شود 
توسط زنان جایز است؟

حضرت آیت الله خامنه ای: اگر از نگاه مردان اجنبی و ترتب 
مفسده در امان و محفوظ باشند،  اش�کال ندارد. در غیر این 

صورت جایز نیست. 

???/

???

? ?

??

اقتصاد و 
صن�عت

?

/

?

?

/

/

?

/

احـکام اقتصادی

سبک زنـدگی

اخبــار

نگرشی به زمینه ها و عوامل اسراف و 
تبذیر 

سیدمهدی سلطانی: اس��راف و تبذیر،  هنگامی که به صورت رویه 
ای دینی و فرهنگی در جامعه در می آید، متاثر از زمینه ها و عواملی 
می گردد که در آموزه های دینی و اسلامی بدان ها اشاره شده است. 

مهم ترین آن ها چنین است: 
1- جهل و ناآگاهی از پیامدها و عواقب سوء اجتماعی و اخروی اسراف 

و تبذیر )نهج البلاغه، حکمت 67(.
2- هواپرس��تی و گس��ترش توجه به لذت های مادی )نک: س��وره 

یوسف/ آیه 53(
3- ثروت اندوزی و رفاه زدگی بسیار )ر.ک: آمدی، عبدالواحد،  غرر 

الحکم، ص 368(
4- نپرداختن به اصلاح و تهذیب نفس و بی توجهی به دس��تورات 
عقل و دین در این عرصه؛ که مومجب اتراف می گردد )نک: س��وره 
واقعه/ آیات 41 و 45 و س��وره مومن/ آیه 43؛ ر.ک: مکارم شیرازی، 

ناصر و دیگران، نفسیر نمونه، ج 23، ص 230(
5- رذیلت های اخلاقی و گسترش آن ها در جامعه؛ مانند انحرافات 
رفتاری خود برتربینی، برتری جویی و خودنمایی )نک: شیخ صدوق، 
من لا یحضره الفقیه، ج 4، ص 13 و عمر بن علی و مشقی، اللباب فی 

علوم الکتاب، ج 10، ص 392(
6- الگوپذیری از مسرفان 

7- تولید و عرضه ی نادرست کالا 
8- وسواس و گسترش آن )ر.ک: ایروانی، جواد، اسلام چه مصارفی 

را نادرست می داند،  صص 37-45(.

???

?

?

نفیسه
زمانی نژاد

?
??

???
????????

خبــر اول



ازدواج های صنعتی،طلاق های زودهنگام
با قرار گرفتن مسائل مالی در اولویت ازدواج، ازدواج به یک صنعت تبدیل 
شده است و تا زمانی که ازدواج ها صنعتی باشند نمی توان انتظار موفقیت 
در زندگی را داشت.در ساختار آسیب شناس��ی محور، خانواده مهم ترین 
محور محسوب می شود، چرا که از خانواده، بزرگ ترین محصول فرهنگی 
یعنی کودکان حاصل می شوند که همان ها فرهنگ را به نسل بعد انتقال 
می دهند. آسیب های خانوادگی به س��ه بخش آسیب های قبل از ازدواج 
آس��یب های زمان ازدواج و آس��یب های بعد از ازدواج تقس��یم می شود.

مهم ترین مش��کلات در بعد از ازدواج ناش��ی از ندانس��تن مفهوم زندگی 
مشترک در زوج های جوان است به طوری که هدف از ازدواج را نمی دانند.

باید گفت مباحث فرهنگ��ی و طبقاتی نه به عن��وان عامل تعیین کننده 
بلکه به ععنوان عامل تس��هیل کننده زندگی نقش مهمی را ایفا می کند؛ 
 به طوری که اگر خانواده ها، فرهنگ و رفتارهای مش��ترک داشته باشند 
به علت تجربه های مشترک یا مشابه به راحتی رفتارهای متقابل را ارزیابی 
می کنند.دخالت خانواده به عنوان آسیب پس از ازدواج تلقی می شود. این 
نوع دخالت ها که معمولا با حسن نیت صورت می گیرد به علت دخالت ها 
و مش��ورت های غیرعلمی و غلط منجر به افزایش مش��کلات و آسیب ها 
می شود. فرهنگ کلان کشور، فرهنگ مذهبی است که در تمام شعائر ملی 
اسلامی آشکار و نمایان است، ولی تفاوت فرهنگی در بین خانواده در خرده 
فرهنگ های جاری جامعه است که هر منطقه ای در کشور خرده فرهنگ 
منحصری دارد که در صورت بی توجهی ب��ه تفاوت این خرده فرهنگ ها 
پیش از ازدواج، مشکلات زیادی به وجود می آید.تفاوت خرده فرهنگی در 
ابتدای ازدواج به صورت بحث های ساده و در قالب شوخی مطرح می شود و 
در ادامه این بحث ها با واکنش ها غیرمنطقی رو برو می شود.در ایران به علت 
فرهنگ  و سنت های قدیمی اجازه تعامل سالم بین دختران و پسران داده 
نمی شود و همین امر موجب می شود تا از ماهیت عاطفی و هیجانی شناخت 
نداشته باشند که در   نهایت شاهد بروز اتفاقات ناشی از عدم شناخت عاطفی 
جوانان همچون ازدواج زوج های هم سن و حتی دختران مسن تر با پسران 
کم سن می شود.ازدواج بدون رعایت سن مشکلات زیادی به همراه دارد 
چرا که بلوغ عاطفی دربین دختران و پس��ران متفاوت است و این تفاوت 

می تواند بستر بسیاری از مشکلات در خانواده باشد.  

هرچند وزارت بهداشت بیمارستان های خصوصی 
را برای ارائه خدمات شیمی درمانی مجاز دانسته  
ولی باید گفت حمایت ه��ای جدید دولتی فقط 
مخصوص بخش دولتی اس��ت و هزینه داروهای 
شیمی درمانی با همان حمایت 90 درصدی بیمه 
و وزارت بهداشت و سهم 10 درصدی بیمار انجام 
می شود. در این میان هستند تعدادی از پزشکان مشهور اصفهانی 
که اقدام به ایجاد بخش بستری در مطب خود کرده و هزینه های 
گزافی از بیماران در یافت می کنند. به عنوان مثال هزینه یک جلسه 
ش��یمی درمانی در یک مطب خصوصی سال گذشته در اصفهان، 
بدون دارو حدود 120هزار توم��ان بود که با توجه به افزایش اخیر 
تعرفه های درمانی جهت حذف زیرمیزی، به طور حتم این هزینه 

چندین برابر شده است.
وزارت بهداشت در ادامه طرح کاهش هزینه درمان بیماران سرطانی 
و جهت حمایت از آنها شیمی درمانی در مطب را ممنوع اعلام کرده 
اس��ت.  مدیر کل نظارت و ارزیابی دارو و مواد مخدر سازمان غذا و 
دارو از جمع شدن بساط شیمی درمانی از مطب ها در قالب اجرای 
بسته حمایت از بیماران مبتلا به سرطان خبرمی دهد. دلیل آنها 
نیز این است که بخش بیمارستانی توانایی لازم برای ارائه خدمت 
به همه بیماران س��رطانی را ندارد، عده ای از بیماران به اجبار و با 
پرداخت هزینه هایی بس��یار بالاتر، جهت امور ش��یمی درمانی و 
تزریقات مربوط به آن وارد مطب ها می شوند. در مطب ها این گونه 
تزریق ها در شرایط استاندارد انجام نمی شود، چراکه داروها باید در 
شرایط خاص تهیه، در سرنگ کشیده و سپس تزریق شوند و شرایط 
اتاق تزریق نیز باید خاص باشد. در مطب نمی توان شرایط مناسب 
به این منظور را ایجاد کرد.  معاون درمان دانش��گاه علوم پزشکی 
اصفهان می گوید: » مطابق مقرراتی که از قبل نیز وجود داش��ت، 
مطب ها فقط مجاز به دایر کردن یک یا دوتخت در فضایی مناسب 

و مطابق مقررات هستند اما اجازه ایجاد بخش بستری ندارند.«
به گفت��ه داوری مطابق تعرفه های جدید، تعرفه ش��یمی درمانی 

در بخش خصوصی نیز 100درصد رش��د داشته، اما نظارت ها نیز 
 بهبود یافته اس��ت. در بخش خصوصی بیمه پایه، تعرفه دولتی را 
می پردازد اما بیم��ه های تکمیلی باید مابقی را پوش��ش دهند تا 

بیمار آسیب نبیند.
 با توجه به کمبود تخت ش��یمی درمانی در مراکز دولتی و گرانی 
هزینه ها در بخش خصوصی، زمزمه های راه اندازی مراکز ویژ ه ای 
جهت شیمی درمانی مطرح است؛ به این معنی که سایت هایی با 
همکاری پزشکان آنکولوژی تجهیز شوند و در صورت برخورداری 
از استانداردهای لازم از لحاظ کیفیت کار، این خدمات را ارائه دهند.

 به این ترتیب بخش خصوصی می تواند در آن مراکز خاص تزریق 
را انجام دهد. 

در بس��ته حمایت از بیماران مبتلا به س��رطان،افزایش ظرفیت 
تخت های بیمارستان های مرتبط نیز مطرح شده است.

   و ناگهان طرح تحول
برآورد می ش��ود س��الانه 800 میلیارد تومان در کشور صرف 
هزینه های داروهای شیمی درمانی بیماران سرطانی می شود 
که هزینه های کمر شکنی برای بخش سلامت و بیماران است. 
این بار طرح تحول درمان وارد فاز تازه ای شده تا از هزینه بیماران 
سرطانی کاسته ش��ود. رییس س��ازمان غذا و دارو اعلام می کند: 
طرح جدید وزارت بهداش��ت که برای تامین دارو و حمایت مالی 
از هزینه شیمی درمانی بیماران سرطانی در مراکز درمانی دولتی 
اجرا می شود، بخش عمده ای از این هزینه ها برای بیماران در مراکز 

دولتی رایگان می شود.

   پا در کفش سودجویان
در طول دو سال گذشته، تامین داروی بیماران سرطانی به خصوص 
 شیمی درمانی که جزو جدانشدنی درمان این بیماران را تشکیل 
می دهد، همواره برای خانواده بیمار س��خت و گران بوده است به 
گونه ای که بازار آزاد و دلال ها س��ودی درش��ت به جیب زده اند. 

اما طرح تحول نظام س��لامت این بار پا توی کف��ش دلالان دارو 
کرده تا در بخش دولت��ی، هزینه های درمان بیماران س��رطانی 

فقط10درصد شود. 
البته تکلیف بخش خصوصی روش��ن اس��ت. به خصوص پس از 
 افزایش نجومی تعرف��ه ها و عدم همکاری بیمه ه��ای تکمیلی  و

با توجه ب��ه کمبود امکانات بخ��ش دولتی، در هر ص��ورت دوباره 
پای بیماران ب��ه بخش خصوص��ی باز می ش��ود. با ای��ن تفاوت 
 که ای��ن ب��ار هزین��ه پرداخت��ی چندین برابر س��ال قبل ش��ده

 است. 
در طرح جدی��د که با هم��کاری س��ازمان غ��ذا و دارو و معاونت 
 درمان وزارت بهداش��ت اجرای می شود، داروهای شیمی درمانی 
مورد نیاز بیماران سرطانی در بیمارستان دولتی تامین شده و در 
اختیار بیماران قرار داده می شود و دیگر نیازی نیست که بیماران 

برای تهیه دارو سرگردان شوند. 
در عین حال هزینه دارو و درمان ش��یمی درمانی این بیماران نیز 
کاهش محسوسی خواهد داشت به طوری که فقط پنج درصد این 
هزینه ها را بیمار باید متقبل شود حتی اگر بیماران توان پرداخت 
همین هزینه را هم نداشته باش��ند. با همکاری مددکاری بیماران 
کل هزینه ش��یمی درمانی برای آنها صفر و رایگان می شود. طرح 
 جدید وزارت بهداشت در تمام بیمارستان ها و مراکز درمانی دولتی 
ارائه کننده خدمات ش��یمی درمانی که حدود 80 مرکز در کشور 
و  سه مرکز در اصفهان هستند اجرا می شود. در این مراکز هزینه 
داروهای ش��یمی درمانی مورد حمای��ت قرار می گیرن��د و تمام 
داروهای مورد نیاز در محل تامین و در همان مرکز تزریق می شود 

تا جلوی سوء استفاده های احتمالی نیز گرفته شود.
در طرح یاد شده داروهای شیمی درمانی در سه گروه دسته بندی 
می ش��وند،گروه اول داروهای خط اول شیمی درمانی هستند که 
کاملا تایید ش��ده و هیچ ش��بهه ای در مورد هزینه اثربخشی آنها 
وجود ندارد. این داروها به محض اینکه از سوی پزشک متخصص 
بیماران سرطانی در بخش دولتی تجویز شوند مورد حمایت دولت 
قرار می گیرند. هزینه این داروها ه��م اکنون به صورت 90 درصد 
سهم دولت و 10 درصد سهم بیمار است که در طرح جدید سهم 
بیمار به پنج درصد کاهش پیدا می کند، 90 درصد حمایت دولتی 
از این داروها که تاکنون بوده اس��ت با همکاری بیمه ها و حمایت 
وزارت بهداشت انجام می ش��د که در طرح جدید حمایت وزارت 

بهداشت باز هم افزایش یافته به طوری که سهم بیمار به پنج درصد 
و س��هم حمایتی به 95 درصد افزایش می یابد در واقع سهم بیمار 

برای هزینه این داروها در بیمارستان های دولتی نصف می شود.
گروه دوم داروهای ش��یمی درمان، با توجه به عوارض جانبی باید 
براس��اس پروتکل های خاصی تجویز ش��وند تا مورد حمایت قرار 
گیرند. البته در مورد میزان حمایت دول��ت هنوز درصد حمایت، 
نهایی نشده اس��ت. دس��ته س��وم داروهای گران قیمت شیمی 
درمانی هس��تند که هزینه فایده آنها قابل توجیه نیست و دولت 
نمی تواند این داروها را تح��ت حمایت قرار ده��د، گرچه ممکن 
اس��ت تجویز آنها برای مدتی درد و ناراحتی بیم��اران را کم کند 
اما چون اعتبارات دولتی محدود اس��ت بای��د بودجه ها در جایی 
 هزینه شودکه قابل دفاع باش��د و هزینه اثربخشی بالاتری داشته 
باشد. با توجه به اینکه این داروها حتما باید در همان مرکز دولتی 
تزریق شود و بیرون نرود،  از سوء استفاده های احتمالی جلوگیری 

می شود و هم سلامت دارو به خطر نمی افتد.
گفتنی است تعداد کل اقلام داروهای شیمی درمانی بیش از 100 
قلم اس��ت. همچنین در مناطق محروم، ای��ن 10 درصد هزینه را 
پوشش داده و داروی ضد سرطان برای این بیماران رایگان می شود. 
مس��وولان وزارت بهداش��ت تاکید می کنند این ط��رح فقط در 
بیمارستان های دولتی و به منظور ارتقای کیفیت خدمات درمانی 
در بخش دولتی اجرا می شود. به گفته آنها هدف وزارت بهداشت 
این است که کیفیت خدمات درمانی در بخش دولتی به قدری بالا 
برود که بیماران دیگر مجبور نشود به بیمارستان های خصوصی 

مراجعه کنند. 
این سخنان در حالی بیان می ش��ود که برای کلانشهری همانند 
اصفهان که اس��تان پش��تیبان چهار اس��تان مرکزی کش��ور نیز 
 محسوب می شود، تنها سه بیمارستان دولتی الزهرا،  امام حسین و 

سید الشهدا به شیمی درمانی اختصاص دارد. 
بخش اصلی شیمی درمانی در بیمارستان سیدالشهدا واقع شده که 
به شدت در تنگنای امکانات، فضای فیزیکی و کمبود پرسنل قرار 
دارد و بیماران باید در نوبت قرار گیرند. هرچند به گفته مسوولان 
دانشگاه علوم پزشکی اصفهان بیمارستان امام رضا تا دهه فجر به 
بهره برداری می رس��د، اما با توجه به طراحی این بیمارس��تان در 
سال های گذشته، بنابراین با اتکا به اینکه آمار بیماران سرطانی در 

حال رشد است، این مرکز نیز پاسخگوی نیاز بیماران نخواهد بود.
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اجتماعــی صبــح ایــران 

هیس! هوا آلوده است
سرما آمد. سکون هوا آمد. اینورژن هم آمد!

از س��ه ش��نبه هفته گذش��ته تا کنون هوا برای افراد سالمند و 
AQIکودکان به مرز هشدار رسید و چهار شنبه پیش شاخص

از 200 فراتر رفت تا واژه خطرناک نی��ز به وضعیت آلودگی هوا 
نیز اضافه شود.متاسفانه اطلاع رس��انی درخصوص آلودگی هوا 
و اینورژن در روزهای یاد ش��ده انجام نشد مگر گزارش های گاه 
 و بیگاه هواشناسی که جنبه هشدار نیز نداشت و فقط در جمله

» به دلیل شرایط استقرار جو آرام و پایدار شرایط برای استقرار جو 
آرام و پایدار فراهم است« خلاصه می شد. 

چهارش��نبه هفته گذش��ته که میزان آلودگی هوا وخیم ش��د 
متاسفانه حتی هشداری برای کودکس��تان ها و مقطع ابتدایی 
کلانش��هر اصفهان نیز انجام نگرفت؛ به گونه ای که ظهر در اوج 
ترافیک و آلودگی هوا کودکان کیف به دست در سطح شهر دیده 
می شدند. مسوولان محیط زیس��ت اعلام کرده بودند شاخص 
AQI بالاتر از 150، برای کودکان و س��المندان جنبه هشدار و 
خطر داشته و با اطلاع رسانی باید از آنها در خواست شود  از منزل 
خارج نشوند. چهارشنبه اما شاخص12 ساعته از 250 نیز فراتر 

رفت و با  وجود این هیچ گونه هشداری داده نشد.

در س��ال های گذشته ش��ورای بحران استان تش��کیل و مجوز 
تعطیلی مدارس یا حتی اداره ها صادر می شد که البته به دلیل 
رفتار غلط مردم و هجوم وس��ایل نقلیه ش��خصی به خیابان ها 
وضعیت آلودگی هوا  بدتر می ش��د. به همین دلیل مس��وولان 
تصمیم گرفتند از تعطیلی به عنوان گزین��ه ای ناکار آمد برای 
 مقابله با آلودگی هوا یاد کنند. اما رفتار این  روزهای مس��وولان 
ذی ربط حکایت از آن دارد ک��ه برنامه خاصی برای مقابله کوتاه 

مدت در برابر آلودگی هوا وجود ندارد.
مسوولان استان با این اعتقاد که سایت اداره کل محیط زیست 

استان و تابلوهای هش��دار این نهاد درمیادین اصلی شهر نصب 
شده، بنابراین مردم باید با مراجعه به سایت و توجه به تابلوهای 
یاد ش��ده از وضعیت هوا اطلاع پیدا کنند. اما باید پرسید که چه 
تعداد از سالمندان یا کودکان توان و یا سواد اینترنتی دارند ویا به 
فضای مجازی دسترسی دارند؟حال آنکه سایت محیط زیست 
اصفهان در روزهای بسیار آلوده، شاخص 12 ساعته را بعد از ظهر 
اعلام می کند و در روزهای معمول، شاخص مربوطه 24ساعت 
یک بار اطلاع رسانی می شود. بنابراین مردم  هنگام صبح چگونه 

اطلاع یابند  وضعیت آلودگی هوا به چه صورت است؟ 

با افزایش تعرفه های درمانی؛

شیمی درمانی در مطب ممنوع شد
پاتـوق

لیلی
زواره ای
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هیس! هوا آلوده است
سرما آمد. سکون هوا آمد. اینورژن هم آمد!

از سه شنبه هفته آینده تا کنون هوا برای افراد سالمند و کودکان 
AQIبه مرز هشدار رس��ید و چهار شنبه هفته گذشته شاخص
از 200 فراتر رفت تا واژه خطرناک نی��ز به وضعیت آلودگی هوا 
نیز اضافه شود.متاسفانه اطلاع رسانی در خصوص آلودگی هوا و 
اینورژن در روزهای یاد شده انجام نشد مگر گزارشهای گاه و بیگاه 
هواشناسی که جنبه هشدار نیز نداشت و فقط در جمله» به دلیل 
شرایط استقرار جو آرام و پایدار ش��رایط برای استقرار جو آرام و 

پایدار فراهم است« خلاصه می شد. 

چهارش��نبه هفته گذش��ته که میزان آلودگی هوا وخیم ش��د 
متاسفانه حتی هشداری برای کودکستانها و مقطع ابتدایی کلان 
شهر اصفهان نیز انجام نگرفت به گونه ای که ظهر هنگام در اوج 
ترافیک و آلودگی هوا کودکان کیف به دست در سطح شهر دیده 
می شدند. مسوولان محیط زیست اعلام کرده بودند که شاخص 
AQI بالاتر از 150، برای کودکان و س��المندان جنبه هشدار و 
خطر داشته و با اطلاع رس��انی باید از آنها در خواست شود که از 
منزل خارج نشوند. چهارشنبه اما شاخص12 ساعته از 250 نیز 

فراتر رفت و با این وجود هیچ گونه هشداری داده نشد.

در سالهای گذشته شورای بحران استان تشکیل و مجوز تعطیلی 
مدارس یا حتی اداره جات صادر می شد که البته به دلیل رفتار 
غلط مردم و هجوم وسایل نقلیه ش��خصی به خیابانها وضعیت 
آلودگی هوا  بدتر میشد. به همین دلیل مسوولان تصمیم گرفتند 
که از تعطیلی به عنوان گزینه ای ناکار آمد برای مقابله با آلودگی 
هوا یاد کنند. اما رفتار این  روزهای مسوولان ذی ربط حکایت از 
آن دارد که برنامه خاصی برای مقابله کوتاه مدت در برابر الودگی 

هوا وجود ندارد.
مسوولان استان با این اعتقاد که سایت اداره کل محیط زیست 

استان و تابلوهای هش��دار این نهاد د رمیادین اصلی شهر نصب 
شده، بنابراین مردم باید با مراجعه به سایت و توجه به تابلوهای 
یاد ش��ده از وضعیت هوا اطلاع پیدا کنند. اما باید پرسید که چه 
تعداد از سالمندان یا کودکان توان و یا سواد اینترنتی دارند ویا به 
فضای مجازی دسترس��ی دارند؟ در عین حال که سایت محیط 
زیست اصفهان در روزهای بسیار آلوده شاخص 12 ساعته را بعد 
از ظهر اعلام می کن��د و در روزهای معمول، ش��اخص مربوطه 
24ساعت یک بار اطلاع رسانی میشود. بنابراین مردم صبح هنگام 
چگونه اطلاع یابند که وضعیت آلودگی هوا به چه صورت است؟ 

اطلاعیه منطقه سه شهرداری اصفهان 

فراخوان تکمیل بانک اطلاعاتی نیروی متخصص)نوبت اول(  آگهی مناقصه)نوبت اول( 

آگهی مزایده عمومی 93/1

روابط عمومی منطقه 3 شهرداری اصفهان سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان

سازمان عمران شهرداری اصفهان 

سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری اصفهان 

نظر به اینکه تمامی عرصه و اعیان یکباب منزل مسکونی به پلاک ثبتی 6030 بخش 3 ثبت اصفهان 
متعلق به آقایان مرتضی و رضا تمیزی فر و خانم ها فخری- ملیحه و شمسی همگی تمیزی فر 
واقع در خیابان علامه مجلسی، کوچه کمرزرین در مسیر طرح عمرانی میدان امام علی )ع( قرار 
دارد و علیرغم شرکت نامبرده در جلسات کمیسیون معوض تاکنون توافق قطعی حاصل نگردیده، 
لذا با توجه به ضرورت اجرای طرح و برابر تبصره 4 ماده واحده قانونی نحوه تقویم ابنیه، املاک و 
اراضی مورد نیاز شهرداری مصوب 28 آبان 1370،  بدینوسیله به نامبرده و کلیه مدعیان احتمالی 
ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه از تاریخ نش��ر این آگهی نس��بت به معرفی یک نفر 
کارشناس به عنوان معتمد و 5 نفر کارشناس به عنوان مرضی الطرفین به شهرداری منطقه سه واقع 
در خیابان کمال، روبروی حسینیه رضوی اقدام نماید. شایان ذکر است که کارشناسان می بایستی 
جزء کارشناسان رسمی دادگستری و متخصص در رشته راه و ساختمان باشند و ظرف مهلت 

تعیین شده معرفی می گردند. 
بدیهی است در صورت عدم معرفی کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد.

1-دستگاه مزایده گزار:  سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان 
2-موضوع مزایده:  فروش وسایل نقلیه و اقلام مستعمل و مازاد بر نیاز سازمان به شرح ذیل: 

دو دستگاه کامیون رنو میدلام )صفر کیلومتر فاقد اتاق بار مدل 1389(- ده دستگاه تویوتا کرولا- دو دستگاه وانت 
مزدا – پنج دس��تگاه سواری استیشن کاروان، دو دستگاه سواری استیشن لنکروز، چهاردستگاه موتورسیکلت، موتور 

آلات )موتور پمپ و موتور برق(، اثاثه، انواع لاستیک، تجهیزات و سایر اقلام. 
3-زمان و محل دریافت اسناد مزایده: از تاریخ انتشار آگهی لغایت ساعت 13 روز دوشنبه مورخه 93/10/8 مراجعه 
به سایت سازمان و یا دبیرخانه ستاد مرکزی سازمان واقع در میدان بزرگمهر ابتدای خیابان سلمان فارسی ستاد اداری 

و فرماندهی عملیات.
 4-زم��ان و محل بازدید: از تاریخ انتش��ار آگهی از س��اعت 8 لغایت 13 روز دوش��نبه مورخ��ه 93/10/8 مراجعه به 
ایستگاه 22 سازمان واقع در امیرکبیر انتهای خیابان مشیرالدوله جهت بازدید وسایل نقلیه و موتورسیکلت، و ایستگاه 
شماره 13 سازمان واقع در سپاهان شهر انتهای بلوار توحید جهت بازدید از موتور آلات)موتور پمپ و موتور برق( 

و اثاثه و لاستیک و ضایعات آهن و تجهیزات و سایر اقلام. 
5-ارایه سپرده شرکت در مزایده: واریز مبلغ 5درصد قیمت پایه هرکدام از کالای مورد درخواست به حساب شماره 

0202671036003 نزد بانک ملی شعبه فروغی اصفهان در وجه سازمان الزامی است. 
6-فروش اس��ناد مزایده:  )دبیرخانه س��ازمان یا س��ایت س��ازمان( به مبلغ 300/000 ریال و واریز به حس��اب شماره 

0202671036003 نزد بانک ملی شعبه فروغی اصفهان
7-زمان و محل تحویل س��پرده ش��رکت در مزایده: تحویل فیش های واریزی به صورت تفکیکی )موضوع بندهای 

5و6( از تاریخ انتشار آگهی لغایت ساعت 13 روز سه شنبه مورخه 93/10/9؛ دبیرخانه ستاد مرکزی سازمان 
تبصره:  واریز س��پرده ش��رکت در مزایده و فروش اس��ناد مزایده جهت مزایده وسایل نقلیه و موتورسیکلت الزاما به 
روش فوق )بند 7( انجام خواهد شد ولی جهت مزایده موتور آلات، اثاثه، لاستیک و سایر اقلام علاوه بر روش فوق، 
واریز نقدی از طریق دستگاه کارت خوان )POS( در روز برگزاری مزایده در محل ایستگاه 13 نیز امکان پذیر است.

)تعیین نفر برنده براساس بالاترین قیمت خواهد بود( 
8-زمان و محل برگزاری مزایده: 

1-9 – موتور آلات )موتور پمپ و موتور برق( ، اثاثه، لاستیک، ضایعات آهن، تجهیزات و سایر اقلام: روز چهارشنبه 
مورخه 93/10/10 ساعت 9 صبح در ایستگاه شماره 13

2-9- وسایل نقلیه و موتورسیکلت: روز پنجشنبه 93/10/11 ساعت 9 صبح در ایستگاه 22 سازمان 
سایت مرتبط جهت اعلان آگهی www.isfahan.ir/125 تلفن: )داخلی 166(- 031-26476203-26

سازمان عمران شهرداری اصفهان در نظر دارد عملیات اجرایی گالری های ارتباطی به هسته مرکزی ایستگاه مترو 
میدان آزادی را به صورت تونلی با ارایه روش ساخت از طریق مناقصه عمومی واگذار نماید. 

متقاضیان شرکت در مناقصه می توانند جهت دریافت اسناد از تاریخ نشر آگهی لغایت 93/10/20 به سازمان 
عمران شهرداری اصفهان واقع در خیابان 22 بهمن، مجتمع اداری امیرکبیر مراجعه و پیشنهادهای خود را تا پایان 

وقت اداری مورخ 93/10/21 به دبیرخانه سازمان تحویل نمایند. 
تلفن: 031-32670813

www.Isfahan.ir/sazmanomran :وب سایت

با عنایت به این موضوع که س��ازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری اصفهان در نظر دارد نسبت به 
تکمیل بانک اطلاعاتی نیروهای متخصص در زمینه های زیر اقدام نماید؛ لذا داوطلبان واجد شرایط می توانند 
از تاریخ 93/09/25 لغایت 93/10/15 با مراجعه به سایت ICT.isfahan.ir و مطالعه شرایط اختصاصی،  

نسبت به ثبت نام اقدام نمایند. 
1-کارشناس نرم افزار )مرد( با حداقل سه سال سابقه مفید )مدارک قابل قبول:  کارشناس و کارشناس ارشد 

مهندسی نرم افزار یا مهندسی فناوری اطلاعات(
2-کارشناس شبکه )مرد( با حداقل سه سال سابقه مفید )مدارک قابل قبول:  کارشناس و کارشناس ارشد شبکه 

یا مهندسی فناوری اطلاعات و یا رشته های مربوطه(
3-کارشناس آموزش )مرد( با حداقل سه سال سابقه مفید در فناوری اطلاعات )مدارک قابل قبول: کارشناس 

و کارشناس ارشد مدیریت آموزشی، تکنولوژی آموزشی، برنامه ریزی درسی(
4-کارش��نای فناوری اطلاعات )مرد( باحداقل س��ه سال س��ابقه مفید در حوزه آموزش )مدارک قابل قبول:  

)MBA کارشناس و کارشناس ارشد فناوری اطلاعات،  کامپیوتر، مدیریت اجرایی، مدیریت
5-مدیریت منابع انسانی )مرد( با حداقل پنج سال سابقه مفید )مدارک قابل قبول:  کارشناس و کارشناس ارشد 

مدیریت دولتی، مدیریت منابع انسانی و مدیریت اجرایی(



 ملی پوش اصفهانی قایقرانی ایران
 به تیم اسِِن آلمان پیوست

ملی پوش اصفهانی قایقرانی ایران که به یک تیم آلمانی ملحق شده 
است، تمرینات خود را در آلمان پیگیری می کند. احمدرضا طالبیان 
 )essen( ملی پوش اصفهانی قایقرانی آب های آرام ایران به تیم اسن

آلمان پیوست.
وی حدود س��ه هفته پیش تمرینات خود را با این تی��م آلمانی آغاز 
کرده اس��ت. اردوی اول این تی��م 10 روز دیگر به اتمام می رس��د و 
طالبیان تا آغاز مس��ابقات انتخاب��ی المپیک 2016 ری��و با این تیم 
 تمرین خواهد کرد و در مسابقات داخلی آلمان برای اسن پارو خواهد 

زد. 
19 مدال آس��یایی از جمله مدال طلای کایاک ت��ک نفره هزار متر 
بازی های آس��یایی 2010 گوان��گ ژو و مدال نقره همی��ن ماده در 
 بازی های آس��یایی 2014 اینچئ��ون از جمله افتخ��ارات طالبیان

 است.

نبي:  استعفاي مکتوبي از حسن زاده 
نرسید ه

مهدی محمدنبی درباره جلسه مجمع س��ازمان لیگ گفت: در این 
جلس��ه صورت های مالی سازمان لیگ بررس��ی و عملکرد مالی این 

سازمان در یک سال گذشته طی گزارشی ارائه شد. 
همچنی��ن هیات ه��ای فوتبال درخواس��ت داش��تند ک��ه از محل 
درآمدهای تبلیغاتی س��ازمان لیگ برای رش��د فوتبال در استان ها 

نیز توجهی به آنها شود.
 همچنین درباره باشگاه های حاضر در آسیا هم صحبت شد و این که 
طبق قانون تس��هیلاتی برای آنها در نظر گرفته شود؛ چرا که کار در 

آسیا برایشان سخت است.
نبی در پاسخ به این که چرا این مشکلات زودتر و پیش از اعزام تیم 
ملی حل نمی ش��ود، گفت: یکی از وظایف ذات��ی بازیکنان پرداخت 

مالیات هایشان است.
 معمولا بازیکنان قبل از اردوها از موضوعات خود همچون مس��ائل 
مالیاتی، مصدومیت و... اطلاع دارند و باید سرمربی تیم را در جریان 

آن قراردهند. 
نبی در واکنش به این که ظاهرا اسماعیل حسن زاده، رییس کمیته 
انضباطی مدتی اس��ت قهر و دفترش در فدراس��یون فوتبال را ترک 
کرده، گفت: یک خبرگزاری این موضوع را مطرح کرده و طبق روال 
اساسنامه فدراسیون مسوولان هر کمیته ای برای قطع همکاری باید 

درخواست مکتوبی را به رییس فدراسیون فوتبال بدهند. 
با کفاشیان در این باره صحبت کردم و او گفت»هیچ نامه مکتوبی از 

سوی حسن زاده دریافت نکرده است.«

آذري: مسلمان  فعلا فروشي نیست
مدیرعامل باشگاه ذوب آهن گفت: پروژه انتقال محسن مسلمان به 

تیم هاي دیگر فعلا متوقف شده است.
سعید آذری درباره آخرین وضعیت مس��لمان و احتمال انتقال او به 
استقلال گفت: این روزها همه در مورد بازیکن ما صحبت می کنند 
به جز خود ما. محسن بازیکن ذوب آهن است و تا پایان فصل آینده 

با ما قرارداد دارد.
 اگر باش��گاه تش��خیص بدهد که این بازیکن را باید به تیم دیگری 
بدهد این کار را می کند در غیر این صورت محسن مثل گذشته در 

تمرینات تیم حاضر خواهد شد.
آذری درباره صحبت های سرپرست تیمش مبنی بر اینکه احتمال 
انتقال قرضی مسلمان به استقلال وجود دارد، اعلام کرد: فعلا پروژه 

انتقال مسلمان به تیم دیگری متوقف شده است.
مدیرعامل باشگاه ذوب آهن در پاس��خ به این سوال که آیا این اتفاق 
ربطی به ماجرای آندرانیک تیموریان دارد، تصریح کرد: آینده مسلمان 
به هیچ بازیکنی بس��تگی ن��دارد و برای ما منافع باش��گاه مهم ترین 

موضوع ممکن است.

 پاداش یک و نیم میلیارد تومانی دولت 
به مردان والیبال ایران

یکشنبه ش��ب و در جلس��ه هیأت دولت تخصیص پاداش یک و نیم 
میلیارد تومانی به اعضای تیم ملی والیبال ایران تصویب شد.

در راس��تای حمای��ت و توجه دول��ت تدبی��ر و امید ب��ه قهرمانان و 
افتخ��ار آفرینان عرصه ملی، یکش��نبه 2۳ آذرماه در جلس��ه هیأت 
دولت به ریاس��ت حجت الاسلام دکتر حس��ن روحانی، مصوب شد 
که به پاس حمایت و تش��ویق اعضای تیم ملی والیبال کش��ورمان 
و س��ال س��ختی که برای والیبال ایران رقم خورد و با چهارمی لیگ 
جهانی در بین 2۸ تیم و شش��می قهرمانی جه��ان در بین 24 تیم 
که برای نخس��تین بار در تاریخ اتفاق افتاد، مبل��غ 1۵ میلیارد ریال 
معادل یک و نیم میلی��ارد تومان جهت پاداش ب��ه بازیکنان و کادر 
 فنی تیم ملی والیب��ال در اختی��ار وزارت ورزش و جوانان قرار داده 

شود.
 اکنون که والیبال با کس��ب افتخارات اخی��ر پرافتخارترین ورزش 
گروهی ایران به حس��اب می آید و با توجه به س��ال س��ختی که در 
مس��ابقات لیگ جهانی، جام جهانی و قهرمانی آسیا در پیشرو دارد 

نیازمند این توجهات و حمایت  هاست.
و چنین اقدامات مس��وولان می تواند روحیه و انگیزه دو چندانی را 
به مردان والیبال ایران برای فتح قله ه��ای افتخار والیبال دنیا به نام 

کشورمان عزیزمان دهد.

تیم ملی مینی بسکتبال ایران در اصفهان اردو می زند درآمد باشگاه ها از حضور بازیکنانشان در جام جهانی ۲۰۱۴ 
ششمین مرحله اردوآماده سازی تیم ملی مینی بسکتبال )جوانان 
2020( از روز چهارش��نبه 26 آذرماه به میزبانی هیأت بسکتبال 
استان اصفهان آغاز خواهد شد. در این مرحله از اردوی آماده سازی، 
19 بازیکن به اردو فراخوانده شده اند که زیر نظر مربیان و کادر فنی 
تیم ملی مینی بسکتبال از بعد از ظهر روز چهارشنبه 26 تا جمعه 
2۸ آذرماه جاری در خانه بسکتبال اصفهان تمرین می کنند. خشایار 
شجاع )خراسان( محس��ن اولیایی )فارس( هیمن رضایی فر، فراز 
ویسی، ادیب سبحانی )کردستان( محمد دهقان زاده، الیاس راهبر، 
محمد ذوالفقاری، علیرضا اسلامی )هرمزگان( محمد خدابخشی 

)چهارمح��ال و بختی��اری( عطا افش��اری )اردبیل( امیرحس��ین 
محمدی فر، محمدمهدی شریفی )خوزستان( علیرضا نقدی پور، 
امیر پرویزی و ش��ادفر کرمی )اصفهان( مرصاد محمد حس��ینی، 
علیرضا جفره زاده )بوشهر( س��ید مهدی خوش دست )قم( دعوت 
شدگان فدراسیون به این اردو هستند.گفتنی است؛ اردونشینان 
در روز نخست پس از معرفی خود به سرپرست تیم ملی، از ساعت 
1۸ تا 20:۳0 اولین تمرین خود را در خانه بسکتبال اصفهان شروع 
می کنند و روز پنجشنبه در نوبت صبح از ساعت 9 تا 12 و در نوبت 

بعدازظهر از ساعت 16 تا 19 تمرینات خود را ادامه خواهند داد.

رییس س��ازمان لیگ فوتبال ایران در نامه ای به باشگاه هایی که 
در جام جهان��ی 2014 بازیکنان آنها عضو تی��م ملی بودند، مبلغ 

اختصاصی از سوی فیفا به این باشگاه ها را اعلام کرد. 
در نامه مهدی تاج به این باشگاه ها آمده است: با توجه به نامه چهارم 
دسامبر 2014 فدراس��یون جهانی فوتبال فیفا که به فدراسیون 
فوتبال ایران ارسال و سپس به س��ازمان لیگ فوتبال ایران ارجاع 
شده است، در آمد باشگاه ها از محل حضور بازیکنان در جام جهانی 

به تفکیک اعلام شده که به شرح ذیل اعلام می شود:
  استقلال تهران/ ۳۷۸ هزار و 9۳۳ دلار 

  پرسپولیس تهران/ ۳۵1 هزار و۸6۷ دلار 
  سپاهان اصفهان/ 121هزار و۸00دلار 

  نفت تهران/ ۸1هزار و200 دلار 
  فولاد خوزستان/ ۸1هزار و200 دلار 

  ذوب آهن اصفهان/ ۸1هزار و200 دلار 
  تراکتور سازی تبریز/ 6۷ هزار و66۷ دلار 

  سایپا البرز/ 2۷هزار و 6۷ دلار 
  داماش ایرانیان گیلان/ 2۷هزار و 6۷ دلار 

  فجر شهید سپاسی شیراز/ 1۳ هزار و ۵۳۷ دلار

خلیلیان:  درباره تیموریان 
نمي توانم حرفي بزنم

مدیرعامل باش��گاه س��پاهان گف��ت: درب��اره وضعیت 
تیموریان و باشگاه سپاهان نمي توانم چیزي بگویم.

مهرزاد خلیلیان درباره جلسه هیات رییسه سازمان لیگ 
گفت: درباره بودجه سال 92 و 9۳ صحبت کردیم و باید 
بگویم که با تلاش آقایان سهمیه ایران در آسیا ۳+1 است 
و البته هدف ما قهرمانی جام ملت ه��ا و لیگ قهرمانان 
آسیاست، اما چیزی که من در این جلسه گفتم این است 
که اراده ای برای قهرمانی تیم های ایرانی در آسیا نیست 
و باید این مساله را از همه، چه در سطح فدراسیون و چه 

در سطح سازمان لیگ بخواهیم.
وی ادامه داد: البته ما به همراه عربس��تان، کره جنوبی و 
ژاپن سهمیه ۳+1 داریم و این نشان می دهد که سهمیه 
رقابت را از دست ندادیم، اما در س��همیه پیروزی عقب 
هس��تیم و یا تیم های عربی یا ش��رق آس��یا و استرالیا 
قهرمان آسیا می شوند و هدف س��ازمان لیگ هم بحث 
ارتقای کیفی بود، البته درب��اره قراردادها،  مالیات ها و... 
صحبت کردیم و قرار است در جلسه بعد از کارشناسی 

تصمیم گیری شود.
مدیرعامل باش��گاه س��پاهان درباره بحث کارت پایان 
خدمت بازیکنان هم اظهار داش��ت: تاج در این جلس��ه 
گلایه های زیادی داشت، اما تا حد زیادی هم به فوتبال 
کمک شد؛ چراکه نزدیک بود شوک عظیمی به فوتبال 

وارد شود.
 البته س��ازمان لیگ در این زمینه موف��ق بوده هر چند 
که خود ما زخم خورده هس��تیم، اما پرونده این مسائل 
هنوز مفتوح اس��ت و امیدوارم مقامات با قانون جدیدی 
که گذاشته ش��ده اجازه دهند بازیکنان سربازی شان را 

بخرند.

جودو کار اصفهانی در مسابقات قهرمانی جوانان آسیا به مدال نقره 
دست پیدا کرد تا پس از سال ها در رشته کیوروگی جودو ورزش 

اصفهان بتواند حائز مدال شود.
در این رقابت ها که به میزبانی هنک کنگ برگزار ش��د، تیم ملی 
جودوی جوانان کش��ورمان ب��ا ترکیب کام��ل در دو بخش بانوان 
و آقایان حضور داش��ت که یک طلا، یک نقره و هش��ت مدال برنز 
حاصل تلاش جوانان ایرانی بود. ایمان نیک اقبال تنها نماینده جودو 
اصفهانی در این رقابت ها بود که کارش را با کسب مدال نقره پایان 
داد. نیک اقبال که شهرضایی و فرزند یکی از پیشکسوتان جودوی 

استان است، در وزن منهای ۸1 کیلوگرم به روی تاتامی رفت.
وی با کسب سه پیروزی متوالی برابر حریفانی از ماکائو، قزاقستان 
و قرقیزستان به دیدار فینال این وزن رسیده بود، برابر حریف ژاپنی 

نتیجه را واگذار کرده و به عنوان نایب قهرمانی رسید.
نیک اقبال را که می توان یکی از پدیده های جودوی ایران دانست، 
سال گذشته نیز در رقابت های المپیک نوجوانان آسیا درتیم ملی 
عضویت داشت و به مدال برنز دست پیدا کرد و امسال نیز در ادامه 
روند صعودی خود به تیم ملی جوانان رسید و در این رده سنی نیز 

توانست نتیجه بگیرد.
مدال آوری نیک اقبال و سایر جوانان ایرانی در مسابقات قهرمانی 
جودوی آسیا  را می توان از دو منظر مورد توجه قرار داد. رشته جودو 
در سال های اخیر با مشکلات زیادی مواجه بوده است، به ویژه در 
بازی های آس��یایی که جودوی ایران در بحث مدال آوری نتیجه 
ضعیفی کسب کرد و نتوانس��ت کمکی به کاروان ورزشی ایران از 
لحاظ مدال آوری داشته باش��د، این در حالی است که با توجه به 

محدودیت های مالی، شرط مدال آوری برای تیم های اعزامی لحاظ 
شده بود، اما جودوکاران ایرانی نتوانستند در اینچوان انتظارات را 
برآورده کنند که از این نظر انتقادات زیادی به فدراسیون وارد بود.

 این فدراسیون در طول سال های اخیر دستخوش اختلافات داخلی 
زیادی شده است و چندین مدیریت را در رأسش تجربه کرده است 
که البته تغییرات مدیریتی نیز موجب نشده این فدراسیون روند 

صعودی را طی کند.
از نظر اس��تانی نیز مدال نیک اقبال می تواند حائز اهمیت زیادی 
باشد، در س��ال های اخیر جودوی اصفهان در بخش کاتا توانسته 
عناوین ارزشمندی را در سطح بین المللی به دست بیاورد، اما در 
بخش کیوروگی و مبارزه که بخش المپیکی جودو است و در بازی های 
آسیایی نیز وجود دارد، جودوکاران اصفهانی با وجودی که به طور 
متناوب در اردوهای تیم ملی حضور داشته اند، اما نتوانسته اند در 
رقابت های انتخابی جواز حضور در رقابت های بین المللی را کسب 
کرده و برای ورزش اس��تان مدال آور باشند از این رو حداقل در دو 
دوره اخیر بازی های آسیایی و رقابت های المپیک جودوی اصفهان 
از نظر بازیکن سهمی نداشته است و طبیعتاً از نظر مدال آوری نیز 

سهمی نداشته ایم.
نیک اقبال در صورت تداوم روند فعلی می تواند به یکی از امیدهای 
ورزش نصف جهان برای مدال آوری تبدیل ش��ود و ضرورت دارد 
 هیات جودوی استان اصفهان توجه ویژه ای را به وی و سایر پدیده های

 جودو مبذول دارد.
هیات ج��ودوی اس��تان اصفهان پ��س از یک ده��ه در رأس خود 
دستخوش تغییرات مدیریتی شده و می طلبد متولیان این هیات 
برنامه ریزی بلند مدتی را در رده پایه در دستور کار قرار بدهند؛ زیرا 
در شرایط فعلی که در رده بزرگسالان ورزشکاران استان ما شرایط 
رقابت را ندارند با سرمایه گذاری در رده پایه می توانیم فترت چند 
ساله جودو استان در سطح بین المللی را جبران کنیم؛ زیرا به طور 
حتم امثال نیک اقبال شهرضایی در س��طح استان وجود دارند که 

پرروش و پیشرفت آنها در گرو توجه مسوولان امر خواهد بود.

مدال آسیایی در رده جوانان و نوید اتفاقات خوب

روزهای خوب جودو اصفهان می تواند در راه باشد
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ورزش

اخبا رکوتاه خبر

زلاتکو کرانچار از فوتبال ایران رفت و سپس وقتي قرار بود براي 
تیم ملي امید، به کشور بیاید، قضیه الکلي بودن او مانع از انجام 

این کار شد.
براي ما گفت وگو با زلاتکو کرانچار س��رمربي س��ابق س��پاهان 
براي کشف یک حقیقت صورت گرفت. اینکه آیا آقاي سرمربي 
همانطور که درب��اره اش مي  گویند با ما تف��اوت هاي فرهنگي 

دارد یا نه.
کرانچار که یک مربی خوش صحبت و جنتلمن است ابتدا علاقه ای 
به بحث در این باره نداشت و مدام تاکید می کرد که موضوع تیم 

امید از نظر او به اتمام رسیده است، اما با توضیحات ما قانع شد 
که صحبت کند. مشروح دفاعیات کرانچار را بخوانید:

    اتهام تعجب برانگیز و خنده دار
زمانی که رض��ا چلنگر موض��وع را به من اط��لاع داد، من فقط 

خندیدم. 
این یک اتهام عجیب و مضحک به کس��ی است که سه سال در 
ایران مربیگری کرده و در نهایت به خواس��ت خودش از آخرین 

باشگاهی که در آن فعالیت می  کرده، جدا شده است.

    از شاگردانم ممنونم
در این روزها شاگردان س��ابق من در س��پاهان مصاحبه های 
قدرشناسانه ای درباره من انجام داده اند و من از آنها متشکرم. 
به نظر من آنها بهترین شاهد و بهترین مرجع برای رجوع شما 
هستند. برای اینکه از آنها س��وال کنید زلاتکو کرانچار چگونه 

آدمی بوده است.

    من جنتلمن هستم
تربیت و رفتار من به عنوان سرمربی همواره یکسان بوده است. 
من مربی ای هستم که سعی می  کنم کاملا مبادی آداب رفتار 
کنم و مثل یک جنتلمن به نظر بیای��م. اگر نظر خودم در مورد 
خودم را بخواهید باید بگویم که من هرگز از این اصول رفتاری 
عدول نکرده ام. بنابراین آنچه که در مورد من گفته شده، واقعا 

جوانمردانه نیست.

    باید حرف های من را می  شنیدید
وقتی جلسه ای برگزار می  شود و آدم ها درباره من صحبت می  کنند 
جوانمردانه این اس��ت که خود من هم در آن جلسه حضور داشته 
 باشم. آنها باید حرف های من را می  ش��نیدند و دفاع من را گوش 
می  دادند، شاید چیزهایی که آنها به واسطه آن درباره من تصمیم 

گرفته اند، درست نباشد. آیا من اشتباه می  گویم؟

    ماجرای من و ساویچویچ
دژان س��اویچویچ، بازیکن بزرگی بوده و در زمان حضور من در 
تیم ملی مونته نگرو نتوانستیم با هم خوب کار کنیم. البته تیم ما 

نتایج بزرگی گرفت و ما توانستیم انگلیس را در ومبلی متوقف 
کنیم. ساویچویچ در آن زمان اعتقاد داشت که یکی از بازیکنان 
 که در فهرس��ت نفرات من نبود خیلی به کار تیم ملی می  آید،

اما من حاض��ر نبودم که نظ��رات بیرون را اجرا کن��م. بنابراین 
اختلافاتی ب��روز کرد و کار من در آنجا به پایان رس��ید. بعد هم 
صحبت هایی درباره جدایی من مطرح ش��د که واقعا حقیقت 

نداشت.

    خاطرات من از ایران خراب نمی شود
این حرف ها و دش��منی چند آدم محدود باعث نمی  ش��ود که 
خاطرات من از ایران به هم بریزد. من در دو شهر تهران و اصفهان 
زندگی خوبی داشتم و ایران سرزمین دوم من است. من خودم را 
متعلق به کشور شما می  دانم و هر وقت که مرا بخواهند حاضرم 

برگردم. چرا که نه؟

    موضوع برای من تمام شده
من آدمی نیستم که بخواهم مساله ای را زیاد کش بدهم. مساله 
تیم امید و متعلقاتش در ذهن من به اتمام رسیده است. امیدوارم 
این تیم، مربیان خوبی را بالای س��ر خود ببین��د و به المپیک 
صعود کند. خب من فکر می  کردم با توجه به پتانس��یل فوتبال 
ایران این اتفاق کاملا در دسترس است و به همین دلیل پس از 
تماس آقای کاشانی پذیرفتم که به ایران برگردم. به نظر من ما 
می  توانستیم بعد از 40 سال به المپیک صعودکنیم و آنجا هم 
نتایج خوبی بگیریم. من برای تیم ایران و مربی بعدی اش آرزوی 

موفقیت می  کنم.

بالاخره سرمربي سپاهان به حرف آمد

کرانچار: این حرف ها 
دروغ هاي بزرگي 

هستند

رییس اداره فنی مهندس��ی اداره کل ورزش و جوانان اس��تان 
اصفهان گفت: عملیات اجرایی تکمیل بخش هایی از ورزشگاه 
نقش جهان توسط فولاد مبارکه در هفته جاری و ظرف یکی دو 
روز آینده آغاز می شود. روز گذش��ته جلسه مشترک پیگیری 
و ش��روع عملیات تکمیل ورزش��گاه نقش جهان در محل این 
ورزشگاه برگزار شد. در این جلس��ه، نمایندگان شرکت فولاد 
مبارکه اصفهان، باش��گاه س��پاهان، اداره کل ورزش و جوانان، 
نماینده ش��رکت توس��عه و تجهیز و پیمانکار ورزشگاه حضور 
داشتند. حسین محمودیه، رییس اداره فنی مهندسی اداره کل 
ورزش و جوانان اس��تان در خصوص جزییات این جلسه اظهار 
داش��ت: این جلس��ه که حدود شش س��اعت به طول انجامید 
یک نشست فنی بود و در مورد مباحث فنی پروژه بحث شد و 
تغییر و تحولاتی که در حال انجام اس��ت بررسی و در مورد آن 
تبادل نظر شد. در خبری که روز گذشته در مورد این نشست 
در سایت باشگاه سپاهان منتشر شد، آمده بود که اولویت های 
تکمیل ورزشگاه نقش جهان در این جلسه بررسی شده است؛ 
محمودیه در مورد اینکه این اولویت ها چیس��ت؟ گفت: هنوز 
اولویتی قطعی نشده است، چون ما در این جلسات فعلًا درحال 
بررس��ی مس��ائل فنی و صفر تا صد پروژه با مس��وولان فولاد 
مبارکه هس��تیم و این جلسه هم، نشس��ت اول و آخر نبوده و 

ادامه دار است. وی افزود: با توجه به حُسن نیتی که در دو طرف 
برای انجام کار وجود دارد فکر می کنم در طول هفته دو تا سه 
نشست از این دست داشته باش��یم. محمودیه در پاسخ به این 
س��وال که پیش بینی می کند کی در این م��ورد به جمع بندی 
کلی برسند، بیان داشت: روند پیشرفت خوب بوده است و فکر 
می کنم نهایتاً تا حدود دو هفته آینده جمع بندی و خروجی این 
جلسات مشخص ش��ود. محمودیه در مورد زمان آغاز عملیات 
تکمیل ورزشگاه توسط فولاد مبارکه اظهار داشت: این جلسات 
برای روشن شدن همین موضوع اس��ت. ممکن است از همین 
هفته یکسری از فعالیت ها استارت بخورد و بقیه فعالیت ها بعد 
 از روند نقل و انتقالات و رعایت ضوابط قانونی شروع خواهد شد،

چون دامنه کار وسیع است و قطعاً نمی توان به یکباره همه کار را 
با هم منتقل کرد. در جلسه به این جمع بندی رسیدیم که فولاد 
در بخش هایی که الان می تواند به آن ورود کند، عملیات را آغاز 
کند که ظرف یکی، دو روز آینده استارت کار را می زنند. رییس 
اداره فنی مهندس��ی اداره کل ورزش و جوانان اس��تان با بیان 
اینکه نمی تواند این قسمت ها را نام ببرد، تصریح کرد: عملیات 
فولاد مبارکه در بخش هایی از پروژه قطعاً در هفته جاری آغاز 
خواهد شد و فرآیند نقل و انتقال نیز تا دو هفته آینده تکمیل 

و نهایی می شود.

سعید آذری در مورد وضعیت انتقال تیموریان به ذوب آهن و حضور 
محسن مسلمان در استقلال گفت: با مس��لمان صحبت کردم و 
این قضیه به طور کامل مس��کوت می ماند؛ زیرا باش��گاه هایی که 
خواهان این بازیکن بودند مواضع خود را در مورد برخی بازیکنان 
خاص اعلام کردند. به همین دلیل این قضیه مسکوت می ماند. ما 
به دنبال منافع باشگاه خودمان هستیم هرچند بیانی و درخشان 
صحبت هایی را مطرح کردند. وی ادامه داد: هردوی این بزرگواران 
از هم دوره های من در رده ملی بودند و در بازی های آسیایی پکن 
1990 من با آنها در اردوهای تیم ملی حضور داشتم به همین خاطر 
پاس��خی هم به این صحبت ها نمی دهم؛ زیرا آنها پیشکسوت تر از 
من هستند. در مورد تیموریان هم با افشارزاده صحبت کردم و فعلاً  
این قضیه مس��کوت می ماند. مدیرعامل ذوب آهن در مورد اینکه 
سخنگوی باشگاه استقلال اعلام کرد که تیموریان از این تیم جدا 
شده، گفت: تیموریان یک قهرمان ملی است و من دوشنبه گذشته 
با او و برادرش س��رژیک و صادق پور از مدیران استقلال جلسه ای 
در دفتر ذوب آهن در تهران برگزار کردیم در آن جلس��ه ش��رایط 
خودمان را به طور کامل برای تیموریان بیان کردیم. وی در مورد 
اینکه تیموریان دستمزد کلانی از باشگاه ذوب آهن خواست یا نه 
گفت:  آندو و سرژیک هیچ بحث مالی با ما نداشتند و فقط تیموریان 
به من گفت که می خواهد در محیطی آرام فوتبالش را ادامه بدهد 

ما هم بر اساس شرایط باشگاه و اینکه خودمان قهرمان ملی مثل 
حدادی فر داریم مشخص بود که چقدر می توانیم پرداخت کنیم. 
من به تیموریان گفتم که ذوب آهن محیط خوبی را می تواند برایش 
فراهم کند، همانطور که قاسم دهنوی هم در این فصل در باشگاه 
ما بدون حاشیه کارش را انجام داد و طبق همان قولی که به من داد 
فوتبال بازی کرد و باید از او هم تشکر کنم. تیموریان یک قهرمان 

ارزنده ملی است. 
آذری در مورد اینکه باشگاه ذوب آهن برای جذب بازیکن اقدامی 
کرده یا نه، گفت: براساس استراتژی باشگاه ابتدا می خواهیم جای 
خالی بازیکنانی که از تیم ما جدا شده اند پر کنیم بازیکنانی مثل 
س��ینا عش��وری که از تیم ما رفت ضمن اینکه به دنبال یک دفاع 
چپ و یک مهاجم هم هستیم. ما با یک باشگاه هم مکاتبه کردیم تا 
بازیکنش را جذب کنیم اما آن باشگاه مستقیماً با بازیکن ما تماس 
گرفت و به همین خاطر هم من به آنها اعلام کردم به این باش��گاه 
 بازیکن نمی دهم؛ زیرا اخلاق و آیین نامه لیگ را نادیده گرفتند و 

به طور مستقیم با باشگاه صحبت کردند.
آذری در مورد اینکه محمدباقر صادقی از این تیم جدا خواهد شد 
یا نه،  گفت: محمدباقر صادقی به تمرینات ذوب آهن بر می گردد و 
رقابت برادرانه و شرافتمندانه ای را با رشید مظاهری انجام خواهد 

داد. او در این روزها هم تمرینات خود را انجام داده است.

رییس اداره فنی مهندسی اداره کل ورزش و جوانان:

فولاد مبارکه عملیات تکمیل ورزشگاه نقش جهان را آغاز می کند
آندو و سرژیک هیچ بحث مالي با ما نداشتند

آذري: صادقي به تمرینات تیمي باز مي گردد



گام بلند دانشمندان به سوی 
تولید سلول مصنوعی

محققان تا تولید آنچه » س��لول مصنوعی« نامیده می شود 
فاصله چندان زیادی ندارند. در این صورت می توان گفت بشر 

در آستانه انقلابی بزرگ در علوم نوین قرار دارد.
در گامی به س��وی تولید س��لول های مصنوعی با ساختار 
 پیچیده دانش��مندان تراش��ه س��یلیکنی س��اخته اند که 
 می تواند پروتئین هایی از DNA را تولید کنند؛یعنی همان 
رشته هایی که بنیان حیات را تشکیل می دهند. این فناوری 
نوین که در ظاهر ساده به نظر می رسد دریچه ای تازه به سوی 
تقلید از حی��ات آن هم با بهره گیری از قطعات تولید ش��ده 
با فناوری های نوظهور محس��وب می شود.سلول ها به طور 
طبیعی از دس��تورالعمل های کدگذاری شده در توالی های 
DNA پروتئین تولید می کنند. میزان پروتئین توسط سایر 
ژن ها کنترل می شود که البته این کار طی فرایندی پیچیده 
صورت می گیرد.در پروژه تولید سلول مصنوعی دانشمندان 
تلاش می کنند تراشه هایی ارائه کنند که در آن با استفاده 
از ماده ش��یمیایی حس��اس به نور مخصوصی، رشته های 
DNA به سطح سیلیکن متصل می شود.در نهایت تلاش 
دانشمندان به شکل گیری شبکه ساده ای از ژن های در حال 
تعامل با یکدیگر منجر می شود که این می تواند شروعی بر 
فرایند تولید سلول مصنوعی باشد.دانشمندان به فرایندهایی 
همچون تولید سلول مصنوعی به عنوان نمایش خیره کننده 
توانمندی های بشر نگاه می کنند و حتی برخی معتقدند با 
تولید نخستین سری از سلول های مصنوعی راه برای توسعه 

فناوری هوش مصنوعی هموارتر خواهد شد.

تهیه قلمه شمعدانی

با نزدیک ش��دن به اواخ��ر پاییز و افزایش س��رما، دوره 
گلدهی گیاه شمعدانی به پایان می  رسد و درصورتی که 
این گیاه داخل باغچه کاشته شده باشد و یا گلدان  های 
آن در فض��ای باز قرار گیرن��د، گیاه دچار س��رمازدگی 

می  شود و عمر آن به پایان می رسد.
گلدان های شمعدانی درصورت امکان باید قبل از اینکه 
دچار س��رمازدگی ش��وند به داخل س��اختمان و پشت 
پنجره های آفتابگیر منتقل ش��وند، اگر گلدان ها بزرگ 
هستند و جابجایی آنها مشکل است با کشیدن پلاستیک 
بر روی بوته گیاه می توان درطول زمستان از آن محافظت 

کرده و جلو سرمازدگی را گرفت.
 شمعدانی های کاش��ته ش��ده در باغچه را به دو طریق 
می ت��وان حف��ظ ک��رد. روش اول درآوردن بوته ه��ای 
شمعدانی با ریشه از داخل خاک و کاشت آنها در گلدان 
اس��ت که باید گل های خش��ک و تعدادی از برگ  های 
پایین بوته را حذف کرد به طوری ک��ه از بوته تنها چند 
برگ در قس��مت بالا باقی بماند. با انتق��ال گلدان ها به 
فضای آفتابگیر داخل ساختمان و آبیاری متعادل گیاه 
در زمستان، در بهار با گلدهی دوباره بوته  های شمعدانی 
مواج��ه می ش��ویم. روش دوم تهیه قلم��ه از بوته  های 
شمعدانی داخل باغچه اس��ت بدین صورت که قسمتی 
از س��اقه گیاه را که دارای سه جوانه اس��ت، از بوته جدا 
 کرده و با حذف گل  های خش��ک و برگ ه��ای پایینی و 
نگه داشتن دو تا سه برگ در قسمت بالا  قلمه شمعدانی 

را تهیه می  کنیم.
قلمه را باید در ماسه شیرین کشت کرد به طوری که دو 
جوانه داخل ماسه قرار گیرد و با کشیدن پلاستیک روی 
آن و بالا ب��ردن رطوبت محیط و آبیاری متعادل بس��تر 
کشت و ایجاد دمای متعادل، قلمه را ریشه  دار کرد. البته 
بهتر است همان روش اول به کار رود زیرا ریشه دار کردن 
قلمه ش��معدانی در محیط خانه نیاز ب��ه مراقبت مداوم 
دارد. ماسه شیرین، ماسه ای است که از منابع رودخانه ای 
تهیه ش��ده و فاقد هرگونه املاح و نمک  های شیمیایی 
باشد و فقط ذرات آن حدود دو میلی متر است. این ماسه 
با ماسه های ساختمانی تفاوت دارد و باید از مراکز معتبر 

نظیر بازارهای فروش گل و گیاه تهیه شود.
برای اطلاعات بیشتر و مش��اوره با شماره 32670706 
تلفن پاس��خگوی 24ساعته س��ازمان پارک ها و فضای 

سبز شهرداری اصفهان تماس بگیرید.
سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان

 پروتئینی که چربی های
 بدن را کنترل می کند

دانشمندان دانشگاه کالیفرنیای جنوبی در دیویس دریافتند 
نوعی پروتئین که تولید پروتئین های دیگر را در بدن کنترل 
می کند، سطوح چربی بدن نوعی کرم  را نیز تنظیم می کند.

جامعه علمی برای بیش از یک دهه می دانسته که پروتئین 
MAF1 تولید دیگر پروتئین ه��ای بدن را کنترل می کند، 
با این حال، محققان به تازگ��ی دریافته اند توانایی های این 

پروتئین بیش از این هاست.
تیم علمی حاضر در این پروژه سطوح MAF1 را در کرم های 
ش��فاف C. elegans اصلاح کرد و دریافت افزودن نسخه 
منفردی از ژن بیان کننده پروتئی��ن MAF1 به بدن کرم، 
سطوح لیپیدهای ذخیره شده را تا 34 درصد کاهش داد؛ این 
در حالی بود که کاهش سطوح این پروتئین میزان لیپیدها 
را تا 94 درصد افزای��ش داد.این موضوع که همان نس��خه 
MAF1 در انس��ان ها نیز پروتئین تولید می کند، موجب 
شده محققان حدس بزنند این مولفه ذخیره سلول های چربی 
بدن انسان را هم کنترل می کند. در صورت تایید این فرضیه 
چنین پروتئینی می تواند هدفی برای ارائه نس��ل جدیدی 
از درمان های دارویی جهت مب��ارزه با چاقی و بیماری های 
مرتبط با وزن باشد.تیم علمی دانشگاه کالیفرنیای جنوبی 
همچنین پی برد پروتئین مزبور قادر اس��ت بر متابولیس��م 
لیپید سلول های سرطانی اثر بگذارد و این بدین معناست که 
می توان از آن در سرکوب کردن سلول های سرطانی بهره برد.

گام بعدی این محققان آزمایش توانایی مبارزه  MAF1 در 
موش هاست و در صورت موفقیت، آنها امیدوارند پتانسیل آن 

را در انسان  نیز بررسی کنند.

 خبر ویژه

دانستنی

 خبر

نمایشگاه » روزی روزگاری« با ارائه آثار مجید بلوچ 
از نسل دوم  طراحان گرافیک ایران درموزه هنرهای 
معاصر اصفهان برپا می شود.در این نمایشگاه 28 اثر 
تبلیغی با اندازه ی 70*100 از این  هنرمند در گالری 
5 موزه به نمایش در می آید. در حاشیه برگزاری این 
نمایشگاه نشس��ت و گپ و گفت وگو با این هنرمند 
کهنه کار در روز  چهارش��نبه 26  آذرماه ساعت 16 
بعدازظهر در محل موزه برگزار می شود.  شایان ذکر 
است، مجید بلوچ، متولد 1316تهران و کارشناس 
جامعه شناس��ی از  دانش��گاه تهران بوده که از نسل 

دوم  طراحان گرافیک ایران اس��ت.  بلوچ گرافیک را 
خود آموخته است و ازسال 1338 تاکنون به  فعالیت 
حرفه ای در زمینه طراحی گرافیک اشتغال  داشته 
و تاکنون برنده مدال نقره از جش��نواره پوسترهای 
تبلیغاتی در  نیویورک شده است. این نمایشگاه روز 
سه شنبه 25 آذرماه س��اعت 16 در موزه هنرهای 
 معاصر اصفهان افتتاح می ش��ود و تا 26 دی ماه در 
گالری شماره 5 دایر است. علاقه مندان برای بازدید 
می توانند از ساعت 9 تا   17 به  موزه هنرهای معاصر 

واقع در خیابان استانداری مراجعه  کنند. 

نمایشگاهی از آثار  احمد احمدی از اساتید برجسته 
هنر خوشنویسی در نگارخانه کوثر اصفهان در حال 
برگزاری اس��ت.این هنرمند ضمن اعلام این خبر 
گفت: در این نمایش��گاه بیش از 30 اثر با مضامین 
مذهبی و اس��تفاده از آیات قرآن کریم در معرض 

تماشای علاقه مندان قرار گرفته است. 
احمدی افزود: این آثار مجموعه ای از آثار برگزیده و 
حائز رتبه های برتر در جشنواره مختلف بین المللی 

و داخلی در طی چندسال اخیر است. 
شایان ذکر اس��ت احمد احمدی پس از دستیابی 

به مدارج ممتاز و فوق ممتاز در هنر خوشنویس��ی 
در سال 1391 موفق به کسب جایگاه استادی در 

این رشته شد. 
همچنین وی تاکنون در 50 جشنواره بین المللی و 
داخلی عناوین مختلفی همچون دارنده اثر برگزیده 

و رتبه های اول و دوم را از آن خود ساخته است. 
علاق��ه من��دان می توانند جه��ت بازدی��د از این 
نمایش��گاه از 23 لغایت 27 آذرماه از س��اعت 9 تا 
13 و 16 تا 20 ب��ه نگارخانه کوثر اصفهان، واقع در 

میدان امام )ره( مراجعه کنند.

با نمایش آثار مجید بلوچ؛   

»روزی روزگاری« درموزه هنرهای معاصر برگزارمی شود 
از ۲۳ تا ۲۷ آذرماه برپاست؛

 مضامین مذهبی در نگارخانه کوثر

مرکز آفرینش های ادبی قلمستان، وابسته به سازمان 
فرهنگ��ی تفریحی ش��هرداری اصفهان نس��بت به 
برگزاری کارگاهی با عنوان » نقد تکوینی« اقدام کرده 
 است.این کارگاه آموزش��ی با رویکرد نقد آثار ادبی 
با توجه به ریشه های پیدایش اثر با حضور دکتر بهمن 
نامور مطلق، از اعضای هیات علمی دانشگاه شهید 

بهشتی برگزار می شود. 
شایان ذکر اس��ت بهمن نامور مطلق دارای دکتری 
ادبیات تطبیقی از دانش��گاه کلرمون-فران فرانسه، 

دکت��ری زبانشناس��ی دانش��گاه س��وربن پاریس، 
کارشناسی ارشد زبانشناسی و کامپیوتر از دانشگاه 
کلرمون-فران فرانسه و کارشناسی مترجمی زبان 

فرانسه، دانشگاه علامه طباطبایی تهران است. 
ای��ن کارگاه روز 27 آذرماه از س��اعت 15 در مرکز 
قلمس��تان، واقع در خیابان علامه امینی، باغ غدیر 
برگزار می ش��ود و علاق��ه من��دان می توانند جهت 
ثبت نام تا 25 آذرماه به این مرکز مراجعه کرده و یا با 

شماره تلفن 32602014 تماس بگیرند.

مرکز یکی بود، یکی نبود نسبت به برگزاری کلاس 
آموزشی شاهنامه خوانی ویژه کودکان اقدام نموده 
اس��ت.معاون فرهنگی مرکز یکی بود، یکی نبود در 
این باره گف��ت: در این کلاس ها تلاش می ش��ود تا 
ضمن روایت داستان های ش��اهنامه به زبانی ساده 
و کودکانه، ب��ر روی معنای برخ��ی از لغات موجود 
در اش��عار نیز تمرکز و تامل بیشتری صورت گیرد و 

معنای آنها برای کودکان شرح داده شود. 
قاس��می افزود: در این کلاس ها ک��ودک با جریان 

روایی و داستانی اشعار شاهنامه آشنا شده و با اعضا 
و شخصیت های مش��هور در این داستان ها نیز آشنا 

می شود. 
گفتنی است علاقه مندان می توانند جهت ثبت نام 
در کارگاه آموزش��ی ش��اهنامه خوان��ی، همه روزه 
از س��اعت 9 تا 12 و 16 تا 20 ب��ه مجتمع فرهنگی 
هنری فرش��چیان واقع در پ��ل آذر، ابتدای خیابان 
توحید مراجعه کرده و یا با شماره تلفن 36284408 

تماس  بگیرند.

به همت مرکز آفرینش های ادبی قلمستان برگزار می شود؛

کارگاه آموزشی نقد تکوینی با حضور بهمن نامور مطلق 
مرکز یکی بود، یکی نبود برگزار می کند؛

روایت شاهنامه به زبان کودکانه 

مرکز یکی بود، یکی نبود، نس��بت به برگزاری گارگاه 

آشنایی با هنر و صنایع دستی ویژه رده سنی کودکان 
دبستانی اقدام نموده است.آش��نایی کودکان با مقوله 
هنر و صنایع دستی، به ویژه در شهری همچون اصفهان 

که مهد خلق آثار هنری در رش��ته هایی متعدد است، 
از مس��ائل مهم آموزش��ی در دوران کودکی محسوب 
می ش��ود. این کارگاه نیز با هدف آش��نایی کودکان با 

هنرهای دس��تی ب��ه روش هایی که مقتضای س��ن و 
محدوده ادراک آنان است، با حضور مربیانی مجرب و 
کارآزموده برگزار می شود. قوای ادراک کودک در این 
کارگاه آموزشی نسبت به شناخت و درک مفاهیم هنری 
تقویت می شود. علاقه مندان می توانند جهت ثبت نام 
در این کارگاه همه روزه از س��اعت 9 تا 13 و 16 تا 20 

به مجتمع فرهنگی هنری فرشچیان مراجعه کنند.

به همت کمیته فرهنگ شهروندی برگزار می شود؛
کارگاه آشنایی باهنرو صنایع دستی ویژه رده سنی6 تا 11 سال

فرهادی،وزی�ر عل�وم: پژوهش هایی باید 
مورد اهمیت ق��رار گیرد ک��ه در جهت رفع  
نیازهای کشور و مسائل مبتلا به جامعه باشد 

تا چرخه علم را تکمیل کند.
به همی��ن دلی��ل برنامه ه��ای وزارت علوم 
است که به توس��عه پژوهشگاه ها و تحقیقات 
کاربردی متناسب با نیازهای منطقه ای کشور 
می پردازد. به همین منظ��ور باید واحدهای 
درس��ی با تجاری س��ازی علم و فن��اوری به 
واحدهای اختیاری دانش��گاه ها اضافه شوند 
و دانشگاه ها از سمت آموزش محور به سمت 

پژوهش آفرینی حرکت کنند.

حجت الاسلام والمسلمین خسرو پناه: 
در مورد بحث توسعه و پیشرفت هرگز نباید 
توقع داشته باش��یم 10 س��اله و یا 20 ساله 
تحولی شکل بگیرد. رنسانس هم این چنین 

نبوده است. 
از ق��رن 11 ت��ا ق��رن 13 یعنی چه��ار قرن 
غربی ها به ترجمه آثار ابن سینا و ابن هیثم ها 
پرداختند تا در نهایت به عقلانیت رس��یدند 
که این عقلانیت را هم از ابن سینا گرفتند که 
توانستند با اندیشه های ارسطو آشنا شوند و 
بعد در قرن 17 بود که تازه تحولات علمی و... 

صورت گرفت.

درخشان، سرمربی پرسپولیس : به هر حال 
هرکسی آستانه تحملی دارد. من به پرسپولیس 
آمده ام تا به این تیم کمک کنم اما اگر بخواهد 
همین روال ادامه داش��ته باش��د و کسی به داد 
باش��گاه نرس��د من هم نمی مانم و ب��ا صراحت 
 اعلام می کنم که ق��ادر به همکاری نیس��تم و 
کناره گیری خواه��م کرد. اگر ای��ن روند ادامه 
داشته باشد و تا چند روز دیگر نتوانیم بازیکنان 
مدنظرمان برای نی��م فص��ل دوم را در اختیار 
بگیریم قطعا از سمتم کناره گیری خواهم کرد. 
ما می خواهیم تیم را تقویت کنیم اما یک مشکل 

بزرگ تر داریم و آن نداشتن مدیرعامل است.

دانشگاه پژوهش محور می شود

توسعه یک شبه نمی شود 

ممکن است نمانم 

روزنامه خبری
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بی اشتهایی کودکان 
می تواند خطرناک باشد

دبیر انجمن کودکان ای��ران با بیان اینکه بی اش��تهایی در 
ک��ودکان به دلایل عض��وی و روحی اتف��اق می افتد گفت: 
عفونت ه��ای ادراری، ان��گل،  کم خون��ی، تک فرزن��دی، 
متنوع نبودن غذا و فش��ارهای روانی جزء عوامل مرتبط با 
بی اشتهایی در کودکان اس��ت.محمدرضا بلورساز، با اشاره 
به اینکه شایع ترین مشکلی که در زمینه اطفال وجود دارد 
بی اشتهایی اس��ت، اظهار داشت: بی اش��تهایی به دو علت 

عضوی و روحی اتفاق می افتد.

   ابت�ا ب�ه عفونت ه�ای ادراری و ان�گل عامل 
بی اشتهایی در کودکان

ابتلا به عفونت های ادراری، انگل، مشکلات کبدی، ریوی، 
مننژیت توأم با تب و س��رماخوردگی می تواند جزو عوامل 
عضوی بی اشتهایی در کودکان باشد.دبیر انجمن کودکان 
ایران گفت:  بنابراین بی اشتهایی ممکن است حاد یا مزمن 
باشد. در نوع حاد کودک به طور ناگهانی دچار بی اشتهایی 
می  ش��ود و در نوع مزمن، کودک به مدت 6 ماه تا یک سال 
دچار بی اشتهایی می ش��ود.قبل از هر اقدامی باید آزمایش 
خون برای تعیی��ن کم خونی، ادرار جهت س��نجش میزان 
عفونت، مدفوع برای تشخیص انگل و سنجش میزان روی، 

آهن و کلسیم به عمل آید.

  بی اشتهایی کودکان را جدی بگیرید
رئیس انجمن عفونی اطفال ایران تصریح کرد: بی اشتهایی 
در کودکان را باید جدی بگیریم زیرا ممکن اس��ت کودک 
 دچار سرطان شده و بی اشتهایی مقدمه ابتلا به این بیماری
 باشد. بنابراین بی اشتهایی می تواند علامت مهمی تلقی شود.

  مشکات روحی عامل بی اشتهایی در کودکان
عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با بیان 
علل روحی برای بی اشتهایی در کودکان اظهار داشت: علل 
روحی با توجه به سنین مختلف متفاوت است. گاهی دیده 
می ش��ود مادری بر اثر علاقه می خواهد هر 20 دقیقه یکبار 
به کودک خود ش��یر دهد در حالی که این مسئله کودک را 
خسته می  کند زیرا او نیاز به تنوع غذایی دارد و بهتر است غذا 

دادن در ساعاتی انجام شود که کودک واقعاً گرسته است.

  احتمال بی اشتهایی بیشتر در تک فرزندها
دبیر انجمن کودکان ایران گفت: تک فرزندها معمولاً دچار 
بی اشتهایی می شوند زیرا داش��تن خواهر و برادر می تواند 
موجب تحریک اشتهای کودکان ش��ود. همچنین ممکن 
است عدم علاقه کودک به محیط مدرسه و فشارهای روحی 
که از سوی معلم و همش��اگردی ها تحمل می کند موجب 
بی اشتهایی او شود.وی ادامه داد: شایع ترین علل بی اشتهایی 
در کودکان مسائل عصبی، خلقی و روحی است و کمتر علل 
عضوی دارد.عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید 
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 حجت الله ایوبی، رییس سازمان سینمایی : 
تغییر مدیریت در معاونت نظارت و ارزش��یابی 
سازمان سینمایی قطعی اس��ت و خوشبختانه 
تعامل خوبی بین س��ازمان س��ینمایی و صدا و 
سیما برقرار است و براساس این تعامل است که 

محمداحسانی به تلویزیون برگشت. 
در راستای همین تعامل امکان دارد مدیر دیگری 
برای حض��ور در معاون��ت نظارت و ارزش��یابی 
سازمان سینمایی از سوی سازمان صدا و سیما 
مامور شود.گزینه های متعددی از افراد با تجربه 
را در نظ��ر گرفته ایم، اما هنوز ب��ه نتیجه نهایی 

نرسیده ایم. 

کویتی پور: اگر من در این مدت از موسیقی 
دوره شده ام به معنای قهر نیست.

در حال حاضر، موسیقی مانند آشفته بازاری 
اس��ت که واقعا ش��رایط را برای من س��خت 
کرده اس��ت، کما اینکه بعد از انتش��ار آلبوم 
»غریبانه 2« هم که با حاش��یه ه��ای زیادی 
 روبه رو ش��د، م��ن از انتش��ار آن ب��ی اطلاع 

بودم.
 این سیستم اداری بود که چنین شرایط بدی 
را برایم فراهم کرد و باعث شد که صدای من 
در این آلبوم بدون اطلاع صاحب اثر حتی در 

صدا و سیما هم پخش شود.

منوچهر محمدی  تهیه کننده: کشوری 
با این گس��تردگی و عظم��ت در حال حاضر 
بیش��ترین نیاز را به اجماع و همدلی دارد، اما 
عده ای جامعه را به سمتی می برند که دیگر 
نخبگان هم احس��اس می کنند در آن جایی 
ندارند. این رفتارها باعث ش��ده اس��ت که ما 
سینماگران را به دایره ای برانیم که دیگر کمتر 
بتوانند کار کنند. دامنه بعضی از تخریب ها در 
حال گسترده شدن است و به نظر می آید که 
این دایره خودی و غیر خودی گاه آنقدر تنگ 
 می شود که اساسا دیگر مصداق خودی وجود

 ندارد.

تغییر در سازمان سینمایی 

جلوی آشفته  بازار موسیقی را   بگیرید

نیاز به همدلی داریم  

10 غذای محبوب دهه اخیر

 امیرحس�ین واعظ: یک ضرب المثل قدیمی هس��ت که 
می گوید شخصیت شما همان چیزی است که می خورید. 
این روزها غذاها منعکس کننده جامعه ای که در آن هستیم، 
ارزش ها، سبک زندگی، اقتصاد و حتی سیاست است.  برای 
بررس��ی این مطلب که چقدر عادت ه��ای غذاخوردن و در 
واقع زندگی م��ا درطول دهه اخیر تغییر کرده اس��ت، مهم 
ترین تغییرات در الگوی مصرف مواد غذایی مورد بررس��ی 
قرارگرفته اس��ت. هیچ یک از غذاهایی که امروزه در آمریکا 
مصرف می شود 10 سال پیش وجود نداشته است. این سوال 
که » چه کسی غذا می پزد « در پشت تمام عادت های غذایی 
وجود دارد؛ چون برای بسیاری از ما جواب سوال این است 
که » من نمی پزم«. در دهه اخیر علاقه ما به خوردن غذا در 

رستوران ها به شدت افزایش پیدا کرده است. 
در سال 2000، هر فرد به طور متوسط 215 وعده غذایی را 
در رس��توران صرف می کرد. این آمار رو به رشد بود ولی در 
طی بحران مالی کاهش یافت و به 191 وعده غذایی رسید. 
در ادامه 10 ماده غذایی را معرفی می کنیم که بیش��ترین 
مصرف طی دهه اخیر را دارا ب��وده اند. نکته جالب توجه در 
این لیست، این است که از بین 10 غذای معرفی شده، هشت 
غذا نیازی به پخت ندارد. این آم��ار با توجه به حداقل یکبار 

مصرف در هر دو هفته به دست آمده است.
1. ماست    2. آب معدنی 3. پیتزا 

4.ساندویچ مرغ   5. غذای مکزیکی   6. سالاد میوه
7. خشکبار   8.ساندویچ منجمد   9. چیپس

10. پن کیک  

 معجزات درمانی 
سیاه دانه و عسل

گروه اطاع رس�انی: پژوه��ش های جدی��د » دانه های 
سحرآمیز و سیاه« را اعجازآفرین معرفی می کنند. 15 قرن 
پیش در بیان تحلیلی پیشوایان دین و دانش »سیاه دانه«را 
درمان کننده تمام بیماری ها جز پدیده مرگ اعلام داشته و 
آثار پر برکت آن را در ابعاد گوناگون م��ورد تایید قرار داده 

است.
عسل نیز هزاران سال اعجاب برانگیز و شفابخش و حیات افزا 
 ب��وده و درمان قطعی صده��ا بیماری بی ع��لاج را رقم زده
 اس��ت. برخی این دو اعجوب��ه خلقت را در کن��ار یکدیگر 
شگفت آفرین و درمانگر قاطع امراض صعب العلاج دانسته و 

در عمل به اثبات رسانده اند.
از همین رو دکتر محمد دریایی، متخصص علوم زیس��تی، 
تغذی��ه و گیاهان داروی��ی کتابی تحت عن��وان »معجزات 

درمانی سیاه دانه و عسل« نوشت. 
این کتاب همانطوری که از نامش پیداست، مجموعه ای است 
از کاربرد و اهمیت سیاه دانه و عسل و خواص آن که به طور 

جداگانه در دو فصل ارائه شده است.
اثر حاضر که از مجموعه انتشارات »سفیر اردهال« است، در 
حال حاضر با حجم 144 صفحه و بهای 3500 تومان در بازار 

کتاب موجود است. گزیده ای از کتاب:

     چکیده ای ازخواص سیاه دانه: 

1- پایین آورنده 
فشارخون

2-ضد سم وارد 
شده در بدن

3-ض��د کلی��ت 
معده

4-با س��کنجبین 
ضد تب

همایشی با عنوان » تنهایی، دقیقاً با ما چه می کند« 
در روز پنجش��نبه 20 آذرماه در س��الن اجتماعات 

فرهنگسرای خانواده برگزار  می  شود.   
تنهایی نه تنها ما را غمگین می کند، که برای ما مضر 
هم  هست، بلکه تنهایی می تواند باعث کاهش اعتماد 
به نفس و افزایش مشکلات روانی مانند افسردگی، 

فشار عصبی و اضطراب شود. 
همای��ش »تنهایی، دقیق��اً با ما چه م��ی کند« روز 
پنجشنبه 20 آذرماه از ساعت 16 تا 18      بعدازظهر در 

محل سالن اجتماعات  فرهنگسرای  خانواده واقع در 
خیابان لاهور، خیابان مفتح شرقی،  بعد از ورزشگاه 
پیروزی برگزار می شود که شرکت در آن  برای  عموم 
آزاد و  رایگان است.   در این برنامه رحیمی کارشناس 
مش��اوره به عنوان س��خنران به بیان موضوعاتی در 

زمینه عوارض تنهایی و پیامدهای آن  می پردازد.   
گفتنی است؛ علاقه مندان می توانند جهت کسب 
اطلاع از همایش های هفتگی فرهنگسرای خانواده 

با شماره تلفن   32304030  تماس  حاصل کنند. 

 سلس��له نشس��ت های��ی ب��ا محوری��ت آم��وزش
» مهارت های شاد زیستن« به همت باغ بانوان صدف 

ویژه بانوان برگزار می شود. 
انس��ان قدرت آن را دارد که همه پدیده های شادی 
بخش  زندگ��ی را در اختیار داش��ته باش��د و آنها را 
برای خود خل��ق کنید، فقط کافیس��ت تصمیم به 

تغییر بگیرد. 
برنامه آموزشی » مهارت های شاد زیستن« به مدت 
چهار روز در تاریخ ه��ای 17، 19، 23 و 25 آذرماه 

با حضور استاد » س��وادکوهی«  در محل باغ صدف 
برگزار می شود. 

آموزش مهارت های ش��اد زیس��تن در این برنامه با 
ارائه راهکارهایی برای بهتر زیس��تن و با ش��ادابی و 
شاد زندگی کردن از س��اعت 9  تا 11 صبح صورت 

می گیرد. 
علاقه مندان برای شرکت در این برنامه می توانند به 
محل باغ صدف جنب ترمینال صفه مراجعه کرده و یا 

با شماره   36732829 تماس حاصل کنند. 

 پیامدهای تنهایی را  در نشست هفتگی فرهنگسرای
 خانواده بشناسید  

 راهکارهای شاد زیستن را در باغ بانوان صدف
 آموزش ببینید

کافه کتاب دانستنی

چهارمین نمایشگاه سالیانه کانون عکس اصفهان در 
نگارخانه آرته اصفهان برپا می شود.

دبیر برگزاری این نمایشگاه با بیان این مطلب گفت: 
در این نمایشگاه 29 تک عکس و دو مجموعه عکس 
نمایش خواهیم داد. عکس های��ی که از بین حدود 

500 عکس انتخاب شده اند.
سیامک تراکمه زاده ادامه داد: س��ال های قبل نیز 
منتخبی از عکس های اعضای کانون عکس اصفهان 
را به نمایش گذاشته ایم. وی درباره موضوع عکس ها 

درنمایشگاه امسال گفت: موضوعیت این نمایشگاه 
بیشترعکاس��ی معاصر ش��هری اس��ت. عکس ها با 
تکنیک چندان پیچیده ای گرفته نشده است، ولی 
سعی ش��ده نگاه معاصر، متفاوت از نگاه کلاسیک 

قبلی و به روزی در آن لحاظ شود.  
او همچنین در رابط��ه با ویژگی خاص نمایش��گاه 
امسال افزود: وجه معاصر بودن و داورای سختگیرانه 
عکس ها را می توان مهم ترین ویژگی  های نمایشگاه 
امس��ال دانس��ت. علاوه بر این در نمایشگاه امسال 

نفرات برتر نیز معرفی خواهند شد. 
این عکاس افزود: کاوه بغداد چی،  مهدی وثوق نیا 
و تورج خامنه زاده، این عکس ها را داوری کرده اند و 
علی رجبی، داوری بخش ادیت عکس را انجام داده 
اس��ت. چهارمین نمایشگاه س��الیانه کانون عکس 
اصفهان جمعه 21 آذر س��اعت 5 عصردر اصفهان، 
خیاب��ان ملاص��درا،  کوچه، گالری آرته گش��ایش 

می یابد و تا 26 آذر ماه ادامه دارد.
شایان ذکر است؛ روز سه ش��نبه 25 آذر ماه ساعت 

16:30 نیز جلس��ه نقد و بررس��ی این نمایش��گاه 
در محل کانون عک��س اصفهان واق��ع در مجتمع 

فرشچیان اصفهان برگزار می شود. 
در این جلسه به جز نقد و بررسی و اعلام اسامی افراد 
برتر، کلیپی از عکس های راه نیافته به نمایشگاه هم 

پخش می شود.
در بخش جنبی نمایش، عکس های برتر پروژه های 
موبایل گرافی و فرم در زندگی ش��هری نیز نمایش 

داده می شود.

از 21 آذر ماه؛

چهارمین نمایشگاه سالیانه کانون عکس اصفهان برگزار می شود

نمایشگاهی با عنوان» جنگی که بود، و راهی که هست« 

به صورت دائمی با محوریت جنگ هش��ت س��ال دفاع 
مقدس  دیروز و جنگ نرم امروز در فرهنگسرای پایداری 
برپا شده اس��ت.  این نمایشگاه در س��ه بخش طراحی 
ش��ده که از آن جمله می  توان به فضاس��ازی جنگ و 

 ادوات جنگی، سنگر مربوط به هشت سال دفاع مقدس
 با عن��وان »جنگی که ب��ود« و نمای��ش  موقعیت های 
مختلف شهدا مانند نماز خواندن و دعا و راز و نیازشان 
و بخش نهایی با عنوان » راهی که هست« در خصوص 

جنگ  نرم اشاره کرد.  در بازدید از نمایشگاه برنامه هایی 
همچون پخش کلیپ دفاع مقدس، س��خنرانی راویان 
پیشکسوت جنگ برای علاقه مندان  حاضر در نمایشگاه، 
گلس��تان گردی و بازگویی خاطرات جنگ بر سر مزار 
شهدا انجام می گیرد.  این نمایشگاه در دو سانس صبح و 
بعدازظهر با ظرفیت 40 تا 120 نفر پذیرای علاقه مندان 
است.  علاقه مندان جهت شرکت در این برنامه می توانند 

با شماره تلفن    36622160 تماس بگیرند.

در فرهنگسرای پایداری برگزار می شود؛

» جنگی که بود، راهی که هست« 


